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Milí Galanťania,
február je mesiac, keď zima ešte vládne, 
no onedlho už isto pocítime, že jar nie 
je ďaleko. Je to čas nových plánov a aj 
rozhodnutí, ktoré môžu ovplyvniť bu-
dúcnosť nášho mesta. Preto som rád, 
že vám môžem predstaviť niekoľko 
aktuálnych výziev, ktoré majú pomôcť 
rozvoju nášho mesta a zlepšiť život nás 
všetkých. Mesto Galanta spustilo nové 
dotačné výzvy v oblastiach športu, kul-
túry, životného prostredia a sociálnej 
pomoci. Navyše sme celý proces posu-
nuli do modernejšej podoby – prvýkrát 
môžu občania a organizácie podávať 
žiadosti elektronicky, čo celý proces 
zjednoduší a urýchli. Okrem toho chce-
me oceniť osobnosti, ktoré sa význam-
ne podieľajú na rozvoji Galanty. Či už 
ide o vzdelávanie, šport, zdravotníctvo, 
verejnoprospešnú činnosť či záchra-
nu života – ak poznáte niekoho, kto si 
zaslúži uznanie, dajte nám o ňom ve-
dieť do 28. februára. Rovnako môžete 
nominovať aj najlepších športovcov 

roka, ktorí svojimi výkonmi reprezen-
tujú naše mesto. Všetkých by som rád 
ocenil na slávnostnom galavečeri, ako 

to býva dobrým zvykom. A ešte jedna 
skvelá správa! Minulý rok sme prvýkrát 
spustili participatívny rozpočet a teraz 
prichádzame s jeho druhým ročníkom. 
Ak máte teda dobrý nápad, ako vylepšiť 
naše mesto, neváhajte sa zapojiť! Vaše 
projekty môžu byť súčasťou pozitív-

nych zmien, ktoré Galantu posunú do-
predu. V nasledujúcich mesiacoch vám 
v Galantských novinách – v každom 
novom čísle – budeme postupne bližšie 
predstavovať zaujímavé projekty, ktoré 
mesto pripravuje – od rekonštrukcie 
Renesančného kaštieľa cez komplexnú 
obnovu amfiteátra, vybudovanie no-
vých polopodzemných kontajnerových 
státí až po modernizáciu autobusovej 
stanice s novým parkovacím domom. 
Verím, že tieto investície prinesú mestu 
nový dych. A na záver – hoci tento prí-
hovor čítate už po Valentínovi, chcem 
vám pripomenúť, že láska nie je len o 
jednom dni v roku. Je to energia, ktorá 
nás spája, posúva a robí život krajším. 
Preto si ju vážme nielen vo vzťahoch, 
ale aj v priateľstvách a v tom, ako sa 
správame k svojmu mestu.
Prajem vám úspešný február plný in-
špirácie, dobrých nápadov a pekných 
chvíľ s tými, na ktorých vám záleží.

Mgr. Peter Kolek
primátor mesta Galanta

Obnova Renesančného kaštieľa v Galante
R e n e s a n č n ý 
kaštieľ, pô-
vodne patria-
ci uhorskému 
š ľacht ickému 
rodu Esterhá-
zyovcov, bol 
postavený na 
prelome 16. a 
17. storočia. 

Počas stáročí prešiel niekoľkými prestavbami. Zásadná baro-
kovo-klasicistická prestavba kaštieľa, ktorou získal aktuálny 
vzhľad, sa realizovala v druhej polovici 18. storočia. Na prelo-
me 19. a 20. storočia slúžil kaštieľ rôznym účelom, ktoré jeho 
vzhľad a historickú hodnotu značne znehodnocovali. Kaštieľ 
sa užíval ako sklad cukrovaru, ateliéry, dielne či telocvičňa. V 
70. rokoch sa zbúralo opevnenie okolo kaštieľa a plánovala sa 
zbúrať aj samotná budova kaštieľa. Vďaka angažovanosti Pa-
miatkového úradu sa tento zámer neuskutočnil a po rokoch 
plánovania sa pristúpilo ku komplexnej rekonštrukcii kaštieľa, 

ktorá trvala zhruba 10 rokov. Po jej ukončení je kaštieľ od roku 
1992 prístupný verejnosti a slúži ako kultúrny stánok mesta 
s reprezentačnými a výstavnými priestormi. Nachádza sa v 
ňom tiež obradná sála, reprezentačná miestnosť primátora a 
pivničné priestory sa využívali na organizáciu menších podu-
jatí. Mestu Galanta sa v spolupráci s maďarským mestom Tata 
podarilo v rámci Programu Interreg Maďarsko – Slovensko, 
spolufinancovaného Európskou úniou, spoločne získať pod-
poru projektu Esterházy Heritage – Preserving History for 
Future (Dedičstvo Esterházy – zachovanie histórie pre budúce 
generácie), a to príspevok vo výške 1 253 755,79 €. Podiel Mesta 
Galanta z tohto príspevku vo výške 755 115 € bude použitý na 
rekonštrukciu Národnej kultúrnej pamiatky – Renesančného 
kaštieľa a na ostatné podporné aktivity tohto projektu. V rám-
ci Obnovy renesančného kaštieľa v Galante, ktorá by mala byť 
ukončená do marca 2026, sa zrekonštruuje vonkajšia fasáda, 
objekt sa zmodernizuje, obnoví sa sobášna sieň, odstráni sa 
vlhkosť v suteréne, vymenia sa rozvody inžinierskych sietí a 
vytvorí sa náučný chodník o histórii Esterházyovcov.

Ing. Zoltán Kővágó

10. jubilejný ročník vo varení novoročnej kapustnice v Hodoch
Autorom myšlienky tohto podujatia je naša predsedníčka OV 
Jarka Kováčová. Pri otvorení súťaže sme vzdali úctu minútou 
ticha tým, ktorí nás navždy opustili a vždy boli na týchto sú-
ťažiach s nami: Tonko Reisinger st., Martin Jendek a Ondrík 
Laššú. Chlapci, ďakujeme, že ste tu s nami boli. Mali sme krás-
ne počasie určite aj vďaka vám. Odpočívajte v pokoji. Súťaže 
sa 18. januára zúčastnilo 9 tímov a my sme všetkým vďační, že 
medzi nás každý rok prichádzajú. Súťažnými tímami boli: bra-
tia Gorušoví, páni majstri stavbári z Pezinka, Tenis club, Taká-
čovci, Ceco tím, Hodske hvezdy – dievčatá z Denného centra 
Hody, Privat Brands, Rosťa tím a Patrik Grell. Nechýbala ani 
odborná porota v zložení: predseda poroty Ondrej Mešťanek 
– šéfkuchár BA, Mgr. Peter Kolek – primátor mesta Galanta, 
Mgr. Arnold Popluhár –  riaditeľ TSMG Galanta. Rozhodo-
vanie o víťaznej kapustnici nebolo vôbec jednoduché, pretože 
kapustnice boli veľmi chutné. Nakoniec po hodinovom rozho-
dovaní odborná porota vyhlásila víťazov. 1. miesto získali, a 
teda najlepšiu kapustnicu uvarili Takáčovci. 2. miesto obsadil 
Patrik Grell a 3. miesto vybojoval Rosťa tím. Hodnotné ceny 

získali všetky súťažné tímy aj vďaka OV Hody a DC Hody. Za 
moderovanie ďakujeme pani Natálii Dinušovej, ktorá si na 
nás vždy nájde čas a bravúrne vždy odmoderuje každé poduja-
tie. Všetkým súťažiacim ďakujeme za účasť a zúčastneným za 
ochutnávanie. Samozrejme, veľká vďaka patrí sponzorom a 
všetkým, ktorí priložili ruku k dielu pri organizovaní tohto 
ročníka. Už teraz sa tešíme na budúci ročník. 

Občiansky výbor Hody
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Novou vedúcou oddelenia školstva, kultúry, športu a mládeže 
Mestského úradu v Galante sa stala Mgr. Katarína Barcziová

Od 1. februára 2025 nastúpila na 
pozíciu vedúcej oddelenia škol-
stva, kultúry, športu a mládeže 
Mestského úradu v Galante Mgr. 
Katarína Barcziová, ktorá priná-
ša bohaté pracovné skúsenosti a 
nové vízie pre rozvoj týchto dôle-
žitých oblastí. Rodáčka z Piešťan 
sa do Galanty „privydala“ a prá-
ve tu začala aj svoju pedagogickú 
kariéru po absolvovaní vysoko-
školského štúdia. V oblasti vzdelá-
vania si prešla viacerými pozícia-
mi – od učiteľky a metodičky na 
oddelení školstva v Galante až po 
funkciu riaditeľky Základnej školy 
s materskou školou v Matúškove.

Návrat na známe miesto
Katarína Barcziová už v minulosti pôsobila na tomto oddele-
ní ako metodický zamestnanec. Práca ju veľmi bavila, preto 
keď bolo vyhlásené výberové konanie na túto pozíciu, nevá-
hala ani chvíľu. „Veľmi som sa sem chcela vrátiť, pretože prá-
ca ma nesmierne napĺňala. Toto je to, čo ma baví a kde som 
sa našla: organizácia, plánovanie, komunikácia s riaditeľmi 
škôl, manažovanie či spolupráca s kultúrnymi organizáciami, 
športovými klubmi a mládežou,“ prezradila nová vedúca. A 
ako si na svoje „staronové“ pôsobisko zvykla? „Prvé dni boli 
síce nabité množstvom informácií, ale vďaka predchádzajú-
cim skúsenostiam som mala veľkú výhodu v tom, že som sa tu 
rýchlo zorientovala. Hoci sa za tých osem rokov mnohé zme-
nilo a systém fungovania je dnes úplne iný, základné veci som 
už poznala.“ 

Nové plány a vízie v oblasti školstva
Do funkcie nastupovala Katarína Barcziová s jasnou víziou 
– chce, aby školy v Galante boli bezpečné a aby mali rodičia 
istotu, že ich deti sú v dobrých rukách. „Musíme si priznať, že 

šikana dnes  existuje na každej škole. Dôležité je však nezame-
tať problémy pod koberec, ale aktívne ich riešiť v spolupráci 
s riaditeľmi, podpornými tímami a odborníkmi,“ dodáva. Aj 
preto je jej ďalším predsavzatím zlepšiť komunikáciu medzi 
pedagógmi, žiakmi a rodičmi navzájom. Rovnako to však platí 
aj pre komunikáciu medzi mestom a školami. „Chceme, aby 
nás riaditelia škôl nevnímali len ako zriaďovateľa, ale aj ako 
partnera, ktorý vie poradiť a pomôcť. Je dôležité nastaviť vzá-
jomný dôverný a konštruktívny vzťah.“ Jednou z priorít novej 
vedúcej oddelenia je aj práca s mládežou. „Jedným z mojich 
ďalších cieľov je venovať sa mladým ľuďom a vytvárať im prí-
ležitosti na rozvoj, aby mohli prevziať zodpovednosť za smero-
vanie svojho života.“ 

Podpora kultúry a športu
Katarína Barcziová verí, že jej schopnosti v oblasti organizácie, 
komunikácie a manažmentu sú kľúčové pre úspešné vedenie 
oddelenia. „Kultúra, vzdelávanie a šport sú piliere, ktoré držia 
spoločnosť pohromade. Preto je dôležité, aby sa v Galante tieto 
oblasti ešte viac rozvíjali a prispievali k lepšej kvalite života,“ 
hovorí. I naďalej plánuje spolupracovať s príspevkovými or-
ganizáciami mesta, podporovať kultúrne inštitúcie, miestnych 
umelcov a tvorcov, ale aj spolupodieľať sa na organizovaní kul-
túrnych podujatí. A ktoré kultúrne akcie v Galante sú jej srd-
cu blízke? „Jednoznačne sú to Galantské trhy,“ odpovedá bez 
váhania. „Každý rok tam beriem celú rodinu, je to pre nás už 
taká tradícia. Galanta má podľa mňa silné kultúrne zázemie v 
porovnaní s inými mestami a úžasných, srdečných ľudí, ktorí 
robia toto mesto výnimočným.“ No nielen kultúra, ale aj šport 
má podľa nej v Galante zelenú. „Teší nás, keď sa mladí galant-
skí športovci objavujú v reprezentačných tímoch Slovenska. 
Našou prioritou je preto rozvoj športovej infraštruktúry, or-
ganizovanie športových podujatí či finančná a materiálna po-
moc miestnym klubom a športovcom,“ priblížila nová vedúca 
oddelenia. „Plánujem preto nastaviť určitý efektívny systém, 
aby všetko fungovalo koordinovane a systematicky.“

text, foto: Mária Májeková

Na Základnej škole SNP v Galante otvorili Čitateľskú zónu
15. januára 2025 sa na Základ-
nej škole SNP konalo slávnost-
ne otvorenie Čitateľskej zóny. 
Pri tejto príležitosti nás navští-
vil pán primátor mesta Galanta 
Mgr. Peter Kolek a pani spiso-
vateľka a historička PhDr. Anna 
Jónásová, s ktorou mali žiaci 8. B 
zaujímavú besedu o tvorbe po-

viedok, dôležitosti čítania a postojoch v živote. Tento vyno-
vený priestor vznikol s pomocou mesta Galanta v rámci par-
ticipatívneho rozpočtu a v spolupráci s Galantskou knižnicou, 
vydavateľstvom Albatros Media – program školských knižníc, 

učiteľov, žiakov a rodičov. Čitateľská zóna bude využívaná 
na oddych v rámci prestávok, ale aj na pútavejšie vzdelávanie 
formou blokových, projektových či skupinových vyučovaní v 
rámci rôznych predmetov. Týmto chceme žiakov podporiť v 
rozvíjaní čitateľskej gramotnosti, kritického myslenia či lep-
šom všeobecnom rozhľade. V blízkej budúcnosti sa spustí aj 
výzva nového knižného klubu, kde sa bude môcť zapojiť aj 
verejnosť. Veľké poďakovanie patrí aj zamestnancom školy, 
ktorí pomáhali pri tvorbe projektu: pani riaditeľka Mgr. Rad-
ka Vrabcová, Mgr. Janka Krúteková, Mgr. Mária Michalcová, 
Ľubica Lauková, Denisa Marková, páni školníci, pani uprato-
vačky a žiaci 6. B, 7. B a 8. B.

Mgr. Kamila Hubináková
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„Nerobme druhým to, čo nechceme, aby oni robili nám,“ 
to je životné krédo poslanca Mestského zastupiteľstva v Galante Mgr. Miroslava Štibrániho.

Mgr. Miroslav Štibráni, 
rodák z Galanty, žijúci v 
mestskej časti Hody, je jed-
nou z aktívnych osobností 
komunálnej politiky. Hoci 
strednú školu absolvoval 
na hotelovej akadémii, jeho 
profesijná cesta sa neskôr 
odklonila k štúdiu polito-
lógie a verejnej správy na 
Univerzite sv. Cyrila a Me-
toda v Trnave. Počas svojej 
kariéry sa venoval viace-
rým zaujímavým oblastiam 
– čašníctvu, svadobným 
výzdobám či donáške kve-
tov. Skúsenosti získal aj v 
poisťovníctve, momentálne 
pôsobí v Technických službách mesta Ga-
lanta (TSMG), kde už druhý rok vykonáva 
funkciu vedúceho prevádzkovo-technic-
kého úseku a zástupcu vedúceho dopravy. 
Svojou prácou a angažovanosťou si získal 
dôveru občanov, ktorí ho zvolili za mest-
ského poslanca.

• Odkedy vykonávate funkciu poslanca 
Mestského zastupiteľstva? 
- Mestským poslancom som síce iba prvé 
volebné obdobie, no rozhodnutie kandi-
dovať vo mne zrelo už nejaký čas... Defi-
nitívne ma však k tomu povzbudila moja 
sesternica Martuška Vajdová, ktorá je 
mestskou poslankyňou už tretie volebné 
obdobie. Som vďačný za prejavenú dôveru 
občanov. 

• S akými požiadavkami sa na Vás obča-
nia obracajú?
- Najčastejšie ide o problémy s odpa-
dom, orezy stromov a úpravy verejných 
priestranstiev. Občania sa pýtajú aj na 
možnosť vybudovania chodníkov, naprí-
klad cez železničné priecestie, čo je, žiaľ, 

z dôvodu ochranného 
pásma nemožné. Veľ-
kou témou je aj rozší-
renie cintorína v Ho-
doch, ktorého kapacita 
už nepostačuje. Tento 
proces však vyžaduje 
zmenu územného plá-
nu a schválenie EIA, čo 
môže trvať dlhší čas.

• Čo ste už vo svojom 
obvode vykonali a z 
čoho máte najväčšiu 
radosť?
- Starostlivosť o mest-
ské časti Galanty be-
riem ako svoju priro-

dzenú povinnosť. Keď vidím, že je niečo 
potrebné, neváham osloviť pána riaditeľa 
TSMG a dohodnúť, čo sa dá spraviť. Som 
Hodan srdcom aj dušou, preto čistota a 
skrášlenie Hodov nie je moja pracovná 
povinnosť, ale moje poslanie, ktoré be-
riem veľmi vážne. V Hodoch som sa ešte 
ako neposlanec pravidelne podieľal na 
brigádach a podujatiach, samozrejme, v 
pomoci a skrášľovaní pokračujem aj ako 
poslanec a zamestnanec TSMG. Som 
veľmi rád, že sa mi podarilo pomôcť pri 
skrášlení parku s opravou sochy Panny 
Márie. 

• Vy ste však pred Vianocami zorganizo-
vali pre zamestnancov TSMG vianočný 
večierok. Bol to Váš nápad? 
- Áno, ale o prekvapenie sme sa im už 
postarali na sviatok sv. Mikuláša, ktorý 
zavítal aj do nášho areálu a priniesol so 
sebou pre každého balíček plný dobrôt. 
Ako určitú formu poďakovania za dobrú 
spoluprácu som sa po dohode s vedením 
rozhodol usporiadať pre všetkých zamest-
nancov vianočný večierok – prvýkrát v 
novodobej histórii TSMG, pretože títo ľu-

dia pracujú vonku za každého počasia, či 
prší, sneží, alebo páli slnko, a zaslúžia si 
takúto pozornosť. Zabezpečil som výzdo-
bu a catering a každý, kto mohol, priložil 
ruku k dielu a podieľal sa so mnou na ko-
nečnom výsledku tejto akcie. Vedenie, ako 
aj zamestnanci boli nadšení. 

• Pochádzate z mestskej časti Hody, žije-
te tu, a preto ste aktívny aj v Občianskom 
združení OZ pre Hody a Občianskom 
výbore Hody. Ako sa na ich činnosti po-
dieľate?
- Pravidelne sa stretávame v dennom cen-
tre, kde si sadneme a dohodneme, čo nás 
čaká – aké akcie plánujeme a ako ich zor-
ganizujeme. Robíme podujatia ako Deň 
matiek, Deň žien, Deň detí, Mikuláš, lam-
piónový sprievod či varenie kapustnice a 
guláša. Minulý rok sme pridali aj vianoč-
ný predaj domácich produktov, čo malo 
veľmi pozitívny ohlas. Pravidelne organi-
zujeme aj súťaž o najlepší zákusok, vždy 
v spojení s nejakým sviatkom. Naposledy 
sme mali 18. januára Hodskú novoročnú 
kapustnicu. 

• Ako relaxujete a trávite voľný čas?
- Najviac si oddýchnem vo fitnescentre, 
kde pomocou pohybu a rozhovorov s ka-
marátmi zo mňa opadne všetok stres. Veľ-
mi rád si dám aj dobrú kávu s priateľmi, 
trávim čas so svojou rodinou a venčím 
svojich dvoch psíkov. A keď príde jar, ve-
nujem sa práci v záhrade.

• A na záver, aké životné motto Vás spre-
vádza?
- Nerob druhým to, čo nechceš, aby oni 
robili tebe. Po náhlej smrti mojej mamy 
som prehodnotil svoje zmýšľanie a snažím 
sa žiť tak, aby som bol spravodlivý voči ľu-
dom okolo seba.

- maja -

Kolektív pracovníkov TSMG
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Talentovaní detskí bubeníci 
sa výborne predviedli

Začiatok roka už tradične spája Galanťanov s umením. Konkrétne išlo o pre-
zentovanie šikovných hráčov na bicie v Bubeníckej show pod vedením skúse-
ného pedagóga Karola Daniša. Dlhoročný pedagóg prišiel s myšlienkou orga-
nizovať šou, ktorá by bola prezentáciou talentu žiakov a zároveň aj atraktívnym 
podujatím. „Workshop Bubenícka show organizujeme každoročne v januári v 
spolupráci s CVČ Spektrum Galanta s pani riaditeľkou Katkou Kovács-Šime-
kovou a v spolupráci s MsKS Galanta. Ide o tradičné novoročné podujatie, ktoré 
sa konalo už tretí rok. Vystupujú v nej talentovaní bubeníci pod mojím vede-
ním /skupina KarDans Drum Kids/, 
pričom môžu prezentovať svoje do-
terajšie zručnosti a napredovanie v 
hre na bicie nástroje,“ priblížil Karol 
Daniš. Podujatie sa uskutočnilo 10. ja-
nuára 2025 v bábkovej sále MsKS a 
účinkovalo v ňom 16 žiakov rôzneho 
veku od 5 do 18 rokov. „Program sa 
niesol v duchu klasickej orchestrálnej 
hudby. V prvej časti zazneli diela od 
velikánov klasickej hudby ako A. Vi-
valdi, J. S. Bach, W. A. Mozart, L. van 
Beethoven. Potom zazneli známe sóla 
od svetoznámych bubeníkov a v tretej 
časti programu to boli známe skladby 
v modernom orchestrálnom žánri,“ 
vysvetlil vynikajúci pedagóg Karol 
Daniš, ktorý sa roky venuje výučbe 
hry na bicie nástroje pre rôzne vekové 
kategórie. Okrem svojho hudobného pôsobenia a pedagogického majstrovstva 
vytvára žiakom rôzne príležitosti na prezentáciu pred publikom a tým rozvíja 
ich umeleckú skúsenosť a hudobné umenie. Bubenícka show naplno rozvibro-
vala duše aj srdcia prítomných divákov. Podľa Karola Daniša bubeníci v sále 
vytvorili vzrušujúcu a napínavú atmosféru, ktorú opísal takto: „Hudba v sále má 
inú atmosféru, ktorú človek nikdy doma nezažije. Ak sa spojí napr. aj s filmovou 
hudbou, môže sprostredkovať vzácny zážitok. Publikum dávalo najavo spokoj-
nosť svojím potleskom a srdečné nadšenie bolo najväčšou odmenou.“ Vníma 
Karol Daniš, že show zvyšuje záujem u detí a mládeže o tento druh hudobného 
umenia? „Klasická hudba má stále miesto vo svete hudby aj u mladej generácie. 
Myslím si, že mladí ľudia musia dostať podnet vážnej hudby a musia ju zažiť. 
Ak je zmysluplne uchopená a interpretovaná, získa si srdce diváka. Verím, že v 
prípade našich bubeníkov sa nám to podarilo. Žiaci prezentujú nielen svoj talent 
a výkon, ale prostredníctvom hry na bicie nástroje sa snažia vyjadriť charakter 
hudobnej myšlienky a pritiahnuť tak poslucháča,“ domnieva sa šikovný pedagóg 
a hudobník.

text: Bc. Zl. Gregorová
foto: Karol Daniš

BLESKOVKY
z Galanty

V Nemocnici Penta Hospitals Galanta sa 
minulý rok narodilo 762 detí. V pôrodnici 
vlani prišlo na svet 388 chlapcov a 374 diev-
čat. Až šesť mamičiek si domov odnieslo 
dvojičky. Najčastejšími chlapčenskými me-
nami, ktoré rodičia pre svojich novoroden-
cov vybrali, boli Dominik, Tobias a Adam. 
U dievčat zase dominovali mená Ema, Nela 
či Lea.

k
Spolu so zdravotníckym personálom si ma-
mičky môžu v nemocnici v Galante napláno-
vať, ako by mal ich pôrod vyzerať. V telocvični 
psycho-fyzickej prípravy môžu absolvovať aj 
predpôrodnú prípravu a po pôrode po novom 
využiť techniku rebozo (šatkovanie). Novin-
kou je aj dať si odfotiť novorodenca profesio-
nálnou fotografkou. Pôrodnica realizuje me-
tódy bonding a skin to skin a na oddelení je 
rooming-in systém. Poskytuje aj profesionál-
ne laktačné poradenstvo, monitor dychu na 
požičanie a špeciálnu diétnu stravu rozšírenú 
o doplnkové prídavky v rámci zdravej výživy.

k
Mestské kultúrne stredisko v Galante, OZ 
Templars Slovakia, CVČ Spektrum, PRO 
Galanta vás pozývajú už na tradičný MAŠ-
KARNÝ PLES, ktorý sa uskutoční 8. marca 
2025 so začiatkom o 16.00 hod. Deti a do-
spelí v maskách majú vstup zdarma, bez ma-
siek stojí vstup pre deti a dospelých 2 eurá. 
Na všetky deti čakajú zábavno-súťažné hry, 
maskoti, tombola, maľovanie na tvár, trblie-
tavé tetovanie a sladké prekvapenie. 

k
8. februára 2025 sa v areáli Ranč na Striebor-
nom jazere konali plavecké preteky, na ktoré 
boli pozvaní plavci, rodičia a fanúšikovia. 
Podujatie prilákalo veľa nadšených otužilcov, 
ktorí sa tešili na skvelú súťažnú atmosféru. Tá 
prebehla v priateľskom duchu, kde sa preteká-
ri nielen snažili predviesť svoju vytrvalosť, ale 
aj odhodlanie ponoriť sa do niekoľkostupňo-
vej studenej vody. Viac informácií v budúcom 
čísle.

k
POZOR NA PODVODNÍKOV! Mesto Ga-
lanta upozorňuje obyvateľov mesta na oso-
by falošne sa vydávajúce za zamestnancov 
mesta, ktorí osobne vyhľadávajú občanov za 
účelom kontroly technického stavu okien. 
Mestský úrad v Galante sa ohradzuje voči ta-
kýmto tvrdeniam a zamestnancov na takéto 
účely do domácností nevysiela. Rovnako tak 
sa objavili aj podvodné telefonické hovory, v 
ktorých volajúci neoprávnene tvrdia, že vám 
Slovenská pošta bude doručovať balík od 
odosielateľa – Mestský úrad Galanta. Mest-
ský úrad v Galante upozorňuje, že žiadne 
balíky prostredníctvom Slovenskej pošty 
neodosiela. V prípade, že takéto osoby alebo 
telefonáty zaznamenáte vo svojom okolí, od-
porúčame zachovať maximálnu obozretnosť 
a opatrnosť, a prípadne kontaktovať štátnu 
políciu na čísle 158.

pokračovanie na str. 7
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„Práca hasičov je o pokore, 
presnosti a disciplíne,“ 
hovorí nový krajský riaditeľ HaZZ v Trnave Zoltán Tánczos.

Od 1. novembra 2024 prevzal vedenie 
Krajského riaditeľstva Hasičského a 
záchranného zboru (HaZZ) v Trnave, 
predtým pôsobil 18 rokov ako okres-
ný riaditeľ HaZZ v Galante. plk. Ing. 
Zoltán Tánczos, PhD., sa počas svojej 
dlhoročnej kariéry podieľal na budo-
vaní špeciálnych tímov a organizovaní 
náročných cvičení. V rozhovore pre 
Galantské noviny hovorí o svojich pro-
fesionálnych začiatkoch, cieľoch v novej 
funkcii, ale aj ďalších výzvach.

• Ako ste sa stali krajským riaditeľom 
a aké boli vaše profesionálne začiatky?
- Do funkcie krajského riaditeľa HaZZ 
v Trnave som bol menovaný ministrom 
vnútra Matúšom Šutajom Eštokom na 
návrh prezidenta HaZZ 1. novembra 
2024. Moja hasičská kariéra sa však 
začala už štúdiom na Strednej priemy-
selnej škole stavebnej so zameraním na 
požiarnu ochranu. Po ukončení štú-
dií som absolvoval základnú vojenskú 
službu, kde som tiež pôsobil ako hasič. 
Míľnikom v mojom živote sa stal rok 
1998, kedy som nastúpil na Okresný 
úrad odbor požiarnej ochrany v Ga-
lante ako (požiarnik) profesionálny 
hasič. Od toho obdobia som prechádzal 
rôznymi pozíciami v rámci požiarnej 
ochrany a získaval bohaté teoretické 
a praktické skúsenosti zo zásahov. V 
novembri 2006 som bol menovaný za 
okresného riaditeľa HaZZ v Galante, 
kde som zotrval 18 rokov. Počas tohto 
obdobia som kládol dôraz na korektné 
vzťahy s kolegami a efektívnu tímovú 
spoluprácu, čo považujem za kľúč k 
úspechu v našej profesii.

• Keď už ste spomenuli Galantu, prá-
ve tu ste na okresnom riaditeľstve do-
siahli veľa úspechov a zaviedli viaceré 
inovatívne prístupy. Môžete ich našim 
čitateľom priblížiť?
- Na Okresnom riaditeľstve HaZZ v 
Galante sa nám podarilo vytvoriť špe-
ciálny tím, ktorý môžeme nasadzovať 
kdekoľvek v rámci celej EÚ, pričom ide 
o modul veľkokapacitného čerpania 
vody. Okrem toho sme vychovali via-
cerých športovcov vrátane príslušníka, 

ktorý reprezentuje Slovensko na me-
dzinárodnej úrovni. Venovali sme sa 
aj priekopníckym aktivitám v oblasti 
elektromobility, najmä taktických po-
stupov lokalizácii a likvidácii požiarov 
vysokonapäťových trakčných batérií. 
Zorganizovali sme cvičenia na simulá-
ciu dopravnej nehody autobusu, čo nie 
je každodenná situácia, ale môže nastať, 
ako sa to stalo trikrát za môjho pôsobe-
nia v okrese Galanta. 

• Vo funkcii krajského riaditeľa HaZZ 
v Trnave ste už pár mesiacov. Na čo sa 
chcete prioritne zamerať?
- V rámci nášho kraja máme približne 
360 príslušníkov a spravujeme 251 obcí. 
Hoci Trnavský kraj patrí k menším na 
Slovensku, v počte výjazdov sa radíme 
medzi tie frekventovanejšie regióny. 
Jedným z cieľov je preto určite stabili-
zácia personálneho obsadenia, nakoľko 
veľa príslušníkov zboru využilo výhod-
né podmienky odchodu do dôchodku 
podľa zákona o sociálnom zabezpečení. 
Ide však o prirodzenú generačnú obme-
nu v zbore. Ďalšou prioritou je obnova 
hasičskej techniky a zvyšovanie profe-
sionálnej úrovne príslušníkov. Mojím 
cieľom je pokračovať v trende budova-
nia kvalitne vyškolených odborníkov, 
ktorému som sa venoval už počas môj-
ho pôsobenia v Galante, a preniesť ho 
na všetkých šesť okresných riaditeľstiev. 
Zároveň je pre mňa dôležité zlepšovať 
podmienky výkonu služby, pretože len 
spokojný a pripravený hasič dokáže 
podať maximálny výkon v teréne. Zá-
sahoví hasiči trávia približne tretinu 
života na hasičských staniciach, preto 
ma teší, že okrem jednej hasičskej sta-
nice sú všetky v kraji zrekonštruované. 
Nezostávame však stáť na mieste – veľa 
investujeme do údržby a opráv budov, 
pričom neustále komunikujem s vede-
ním ministerstva vnútra aj o potrebe 
obnovy hasičskej techniky.

• Vidíte aj nejakú potrebu legislatív-
nych zmien, ktoré by zefektívnili prá-
cu hasičov?
- Určite áno. Rovnako, ako sa vyví-
ja priemysel a technológie, musíme sa 

prispôsobovať aj my. Pred niekoľkými 
rokmi nikto netušil, že raz budú bež-
nou súčasťou života elektrické vozidlá, 
dobíjacie stanice či fotovoltické panely. 
Dnes je to už realita a štandard. 

• Aké hodnoty sa snažíte presadzovať 
v Hasičskom a záchrannom zbore?
- Základnými hodnotami sú najmä: 
Hrdosť, Akcieschopnosť, Statočnosť, 
Iniciatívnosť, Čestnosť. V našej práci 
si nemôžeme dovoliť chyby ani prí-
stup „pokus-omyl“. Každé zlyhanie by 
mohlo mať fatálne následky, preto kla-
dieme dôraz na maximálnu profesiona-
litu a zodpovednosť.

• Majú aj ženy svoje miesto v Hasič-
skom a záchrannom zbore?
- Áno, ženy sú neoddeliteľnou súčasťou 
nášho zboru, hoci nepôsobia priamo na 
zásahových pozíciách. Zvyčajne pracu-
jú na oddeleniach požiarnej prevencie 
alebo operačných strediskách, kde ich 
precíznosť a dôslednosť prispievajú k 
efektívnejšiemu fungovaniu zboru.

• Myslíte si, že práca hasičov na Slo-
vensku je dostatočne docenená?
- Myslím si, že od roku 2001, keď sa Ha-
sičský a záchranný zbor opäť konštitu-
oval, sa naša práca posunula na úplne 
inú úroveň. Dnes môžeme hovoriť o 
97-percentnej dôveryhodnosti medzi 
verejnosťou, čo považujem za mimo-
riadne hodnotné a výpovedné číslo. 
Snažíme sa nielen efektívne plniť svoje 
úlohy, ale aj budovať všeobecnú úctu k 
občanom a ich potrebám.

text a foto: Mgr. Mária Májeková

Beh Galantou – Beh oslobodenia
V sobotu 12. apríla 2025 už po 41. krát 
zaznie výstrel zo štartovacej pišto-
le, ktorá pošle na trať Behu Galantou 
– Behu oslobodenia obrovskú masu 
pretekárov. Záujem o naše podujatie je 
obrovský, mieria k nám športovci z ce-
lého Slovenska a aj borci zo zahraničia. 
Naše organizačné a kapacitné možnos-
ti sú obmedzené, a preto sme pristúpi-

li, tak ako aj na iných obľúbených a kvalitných pretekoch, po-
čet účastníkov limitovať. V detských kategóriách k zmenám 
nedôjde. Štartovať môžu bez obmedzenia a prihlasovanie bude 

priamo na mieste (v budove MsKS), tak ako predošlé roky.
Ale pozor! Registrácia v kategóriách na 10 000 m, 2 500 m a 
štafiet bude prebiehať len online, a to len do naplnenia kapaci-
ty. Na trať sa bude môcť postaviť 600 jednotlivcov a 20 štafiet. 
Galanťania, držitelia Galakarty, budú mať zľavnené štartovné. 
Preto neváhajte, ak sa chcete podujatia zúčastniť, prihláste sa 
už teraz. Registrovať sa môžete cez stránku www.beh.sk. Pripá-
jame link na prihlasovanie:

https://registrace.sportsoft.cz/main.aspx?e=3235&lng=sk
Informácie: Peter Tomič - riaditeľ podujatia: 0905 717 434

Štefan Varga - predseda org. výboru: 0910 936 903  

- 6 -    Galantské noviny



BLESKOVKY
z Galanty

Chorobnosť žiakov v Galante bola 
koncom januára veľmi vysoká, a tak 
mala väčšina galantských základných a 
materských škôl chrípkové prázdniny. 
Zatvorené boli tri zo štyroch základ-
ných škôl a tri z piatich materských škôl. 

k
Galanta sa 23. januára 2025 dočkala vý-
znamného momentu – na sídlisku West 
a Sever bola slávnostne otvorená nová 
predajňa COOP Jednota Tempo Super-
market. Tento moderný obchod ponúkne 
obyvateľom široký výber potravín, lokál-
nych produktov a priemyselného tovaru, 
čím prispeje k zlepšeniu služieb v jednej 
z najrýchlejšie sa rozvíjajúcich častí mes-
ta. Po prestrihnutí pásky primátor mesta 
spolu s predsedom predstavenstva COOP 
Jednota Júliusom Belovičom vyjadrili ná-
dej, že nový supermarket si získa priazeň 
všetkých obyvateľov a stane sa miestom 
plným spokojných zákazníkov a pozitív-
nej energie.

k
V stredu 12. februára 2025 sa v sever-
nom krídle Neogotického kaštieľa usku-
točnil večer venovaný hudobným po-
kladom a nostalgii. Podujatie prilákalo 
milovníkov vinylových platní a zbera-
teľov, ktorí mali možnosť vymieňať či 
zakúpiť si albumy rôznych žánrov – od 
rocku, jazzu, bluesu až po elektronickú 
hudbu.

k
Mesto Galanta sa zapojilo do projektu 
„Digitálni seniori,“ ktorý pomáha obyva-
teľom nad 65 rokov rozvíjať ich digitálne 
zručnosti. Stretnutia prebiehajú v Mest-
skom kultúrnom stredisku v Galante a 
seniori si prechádzajú základy práce s 
tabletom, spôsoby vyhľadávania infor-
mácií, komunikáciu online, informačnú 
bezpečnosť a boj proti podvodom. V zá-
vere celého projektu dostanú tablet a dá-
tový balíček s internetovým pripojením. 
Viac informácií v budúcom čísle. 

k
V galérii severného krídla Neogotické-
ho kaštieľa sa 7. februára 2025 uskutoč-
nila vernisáž výstavy zápalkových ška-
tuliek a prírezov zo zbierok Mareka L. 
Guspana a Ladislava Ďuríka, ktoré pat-
ria k najväčším na Slovensku. Výstavu 
pripravili MsKS Galanta a TIK Galanta.

k
Vo Vlastivednom múzeu v Galante sa 13. 
februára uskutočnila prednáška o histó-
rii fajok, ktorú viedla kurátorka výstavy 
Margaréta Novák priamo vo výstavných 
priestoroch múzea. Cieľom výstavy je  
ukázať zaujímavú históriu fajok a kultú-
ru fajčenia fajok. V marci sa uskutoční 
prezentácia fajčenia fajok s nazretím do 
zákulisia súťaže v pomalom fajčení, spo-
jenej s ochutnávkou a skúškou fajky. Vý-
stava „Príbeh fajky“ potrvá do 22. marca 
2025.

- R -

Naša najväčšia kultúrna organizácia Csemadok opäť odovzdala svoje ocenenia v Ga-
lante na podujatí pri príležitosti Dňa maďarskej kultúry. Slávnosť, ktorá sa konala 19. 
januára, svojou prítomnosťou poctili Tóth László, vedúci odboru pre Felvidék na Štát-
nom sekretariáte pre národnú politiku Úradu predsedu vlády, ako aj Gubík László, 
predseda Maďarskej aliancie, krajskí poslanci, starostovia, predstavitelia občianskych 
organizácií a, samozrejme, funkcionári Csemadoku. Na začiatku programu predniesol 
Hymnu Dráfi Mátyás. Tóth László, vedúci odboru pre Felvidék na Štátnom sekretariá-
te pre národnú politiku Úradu predsedu vlády, pozdravil všetkých aj v mene maďarskej 
vlády. Osobitne privítal tých, ktorí boli ocenení Csemadokom, a nazval ich „lampáš-
mi“. Následne prečítal list štátneho tajomníka Nacsu Lőrinza, podľa ktorého je Galanta 
dôstojným miestom na oslavu, keďže toto mesto inšpirovalo aj Zoltána Kodálya, a ma-
ďarský jazyk aj hudba sú tu doma. K prítomným sa prihovoril aj Gubík László, pred-
seda Maďarskej aliancie. Svoj prejav začal prvým veršom maďarskej národnej hymny a 
požiadal o Božie požehnanie pre maďarskú komunitu a Csemadok. Zdôraznil, že bez 
viery a Božieho požehnania nemôže existovať maďarská kultúra, výtvarné umenie či 
literárna práca. Naši predkovia tvrdo pracovali na zachovaní našej kultúry a za to im 
treba poďakovať, vrátane predkov Maďarov na Felvidéku. Aj politika má svoju úlohu – 
nesmie polarizovať spoločnosť, musí podporovať kultivovanú komunikáciu, aby bolo 
možné plniť spoločné úlohy a chrániť záujmy Maďarov. Pri príležitosti Dňa maďarskej 

kultúry boli odovzdané Ceny Csemadoku za celoživotné dielo, ktoré spoločensko-
-osvetová organizácia udeľuje od roku 2009. Holec Ilona z Dolných Obdokoviec vedie 
od roku 1979 Ženský spevácky zbor v Dolných Obdokovciach, navštívilo ju mnoho 
zberateľov, ktorí u nej zaznamenali viaceré balady a ľudové piesne. Ocenenie získal 
aj Csörgő Árpád, bez ktorého by sa v Gabčíkove len ťažko dali predstaviť mnohé podu-
jatia. Száraz Erzsébet z Veľkých Úľan je významnou osobnosťou Csemadoku už od 
70. rokov 20. storočia. Vedie jednu z najväčších základných organizácií s viac ako 700 
členmi a aktívne sa podieľa na organizovaní okresných podujatí. Vojtek László bol 
pri zrode podujatia Dni Alberta Molnára Szencziho a dlhé roky ho organizoval aj v 
časoch, keď to nebolo politicky jednoduché. Od roku 2014 sa udeľujú aj Ceny Cse-
madoku za osvetovú činnosť, ktoré si tento rok prevzalo osem osobností: Balík Judit 
z Vinice, Horváth Zsuzsanna z Rimavskej Soboty, Moravek Iveta z Veľkého Blaho-
va, Száraz László a Erzsébet z Veľkých Úľan, Üveges Róbert z Kapušianských Klačian, 
Végh Piroska, predsedníčka Základnej organizácie Csemadoku v Horných Salibách, a 
Strešňák Gábor, vedúci detského folklórneho súboru Möggyes v Senci. Cenu Gyurc-
só Istvána tento rok získala Czingel Magdolna z Bratislavy – Podunajských Biskupíc. 
Cenu Zoltána Fábryho, ktorú Csemadok udeľuje osobnostiam žijúcim za hranicami 
Maďarska za podporu práce združenia, v roku 2025 získal Göncz László z Muravidéku. 
Göncz László inicioval spoluprácu medzi Csemadokom a Maďarským národnostným 
a kultúrnym inštitútom v Lendave. Na slávnosti sa vyhodnotila aj celoslovenská ese-
jistická súťaž, ktorej výsledky oznámila Kiss Beáta. Hlavnú cenu získala Csehy Flóra, 
študentka Gymnázia Jána Selyeho v Komárne, jej učiteľkou bola Farkas Adrianna. V 
rámci programu vystúpil Detský folklórny súbor Möggyes s programom „Régen volt, 
soká lesz – Egyszervolt táncaink“ (Tance z oblasti medzi Váhom a Hronom). Skupina 
Mátyus Néptáncműhely Höcögők z Horných Salíb predviedla tance z oblasti Galgy, 
hudobný sprievod zabezpečila kapela Bendő Zenekar. Program ukončil Spevácky zbor 
Kodálya Zoltána z Galanty interpretáciou diel „Ének Szent István királyhoz“ od Zoltá-
na Kodálya a „Magyar ünnepi dal“ od Ferenca Liszta, čím ešte viac umocnili slávnost-
nú atmosféru. Na záver zbor a prítomní spoločne zaspievali maďarskú hymnu.

Neszméri Tünde

Csemadok oslavoval v Galante
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Rodinný lekár Galanťanov – MUDr. Albín Novák (1894 – 1980)
Rodáci a osobnosti Galanty

Na pohľadnici zo začiatku 20. storočia sú zobrazené domy na 
ľavej strane Hlavnej ulice na tzv. hornom konci mesta. Aj táto 
časť mesta bola v 70. rokoch 20. storočia celoplošne asanova-
ná. Na tomto mieste je v súčasnosti námestie pred mestským 

úradom. Veľký dom v historizujúcom stavebnom slohu posta-
vil Dr. Móric Neumann. Narodil sa v Galante v roku 1857 a 
bol podporovateľom mnohých kultúrnych a spoločenských 
akcií v meste. Bol výkonným riaditeľom Galantskej úverovej 
banky a patril medzi 
zakladateľov Druhej 
židovskej nábožen-
skej obce v Galante. 
Jeho syn Ladislav Ne-
umann, ktorý bol po-
dobne ako jeho otec 
advokát, pokračoval 
v tejto činnosti. Žiaľ, 

zahynul v koncentračnom tá-
bore. 
Ďalším významným členom 
tejto rodiny bol lekár MUDr. 
Albín Neumann – Novák. 
Narodil sa v Galante 6. feb-
ruára 1894. Ako vojak bol 
účastníkom prvej svetovej 
vojny. Za zásluhy v bojoch bol 
vyznamenaný medailou. Po 
smrti svojho otca bol od roku 
1931 členom vedenia Galant-
skej úverovej banky. Už ako 
študent medicíny zakladal 
v Galante futbalový klub a v 
rokoch 1911 – 1919 bol jeho 
predsedom. Bol dobrým atlé-
tom a tento šport propagoval 
aj v meste medzi mladými. MUDr. Albín Neumann prežil ťaž-
ké roky v koncentračnom tábore a po druhej svetovej vojne si 
zmenil nemecky znejúce priezvisko Neumann na Novák. Pod 
týmto menom si ho pamätajú mnohí aj mladší Galanťania. Bol 
lekárom, ktorým sa hovorilo „rodinný lekár“. Obyvatelia mes-
ta, ale aj okolitých dedín si ho pamätajú ako obetavého lekára, 
ktorý neváhal ísť za pacientom v medzivojnovom období aj v 
zlom počasí a za vtedajších neľahkých možností dopravy aj do 
vzdialenejších obcí. V Galante bol známym a obľúbeným leká-
rom niekoľkých generácií Galanťanov. V rodine autora článku 
bol starý otec jeho rovesníkom a pacientom a liečil matku, keď 
bola ešte dieťa. Bol vyhľadávaným a uznávaným pôrodníkom, 
a tak aj autora tohto článku priviedol na svet. MUDr. Novák 

ešte ako dôchodca aj vo vysokom veku navštevoval svojich bý-
valých pacientov a napr. v domove dôchodcov v Košútoch ich 
nielen potešil, ale aj povzbudil vľúdnym slovom. Mal dôveru 
starých ľudí, ktorých voľakedy liečil. V Galante si ho pamä-
táme ako starého elegantného pána, ktorý mal pre každého 
pekné slovo na prechádzke mestom. Často aj so svojím ver-
ným poľovným psom „Danym“ – maďarská vyžla, ktorý bol 
pre neho ako člen rodiny, i keď on sám mal pred psami reš-
pekt. Bol o ňom známy výrok, keď chodil na terénne návštevy 
k domom, vždy sa spýtal: „Máte psa?“ – Nie, nemáme. – „Aj 
tak ho uviažte!“.

Text: Juraj Pekarovič
Foto z archívu TASR, Vojtech Fahn; Juraj Pekarovič

Zostavil: Juraj Stern

Vľavo malý obchodík Jozefa Lőwingera. Na obrázku 
v popredí dominuje dom rodiny Neumannovej.

Budova Galantskej úverovej banky Dr. Albín Novák pri prehliadke žiakov v izbe učilišťa, 1953
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Adrian Fahn rozvášnil publikum 
nezabudnuteľnými piesňami Karola Duchoňa

Charizmatický prejav a výnimočný 
hlas Adriana Fahna návštevníkov hu-
dobného podujatia v Galante absolút-
ne pohltil. Spevák vystúpil na počesť 
Karola Duchoňa s koncertom „Keď 
hudba rozpráva Karolov príbeh“. Jede-
napolhodinový koncert Adriana Fahna 
sa konal 10. februára 2025. Ako si túto 
výnimočnú udalosť vychutnala riadi-
teľka Mestského kultúrneho strediska v 
Galante Ing. Anna Kivarothová?
„Atmosféra koncertu bola úžasná. 
Adrian Fahn je fenomén. Je to človek, 
ktorý má krásnu farbu hlasu, veľký roz-
sah, má takú charizmu, že čokoľvek na 
pódiu urobí, ľudia to zoberú od neho 
úplne prirodzene,“ vyznala sa z pocitov 
pani riaditeľka, ktorá ďalej uviedla, že 

spevák mal na koncert všetko výborne 
pripravené. „Scéna bola vkusná, kapela 
bola úžasná, hrali špičkoví muzikanti, 
ktorí vystupujú s hviezdami slovenské-
ho šoubiznisu. Kapela bola posilnená 
o vokalistky.“ Publikum zaplnilo diva-
delnú sálu v Mestskom kultúrnom stre-
disku v Galante do posledného miesta, 
aby si vychutnalo koncert. Galanťania 
sú vraj veľkí lokápatrioti a bolo to vi-
dieť. Vytvorili pre účinkujúcich skve-
lú atmosféru. Adrian Fahn si koncert 
moderoval sám a oživil ho aj príbeh-
mi, ktoré zažil s Karolom Duchoňom 
– nezabudnuteľným populárnym spe-
vákom, rodákom z Galanty, ktorý bol 
súčasťou Adrianovho života, keďže bol 
rodinným priateľom aj jeho krstným 

otcom. „Medzi návštevníkmi koncertu 
boli aj mnohí starostovia, primátori z 
okolia. Hosťom programu bola dcéra 
Karola Duchoňa Daniela, ktorá si aj za-
spievala,“ doplnila pani riaditeľka Ing. 
Anna Kivarothová, ktorá dodala, že v 
pláne majú aj ďalšie zaujímavé progra-
my. V piatok 25. apríla 2025 sa bude 
konať Kantiléna s hosťom – speváč-
kou Marcelou Laiferovou. Do programu 
podujatí galantskí kultúrni pracovníci 
zaradili i besedy o slovenských kriminál-
nych prípadoch s Ivanom Megom, detský 
program Smejko a Tanculienka, divadel-
né predstavenie Na koho to slovo padne 
so zaujímavým hereckým obsadením, 
plánujú i vystúpenie Radošincov.   

Bc. Z. Gregorová

Pozvanie primátora Galanty prijali aj primátori a starostovia s manželkami: 
Miroslav Szabo, Marcel Filaga, Ondrej Kurbel, Jozef Belický, Gábor Krommer

Ako sa Galanťanom darilo a darí víťaziť 
nad sezónnymi chorobami, porozprávala 
vedúca oddelenia epidemiológie z Regio-
nálneho úradu verejného zdravotníctva v 
Galante a regionálna hygienička MUDr. 
Iveta Šuleková.

• Pani doktorka, ako to teda vyzeralo 
vlani s chorobnosťou?
Vlani trápil obyvateľov v okrese najmä 
čierny kašeľ, zistili sme niekoľkonásobne 

zvýšený výskyt  tohto ochorenia oproti predchádzajúcim ro-
kom, a to na Slovensku aj v celej Európe.  

• Teda tak, ako sa do módy vracia retro, vracajú sa, bohužiaľ, i 
niektoré ochorenia z tej doby, ktoré sa u nás roky nevyskytovali?
Vyzerá to tak. Už v 50. rokoch minulého storočia sa začalo 
na Slovensku očkovať proti tejto chorobe a odvtedy výskyt 
čierneho kašľa u nás postupne klesal až na minimálne počty 
prípadov. V súčasnosti pravdepodobne prišlo ku genetickej 
zmene vo vnútri baktérie a súčasná očkovacia látka už zrej-
me nekopíruje úplne jej aktuálne zloženie. A tiež už nepla-
tí, že po očkovaní máme imunitu na celý život. Na základe 
sérologických prehľadov je zrejmé, že protilátková odpoveď 
po očkovaní aj prekonaní ochorenia po 7 – 10 rokoch kle-
sá, a teda niektorí zaočkovaní jedinci môžu znova ochorieť.
Čierny kašeľ sa zo začiatku prejavuje ako iný zápal horných 
dýchacích ciest, až postupne sa v rámci ochorenia zvýrazní 
záchvatovitý kašeľ, ktorý pretrváva niekoľko týždňov. Čierny 

kašeľ môže byť sprevádzaný veľmi závažnými komplikáciami 
ako zápal pľúc, poškodenie mozgu, kŕče najmä u dojčiat. Ocho-
renie sa lieči podobne ako iné bakteriálne respiračné ochorenie 
antibiotikami.

• Občanov nášho okresu však trápi aj iné nepríjemné ochore-
nie. O čo ide, pani doktorka? 
Prichádza k vzostupu žltačky typu A, ktorá sa vyskytuje najmä 
v lokalitách s nižším hygienickým štandardom na východnom 
Slovensku a keďže migrácia ľudí je obrovská, toto ochorenie sa 
dostáva aj na Západné Slovensko.

• Okrem toho sa nachádzame uprostred chrípkovej sezóny. Ako 
to v súčasnosti vyzerá s týmto ochorením v našom okrese?
Chorobnosť koncom januára sa oproti začiatku roka 2025 dvoj-
násobne zvýšila na úroveň lokálnych epidémií. V januári sme 
mali zatvorených 11 materských škôl a 14 základných škôl, ozý-
vajú sa už aj stredné školy. Šíri sa chrípka typu A aj typu B a šíri 
sa i covid u starších ľudí, potom sú to RSV vírusy a bol zachyte-
ný i výskyt metapneumovírusu.

• Nezanedbateľným strašiakom sú kliešte a s nimi spojené 
ochorenia, ako sa proti nim chrániť?
Kliešťová sezóna kedysi začala v apríli – máji a končila v ok-
tóbri. Lenže zimy sú mierne a sezóna sa predlžuje. Očkovať sa 
treba pred sezónou minimálne dvoma dávkami. Práve v janu-
ári, februári je ideálny čas na toto očkovanie, aby ste boli pred 
sezónou kliešťov dostatočne chránení.

- R -

Na slovíčko... s regionálnou hygieničkou MUDr. Ivetou Šulekovou 
Obyvateľov Galanty trápi čierny kašeľ aj kliešte...
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Naša redaktorka navštívila rodiny 
v nových galantských nájomných bytoch

Tento rok znamenal pre viaceré rodiny v Galante nový začia-
tok! Mnohým totiž boli pridelené nové nájomné byty na ulici 
Esterházyovcov v Galante. Redakcia sa rozhodla navštíviť dve 
z nich – rodinu Meszárosovú a rodinu Štepánekovú – aby sa 
dozvedela, ako sa im žije v novom prostredí, aké zmeny im 
byty priniesli a čo ich najviac potešilo. Pri osobných rozhovo-
roch sme mali možnosť nazrieť do ich každodenného života 
a vypočuť si príbehy, ktoré ukazujú, ako dôležitý je pocit do-
mova.

Nový domov aj pre rodinu 
Diany Meszárosovej

V jednom z nových trojizbových bytov nás privítala Diana 
Meszárosová, ktorá tu od januára žije spolu so svojím manže-
lom a tromi deťmi – 9-ročnou dcérou Vivi, 4-ročnou dcérou 
Karin a 2-ročným synom Tomáškom. Po rokoch stiesneného 
bývania v jednoizbovom byte na Hodskej ulici sa im otvoril 
nový svet plný priestoru, súkromia a ticha. Noví nájomcovia 
sa sem nasťahovali presne 16. januára, keď im zapojili elek-
trinu. Ako sa tejto rodine zmenil po presťahovaní život? „Zo 
začiatku tu bolo neskutočné ticho. Dokonca sme sa budili v 
noci, či tu okrem nás ešte niekto býva,“ spomína s úsmevom 
Diana. „V predošlom byte sme nemali taký pokoj a bolo tam 
aj viac hlučno. Takže tu sme si my aj deti zvykli veľmi rýchlo.“ 
Ako vraví ďalej, byt im dispozične aj priestorovo plne vyhovu-
je. „Deti majú svoj priestor, rovnaky aj my s manželom, takže je 
tu dostatok miesta pre väčšiu rodinu. Navyše najstaršia dcéra 
chodí do školy a potrebuje svoje súkromie a priestor na uče-
nie.“ Rodina dostala k dispozícii vybavenú kuchyňu so základ-
nými spotrebičmi, stačilo len presťahovať a dokúpiť potrebný 

nábytok. Nájomné ich tiež pozitívne prekvapilo. „Rátali sme, 
že bude vyššie. Pri podnájme za trojizbový byt niekde platia aj 
700 eur mesačne. Tu je to okolo 440 eur, navyše je to tu úplne 
nové a to je veľký rozdiel,“ hovorí Diana, ktorá oceňuje eko-
nomickú dostupnosť nového bývania. Na nový byt však ča-
kali dlhé roky. „Mali sme podanú žiadosť ešte na začiatku za 
bývalého vedenia mesta, keď sa len uvažovalo o výstavbe ná-
jomných bytov.“ Nakoniec sa však predsa len dočkali a nový 
byt tak pre rodinu Meszárosovú znamená viac než len strechu 
nad hlavou. Je to priestor, ktorý môžu konečne nazývať svojím 
domovom.  

Rodina Štepáneková sa presťahovala 
z garsónky do trojizbáku 

Rodina Štepáneková patrí medzi ďalších šťastlivcov, ktorí sa 
nasťahovali do nových mestských nájomných bytov. Na otáz-
ku, ako by opísala svoj nový domov, odpovedala majiteľka 
bytu Monika: „Výborne. Z garsónky do trojizbového bytu, to 
sa nedá porovnať,“ zhodnotila stručne a výstižne prvé dojmy. 
Monika vychováva s manželom dvoch synov – 14-ročného 
Janka a 2-ročného Lionela. „Starší má konečne vlastnú izbu, 
súkromie, takže ten je veľmi spokojný,“ vraví s úsmevom a do-
dáva, že bývalý byt im už priestorovo nevyhovoval, takže po 
novom a väčšom bývaní túžili s manželom veľmi dlho. Po pre-
sťahovaní ich naj-
viac potešil veľko-
rysý priestor a práve 
ten si ešte potrebujú 
dozariaďovať, na-
koľko sú obaja pra-
covne vyťažení a 
do nového bytu sa 
sťahovali rovnako 
ako predchádzajúca 
rodinka 16. janu-
ára. Kľúče od bytu 
však dostali už pred 
Vianocami, čo im 
umožnilo poma-
ličky si zariaďovať 
vysnívané bývanie. 
„Z garsónky sme 
si toho veľa nedo-
niesli,“ približuje 
Monika. „Museli 
sme si kúpiť sedaciu 
súpravu, stôl, komodu a ďalší nábytok... Na druhej strane však 
oceňujem, že byt bol od začiatku dobre vybavený. Bola tu ku-
chynská linka, spotrebiče ako digestor, varná doska, rúra a aj 
potrebné vybavenie v kúpeľni.“ Aj z tohto dôvodu hodnotí byt 
na výbornú. „Mne vybrali najlepší byt, so žiadnym iným by 
som nemenila. Každé ráno sa teším na krásny výhľad z kuchy-
ne – ten je naozaj na nezaplatenie ,“ hovorí nadšene. Aj výška 
nájomného ju príjemne prekvapila. „Je určite vyhovujúca. V 
porovnaní s inými nájmami, kde vlastníci pýtajú okolo 730 
eur, radšej ostanem tu a budem platiť mestu. A navyše sme v 
novom,“ vysvetľuje. Pre rodinku Štepánekovú je tak nový byt 
splneným snom, ale tiež miestom, kde môžu spoločne vytvárať 
spomienky a zdieľať radosti a výzvy každodenného života. 

pripravila: Mgr. Mária Májeková
(Článok bol s rodinami pripravovaný 30. januára 2025 v čase, keď sa ako noví 

nájomníci akurát sťahovali do pridelených bytov. So zverejnením informácie 
o nich v Galantských novinách súhlasili.)

rodina Štepáneková

rodina Meszárosová
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Mesto začalo prideľovať nové 
nájomné byty v Galante

Matičiari v Galante predstavili nové 
knihy a diskutovali na aktuálne témy

V Galante pokračuje proces odovzdá-
vania nájomných bytov na ulici Ester-
házyovcov, kde bolo doteraz pridele-
ných 54 z celkového počtu 72 bytov. 
Podľa vedenia mesta a vedúcej oddele-
nia sociálnych služieb sa proces odo-
vzdávania bytov riadi presne stanove-
nými podmienkami a jeho zavŕšenie je 
naplánované na prvý štvrťrok 2025.

Podmienky pridelenia bytov
Pridelenie nájomného bytu sa riadi 
Všeobecne záväzným nariadením mes-
ta Galanta, v ktorom sú uvedené kritériá 
na pridelenie nájomného bytu. Žiadate-
ľom môže byť len plnoletá fyzická oso-
ba, ktorá nie je vlastníkom alebo spo-
luvlastníkom bytu, rodinného domu 
alebo inej nehnuteľnosti určenej na 

bývanie. Ku 
dňu podania 
žiadosti  musí 
mať uhrade-
né záväzky 
voči mestu 
Galanta, a ktorej mesačný príjem spolu 
so spoločne posudzovanými osobami je 
vyšší ako 1,5 násobok životného mini-
ma platného k 31. decembru predchá-
dzajúceho roka, avšak príjem žiadateľov 
o pridelenie nájomných bytov postave-
ných s podporou štátu nesmie prekročiť 
sumy uvedené v osobitnom predpise. 
„Žiadateľ  a spoluposudzované osoby 
nemusia mať trvalý pobyt v Galante v 
čase podania žiadosti, avšak po podpise 
nájomnej zmluvy sú povinné doručiť 
na oddelenie potvrdenie o trvalom po-

byte na území mesta Galanta,“ uviedla 
vedúca oddelenia sociálnych služieb 
Mgr. Adriana Molnáriová. Okrem toho 
je pred podpisom zmluvy potrebné zlo-
žiť šesťmesačnú zábezpeku a splniť ďal-
šie administratívne povinnosti. 

Proces odovzdávania bytov
Primátor mesta Galanta Peter Kolek 
uviedol, že prvou podmienkou pre zís-
kanie bytu bolo zloženie šesťmesačnej 
zábezpeky, tzv. kaucie, a to do 30. no-
vembra 2024. Po splnení ďalších po-
vinností budú nájomníkom odovzdané 
kľúče od bytov. Zmluvy sú koncipované 
tak, že nájom je platný od 1. decembra 
2024 a boli pridelené všetky trojizbové 
byty (12), dvojizbových 30 (z celkového 
počtu 42), ako aj časť jednoizbových 12 
(z počtu 18). Na neobsadené byty odde-
lenie sociálnych služieb eviduje už nové 
žiadosti. Primátor mesta Peter Kolek 
zároveň podpísal záväzný preberací 
protokol a rovnako aj zástupcovia spo-
ločnosti IC Holding, s. r. o.

- R -

V Dome Matice slovenskej 
v Galante sa vo štvrtok 23. 
januára konalo prvé tohto-
ročné podujatie, ktoré pri-
nieslo do matičných priesto-
rov ukážku vydavateľskej 
produkcie Matice slovenskej 
(MS), ale aj názory na aktu-
álne témy. Hosťami diskusie 

bola riaditeľka Vydavateľstva MS Ingrid Majeríková a vedecký 
pracovník MS Lukáš Perný. Počas podujatia odzneli zaujímavé 
názory na vydavateľskú činnosť MS a budúcnosť nielen MS, 
ale aj slovenskej spoločnosti. Diskusiu viedol tajomník MS Pe-
ter Schvantner. Vďaka aktivite novej riaditeľky Vydavateľstva 
MS Ingrid Majeríkovej sa opäť matičné vydavateľstvo dostáva 
viac do povedomia. Okrem iného boli predstavené novinky, 
ale už aj známe publikácie z matičnej produkcie ako Bernolá-
kovci – premožitelia času, Najstaršie slovanské báje, legendy 
a povesti, Rozprávky spod slovanskej lipy, Cesta k demokra-
tickej štátnosti, Ľudová architektúra, Utopisti, Príbeh sloven-
skej hymny a jeho autora, Národný kalendár, Veselé potulky 
vo svete a pod. Rovnako sa nezabudlo ani na jedinečnú sériu 
diela Ľudovíta Štúra, konkrétne reedícia kníh ako Náuka reči 
slovenskej a Starý a nový vek Slovákov, ale aj publikáciu o Ľu-
dovítovi Štúrovi Skvitne ešte život. Taktiež boli predstavené 
matičné periodiká či unikátne zborníky, ktoré vzišli zo spolu-
práce s Ministerstvom zahraničných vecí a európskych záleži-
tostí SR – Bojovali za našu slobodu (zborník z medzinárodnej 
konferencie k 80. výročiu SNP) a Slovenské ženy v národnom 
hnutí (zborník z rovnomennej medzinárodnej konferencie). 
Druhým hosťom bol vedecký pracovník MS, spisovateľ, kultu-
rológ a filozof Lukáš Perný. Rozhovor bol vedený v rovine jeho 
životnej dráhy ako spisovateľa a vedca, ale nezabudli sme ani 
na aktuálne horúce témy. Týkalo sa to najmä podielu skupín 
mladých ľudí na súčasnej situácii, ktorý vychádza veľakrát z 
ich nedostatočného alebo povrchného vzdelania a nekritické-
ho prijímania informácií, jednostranne zameraných médií, ale 
aj politikov, aktivistov a mimovládok. Demokraticky zvolenú 

vládu nemožno nahradiť ulicou, ako si niektorí predstavujú.  
V tomto ohľade je vidno nebezpečnú prax, ktorú možno vidieť 
v súčasnosti aj v iných krajinách. Aj vďaka takýmto aktivitám 
máme v súčasnosti do značnej miery rozdelenú spoločnosť a 
nijako to neprispieva k rozvoju SR. V tomto kontexte boli zdô-
raznené filozofické a humanistické posolstvá inšpirované Kol-
lárom a Šafárikom o kultúrnej spolupráci slovanských aj ne-
slovanských národov, ktorá je prvou podmienkou k tomu, aby 
sme do budúcna zabránili budúcim zbytočným konfliktom 
medzi národmi. Súčasťou podujatia bol hudobný program v 
podaní FS Korene. Ide o skupinu ľudí z rôznych častí Sloven-
ska, ktorí sa z rôznorodých dôvodov prisťahovali do Galanty. 

Aj napriek tomu, že fungujú len krátko, vystúpenie malo veľký 
ohlas a nálada pokračovala aj po skončení, kedy si spolu za-
spievali všetci prítomní. Prezentácia kníh z Vydavateľstva MS 
a diskusia s ňou spojená bola prvým podujatím Domu MS v 
Galante v tomto roku. Ďalej nás čakajú ďalšie rozmanité akti-
vity vrátane akcií spojených s Rokom Slovákov žijúcich v za-
hraničí, ale aj tradičných podujatí. Už teraz sa tešíme na ďalšie 
stretnutia. 

text a foto: Peter Schvantner
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Výročná výstava galantského fotoklubu

Výstava „Vyšperkovaná cesta Slovenskom“ 
začala svoju cestu v Galante

Tentoraz netradične v priestoroch Ne-
ogotického kaštieľa a súčasne Turistic-
kej informačnej kancelárie v Galante sa 
konala Výročná výstava Fotoklubu pri 
Mestskom kultúrnom stredisku Ga-
lanta. Výstava bola situovaná do men-
ších, avšak útulných priestorov. Svojich 
priaznivcov i návštevníkov tu privítali 
galantskí fotografi na vernisáži 9. ja-
nuára 2025. Publiku sa predstavilo 13 

autorov so 45 dielami, ktoré vytvorili 
počas uplynulého roka. Viac nám pri-
blížili prezident Fotoklubu pri Mest-
skom kultúrnom stredisku Galanta Bc. 
Ladislav Győrög a referent Turistickej 
informačnej kancelárie Miroslav Helt. 
„Po otvorení vernisáže potešil prítom-
ných svojím vystúpením klavirista 
Damián Hartl. Privítali sme množstvo 
hostí, okrem členov miestneho fotoklu-

bu prišli i kolegovia zo Šale i z Trnavy, 
čiže sme mali naozaj veľmi dobrú účasť, 
vlastne ako vždy pri výstavách fotoklu-
bu,“ uviedol Miroslav Helt. Aby ponú-
kli návštevníkom dokonalý pôžitok z 
výstavy, fotografie pokrývali takmer 
všetky steny interiéru. Obdivovať ste 
mohli diela šikovných galantských 

fotografov, ako napríklad zaujímavé 
portréty, krajinky, zátišia, prírodu aj 
abstraktné umenie. Prezident fotoklu-
bu Bc. Ladislav Győrög uviedol: „Všet-
ky naše výročné výstavy pozostávajú z 
diel s rôznou tematikou. Každý náš člen 
príde so svojím žánrom, predstaví svoju 
tvorbu za uplynulý rok. Teraz sme pre 
menšie priestory nepozývali renomo-
vaného hosťa, inak bol už u nás Tibor 
Huszár, Jozef Sedlák, Laco Struhár, 
Vlado Bača, Matúš Zajac, Alan Hyža 
a ďalší zaujímaví umelci.“ Galantskí 
fotografi oslávia tento rok 50. výročie 
založenia klubu. Významná udalosť by 
sa mala konať koncom roka. „Oslavovať 
plánujeme v decembri a pri tejto príleži-
tosti chceme vydať aj katalóg s dielami 
všetkých členov,“ prezradil Bc. Ladislav 
Győrög. Ešte predtým v júni 2025 chys-
tajú galantskí fotografi 14. ročník Ga-
lantských fotodielní, na ktoré sa podľa 
prezidenta fotoklubu začali okrem detí 
hlásiť aj dospelí. Kto má záujem priučiť 
sa fotografickému fortieľu, môže sa ich 
zúčastniť. Aj na tomto podujatí bude 
iste participovať MsKS Galanta, ktoré 
je spoluorganizátorom takmer všetkých 
podujatí fotoklubu.

Bc. Zlatica Gregorová

Autorská výstava šperkov Petra Toth s názvom Vyšperko-
vaná cesta Slovenskom začala svoje putovanie po krajine vo 
Vlastivednom múzeu v Galante. Návštevníkov na výstave 
čakali limitované šperky a fotografie krojov z 25 tradičných 
regiónov Slovenska. Súčasťou vystavených šperkov bola aj 
koruna a šperky vytvorené pre Svetový pohár v zjazdovom 
lyžovaní žien Jasná 2024. 
„Projekt Vyšperkovaná cesta Slovenskom som vymyslela, aby 
som všetkým ukázala krásu a bohatosť našej spoločnej kraji-
ny,“ hovorí Petra Toth, šperkárka a dizajnérka, ktorá sa vo svo-
jej tvorbe inšpiruje tradičnými folklórnymi motívmi. „Nafotili 
sme 25 krojov na 25 lokálnych modelkách z 25 obcí aj miest, a 
to zo všetkých 25 tradičných regiónov Slovenska.“ Petra Toth 
počas svojej cesty v Podunajskom regióne navštívila aj Vlas-
tivedné múzeum v Galante. „Máme obrovskú radosť, že táto 

výnimočná výstava šperkov začína svoje putovanie práve v 
našej inštitúcii,“ hovorí Judit Pukkai, organizátorka výstavy v 
múzeu. „S výstavou nadviažeme na sériu programov Rande v 
múzeu z predošlých rokov. Šperky so svojou ženskou jemnos-
ťou krásne vybalansujú našu aktuálnu výstavu fajok, ktorá je 
plná silnou mužskou energiou. S týmito dvomi výstavami po-
núkame možnosť "randenia" nie iba na Valentína, ale aj počas 
celého februára.“
Vernisáž výstavy šperkov Petra Toth s názvom Vyšperkovaná 
cesta Slovenskom sa vo Vlastivednom múzeu v Galante usku-
točnila 5. februára 2025 a bude sprístupnená verejnosti do 1. 
marca 2025. 

Judit PUKKAI
Vlastivedné múzeum v Galante
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Pre futbalový klub FC Slovan Galanta je 
mládež základom jeho budúcnosti

FC Slovan Galanta, futbalový klub s bohatou, vyše storoč-
nou históriou, prechádza v posledných rokoch významnými 
zmenami. Pod vedením predsedu klubu Alexandra Mikoviča 
a členmi vedenia sa buduje pevný základ pre budúcnosť klu-
bu, pričom hlavným pilierom tejto vízie je aj práca s mláde-
žou. Vedenie si uvedomuje, že práve mladí hráči sú kľúčom k 
ďalším úspechom, no úspešná práca s nimi si vyžaduje nielen 
kvalitné tréningové podmienky, ale aj odborné vedenie a kon-
cepčný prístup. 

Smerovanie klubu
Občianske združenie FC Slovan Galanta je zodpovedným 
subjektom pre fungovanie klubu a zabezpečuje jeho chod po 
organizačnej, technickej, športovej aj ekonomickej stránke. 
Ako vysvetľuje predseda klubu Alexander Mikovič, úloha 
združenia je komplexná: „Našou hlavnou úlohou je zabezpečiť 
každodennú činnosť klubu, od plánovania tréningových jed-
notiek a organizácie zápasov cez zabezpečenie prepravy, vý-
ber a zabezpečenie trénerov a celkové vytvorenie stabilného 
ekonomicko-technického zázemia. Pri fungovaní organizácie 
tejto veľkosti je nevyhnutné neustále zabezpečovať a precízne 
kontrolovať finančnú stránku a kráčať v medziach vytvore-
nej koncepcie.“ Zdôrazňuje tiež, že pri klube, ktorý zastrešu-
je športovú činnosť súťažného charakteru pre vyše 200 ľudí, 
musí existovať dlhodobá koncepcia. „Pred mojím príchodom 
bol klub ekonomicky zdravý a ľudia tu odviedli veľký kus kva-
litnej práce, za čo im patrí obrovská vďaka. Z môjho pohľadu 
tu však chýbalo stále veľa dôležitých elementov na to, aby sme 
mohli klub posunúť do ešte vyššej kvalitatívnej úrovne. Aby 
FC Slovan Galanta mohol napredovať a dlhodobo fungovať, 
bolo a vždy bude potrebné si ujasniť jeho smerovanie. Čo chce-
me? Prečo to chceme a ako to urobíme!“ Predseda klubu spolu 
s vedením preto stanovili niekoľko hlavných cieľov, medzi kto-
rými sú zlepšenie infraštruktúry, zabezpečenie ekonomickej 
stability, zvyšovanie kvality trénerskej práce, zavedenie zdra-
votnej starostlivosti a regenerácie pre hráčov, zabudovanie 
odchovancov do mužského futbalu a budovanie pozitívneho 
mena klubu.

Zlepšenie tréningových
 možností a infraštruktúry

Jedným z najväčších problémov klubu bol a je nedostatok tré-
ningových plôch. „Máme jednu umelú plochu a jedno hlavné 
ihrisko. Trénovať 11 či 12 mužstiev pravidelne tri- až štyrikrát 
do týždňa je prakticky nemožné,“ objasňuje Mikovič. Prvým 
zo zámerov preto bolo sprevádzkovať ihrisko pri ZŠ Štefániko-
va, ktoré disponuje závlahovým systémom, no nebolo dlhodo-
bo využívané. Zámerom bolo rozšíriť kapacity na tréningy, no 
kvôli technickým, personálnym a ekonomickým nedostatkom 

sa to zatiaľ nepodarilo. Okrem toho klub občasne vyu-
žíval aj ihrisko v mestskej časti Hody, kde však sociálne 
zázemie nie je vyhovujúce pre pravidelné využívanie. 
„Chceli sme zabezpečiť viac možností na tréningy, no 
stále zostávame na dvoch či troch plochách,“ konštatuje 
predseda klubu.

Ekonomická stabilita klubu
Druhým kľúčovým cieľom je transformácia klubu z ob-
čianskeho združenia na príspevkovú organizáciu. Táto 
zmena má zásadný význam nielen pre fungovanie klubu, 
ale aj pre jeho schopnosť naplno rozvíjať svoj potenciál. 
„Každý rok sme dostávali dotáciu od mesta, no proces 
schvaľovania bol zdĺhavý. Peniaze sme často dostávali až 
v marci, hoci klub musel fungovať už od januára,“ vy-
svetľuje Mikovič. Transformáciou na príspevkovú orga-
nizáciu by klub získal stabilnejšie financovanie, čím sa 
zabezpečí stabilnejšie prostredie pre výchovu mládeže a 

plánovitejšie fungovanie celého klubu. „Máme 178 detí, ktoré 
u nás trénujú. Je dôležité, aby ich rozvoj nebol ohrozený tým, 
či dostaneme peniaze, alebo nie a koľko. Potrebujeme totiž za-
bezpečiť stabilitu pre ich rast a stabilitu pre klub ako celok!“ 
Ako občianske združenie funguje klub v súčasnosti najmä 
vďaka zanietenosti niekoľkých dobrovoľníkov, ktorí sa popri 
svojich pracovných a osobných povinnostiach venujú jeho 
chodu. „Organizácia, ktorá zastrešuje vyše 200 ľudí, nemôže 
stáť na tom, že ju traja-štyria ľudia riadia popri iných aktivi-
tách,“ zdôrazňuje predseda klubu. Transformácia na príspev-
kovú organizáciu podľa neho umožní, aby mali zamestnancov 
na plný úväzok, ktorí by mali na zodpovednosti nielen každo-

dennú prevádzku, ale aj strategické aktivity, ako je rozšírenie 
počtu tréningových plôch, skvalitňovanie trénerskej práce, 
sledovanie a vyhľadávanie talentov, systematický nábor detí, 
kontrolu tréningového procesu či celkové zabezpečenie dlho-
dobej koncepcie. A tento cieľ je blízko naplneniu.

Zvyšovanie kvality trénerskej práce
Ďalšou prioritou bolo zlepšenie úrovne trénerskej práce a zvý-
šenie úrovní ich licencií. „Úroveň trénerských licencií nebola 
na takej úrovni, aká by mohla byť,“ priznáva predseda klubu. 
Napriek tomu ocenil ľudský prístup, dlhoročné kvalitné skú-
senosti trénerov a ich obetavú prácu. „Chceme, aby tréneri na 
sebe pracovali a zvyšovali svoje kvality a kvalitu tréningov.“ 
Výsledkom tohto úsilia je aj zvýšenie počtu trénerov s licen-
ciou úrovne B, čo považuje za úspech a naplnenie jedného z 
ďalších stanovených cieľov.

FC SLOVAN GALANTA U9

Zľava generálny manažér klubu Peter Eliáš, predseda Alexander Mikovič, podpredseda 
Tibor Vígh a predseda dozornej rady Andrej Kostka – Zdroj: FC Slovan Galanta

pokračovanie na str. 14
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  KKIINNOO  DDKK  GGAALLAANNTTAA
--  MMAARREECC--

 1. 15:00  SZIMAT NAPLÓJA
 1. 17:00  PADDINGTON V DŽUNGLI
 1. 19:30  TÁRS
 2. 15:00  REBELKA: 
                MISIA KRÁĽOVSKÁ ZÁCHRANA
 2. 17:00  HOGYAN TUDNÉK ÉLNI NÉLKÜLED?
 2. 19:30  CAPTAIN AMERICA: 
                PREKRÁSNY NOVÝ SVET
 6. 19:00  MNÍCHOV 1972
 7. 16:30  ZLATOVLÁSKA
 7. 19:00 MORE NA DVORE 
 7. 21:30 LÁSKA BEZ PRAVIDIEL 
 8. 15:00  BOB A BOBEK VO FILME: 
                NA STOPE MRKVOJEDA
 8. 17:00  TICHÁ POŠTA
 8. 19:30 MICKEY 17  
 9. 15:00 ZLATOVLÁSKA  
 9. 17:00  FUTNI MENTEM
 9. 19:30 MORE NA DVORE  
13.19:00  WILLIAM TELL
14.16:30  AKO Z DIVÝCH VAJEC
14.19:00  DIEVČA OD VEDĽA
14.21:30  ČARODEJNICA A LOVEC
15.15:00  ZLATOVLÁSKA
15.17:00  ČARODEJNICA A LOVEC
15.19:30  MOST VAGY SOHA!
16. 15:00  AKO Z DIVÝCH VAJEC - Film so slovenským dabingom alebo slovenskými titulkami

- Film s maďarským dabingom. (Szinkronizált film)  

 

16. 17:00  MICKEY 17
16. 19:30  ČERNÁK
20. 18:00 EXPEDIČNÁ KAMERA 2025
21. 16:30 SNEHULIENKA
21. 19:00 POSLEDNÝ NÁDYCH
21. 21:30 NOVOKAIN
22. 15:00  HÓFEHÉRKE
22. 17:00 BRIDGET JONESOVÁ: 
                ZBLÁZNENÁ DO CHLAPA
22. 19:30 WILLIAM TELL
23. 15:00 SNEHULIENKA
23. 17:00 AMERIKA KAPITÁNY:  
                SZÉP ÚJ VILÁG
23. 19:30 NOVOKAIN
27. 19:00 BRUTALISTA
28. 16:30  JEŽKO SONIC 3
28. 19:00 AKO SA NÁM TO MOHLO STAŤ?!
28. 21:30 EMMANUELLE
30. 15:00  SNEHULIENKA
30. 17:00 BRIDGET JONES: BOLONDULÁSIG
30. 19:30 AKO SA NÁM TO MOHLO STAŤ?!

Predaj a predpredaj vstupeniek je zabezpečený v pokladni kina 
vždy 1 hod. pred premietaním,na celý mesiac vopred. 
Žiakom, študentom, dôchodcom a držiteľom preukazov ZŤP a ZŤP-S
poskytujeme zľavy. Vstupenky si môžete zakúpiť online 
na našej web stránke www.kino-galanta.sk

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ!

Zdravotná starostlivosť 
a regenerácia hráčov

Významnou oblasťou, ktorá nebola v centre pozornosti, bola 
zdravotná starostlivosť a regenerácia hráčov. Klub sa preto za-
meral na zabezpečenie kondičného trénera, fyzioterapeutov a 
odborníkov na zdravotnú starostlivosť. „Podarilo sa nám zís-
kať odborníka tak pre mužskú kategóriu, ako aj pre doraste-
necké tímy, ktorí boli vždy k dispozícii aj pre nižšie kategórie. 
Na zápasoch dorastencov a žiakov máme navyše aj profesio-
nálnu zdravotnú službu,“ približuje Alexander Mikovič. 

Podpora mládeže a prechod 
do mužského futbalu

FC Slovan Galanta sa dlhodobo snaží o systematickú prácu 
s odchovancami a ich postupné zapojenie do A-tímu. Tento 
proces však nie je jednoduchý. „Prechod z dorasteneckej do 
mužskej kategórie je náročný. Futbal je tam rýchlejší, dyna-
mickejší, silovejší, náročnejší po fyzickej aj mentálnej stránke. 
Podarilo sa nám však posunúť ďalších odchovancov do A-tímu 
a taktiež vytvoriť B-mužstvo, kde sa mladí môžu rozohrať,“ 

zdôrazňuje Mikovič. „Dbáme na to, aby presun z mládežníc-
keho do mužského futbalu bol plynulejší.“ Zabudovávanie 
odchovancov však nie je len o futbalových zručnostiach. „Je 
potrebná kvalitná trénerská práca, vyhovujúce ihriská a ďalšie 
podmienky. Navyše tréneri musia byť aj dobrí psychológovia,“ 
hovorí. Práca s mládežou tak zahŕňa nielen športovú, ale aj 
mentálnu prípravu, čo je v dnešnej dobe obzvlášť dôležité.

Komunikácia s verejnosťou 
a budúce plány

Vedenie FC Slovan Galanta sa rozhodlo zamerať aj na zlep-
šenie komunikácie s verejnosťou, najmä prostredníctvom so-
ciálnych sietí. Dlhodobo chýbala dostatočná informovanosť o 
každodennom fungovaní klubu, čo viedlo k šíreniu rôznych 
dezinformácií. „Po dlhšom čase sa nám podarilo nájsť človeka, 
ktorý v mene FC Slovan Galanta začal systematicky pracovať 
na komunikácii prostredníctvom sociálnych sietí, informovať 
o zápasoch, aktivitách klubu a celkovom dianí, čo prispelo k 
lepšiemu prepojeniu klubu s jeho fanúšikmi a verejnosťou,“ 
dodáva prezident klubu. „Nie je veľmi šťastné, pokiaľ dezin-
formácie šíria ľudia, ktorí majú značný politický vplyv v meste, 
pretože dopady sú ďaleko širšie a hlbšie, než si mnohí myslia. 
Netrpí tým iba vedenie klubu a klub samotný, ale aj deti, ktoré 
v tom klube vyrastajú a majú svoje detské sny a ideály! A po 
ďalšie, vždy sme mali a máme dvere otvorené pre kompetentné 
otázky zodpovedných ľudí, ktorí naozaj chcú vedieť! V opač-
nom prípade všetko nepresné a nekompetentné je klubu a ve-
rejnosti škodlivé!“ FC Slovan Galanta má za sebou významný 
kus práce, no bez sponzorov a podporovateľov by klub nebol 
tam, kde je. „Touto cestou sa chcem v mene celého vedenia 
poďakovať všetkým sponzorom, ktorí, či už finančne, alebo 
aj iným spôsobom, podporujú to, aby klub mohol existovať a 
fungovať a tým zabezpečovať nielen slušné športové výsledky, 
ale aj prostredie pre zdravý rast a rozvoj našich detí.“ Aj po 
vyše 100 rokoch od svojho vzniku ostáva FC Slovan Galanta 
symbolom futbalovej tradície a sľubnou bázou pre budúce ge-
nerácie.

-R- 

FC SLOVAN GALANTA U11

Počet obyvateľov k 01. 01. 2024: ..................................15 205
Počet obyvateľov k 01. 01. 2025: ..................................15 228
z toho 8076 žien a 7152 mužov

Počet prihlásených k trvalému pobytu: ......................388
Počet odhlásených k trvalému pobytu: .......................266
Celkový prírastok obyvateľov v porovnaní s rokom 2024: + 23 osôb

Počet narodených detí: ................................................762
z toho obyvateľov s trvalým pobytom GA: .......................101 

Najčastejšie mená: 
dievčenské: Ema, Nela, Lea
chlapčenské: Oliver, Alex, Dominik

Nezvyčajné mená:
dievčenské: Azra, Letícia, Leonie
chlapčenské: Hennessy, Monaco, Selim, Sumer

Mgr. Zuzana Morovičová
vedúca oddelenia všeobecnej a vnútornej správy MsÚ Galanta

Štatistické údaje o obyvateľoch mesta Galanta za rok 2024
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OTVÁRAME 

15.02.2025

0948 636 450

ZARIADENIE 
PRE SENIOROV

PERENNIS

NOVOOTVORENÉ ZARIADENIE PRE SENIOROV 

perennissp@gmail.com

VETERNÁ ULICA 3683/85, 924 01 GALANTA

Vytvoríme pre vašich blízkych pocit domova a rodinnú
atmosféru. 

PRIJÍMA NOVÝCH KLIENTOV

- zameranie terénu
- samotná výroba dielov
- doprava až na miesto

- montáž

Všetky ploty sú certifikované TSÚS. 
Vieme uspokojiť aj najnáročnejšieho zákazníka.

e-mail: mltrading@mltrading.sk
tel. č.: 0919 324 400

Výroba a kompletný servis 
betónových plotov
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GALÁNTAI
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A galántai reneszánsz kastély / akkor és most



Kedves Galántaiak!
Február az a hónap, amikor még a tél 
uralkodik, de hamarosan érezni fogjuk, 
hogy közeleg a tavasz. Ez az új tervek és 
döntések időszaka, amelyek befolyásol-
hatják városunk jövőjét. Ezért örömmel 
osztok meg önökkel néhány aktuális 
kezdeményezést, amelyek célja Galánta 
fejlődésének elősegítése és mindannyi-
unk életének jobbá tétele. Galánta vá-
rosa új pályázati lehetőségeket indított 
a sport, kultúra, környezetvédelem és 
szociális segítségnyújtás területén. Rá-
adásul az egész folyamatot korszerűsí-
tettük – első alkalommal van lehetőség 
elektronikus úton benyújtani a pályá-
zatokat, ami jelentősen leegyszerűsíti és 
felgyorsítja az ügyintézést. Ezen kívül 
szeretnénk elismerni azoknak a szemé-
lyeknek a tevékenységét, akik jelentősen 
hozzájárulnak Galánta fejlődéséhez. 
Legyen szó oktatásról, sportról, egész-
ségügyről, közösségi tevékenységről 
vagy akár életmentésről – ha ismernek 
valakit, aki megérdemli az elismerést, 
kérjük, jelezzék nekünk február 28-ig. 
Ugyanígy lehetőségük van jelölni az 

év legjobb sportolóit is, akik teljesít-
ményükkel városunkat képviselik. A 
díjak hagyományosan, egy ünnepélyes 

gálaest keretében kerülnek átadásra. És 
még egy nagyszerű hír! Tavaly először 
indítottuk el a részvételi költségvetést, 
és indul a második évad. Ha tehát van 
egy jó ötletük, hogyan lehetne még 
jobbá tenni városunkat, ne habozza-
nak, jelentkezzenek! Az önök projekt-

jei is hozzájárulhatnak ahhoz, hogy 
Galánta tovább fejlődjön. A következő 
hónapokban a Galántai Újság minden 
számában bemutatunk néhány érdekes 
projektet, amelyeken a város dolgo-
zik – a reneszánsz kastély felújítása, az 
amfiteátrum teljes körű megújítása, új 
félig földbe süllyesztett hulladéktáro-
lók elhelyezése, az autóbusz-pályaudvar 
korszerűsítése, amely új parkolóházzal 
is bővül. Hiszem, hogy ezek a beruhá-
zások új lendületet adnak városunknak. 
Végül pedig – bár ezt a köszöntőt már 
Valentin-nap után olvassák, szeretném 
emlékeztetni önöket arra, hogy a szere-
tet nem csupán egyetlen napról szól. Ez 
egy energia, amely összeköt bennünket, 
előre visz, és szebbé teszi az életet. Ép-
pen ezért becsüljük meg nemcsak a pár-
kapcsolatokban, hanem a barátságok-
ban, és abban is, ahogyan városunkhoz 
viszonyulunk.
Kívánok mindannyiuknak sikeres feb-
ruárt, tele inspirációval, jó ötletekkel és 
szép pillanatokkal azok körében, akik 
igazán fontosak az önök számára.

Mgr. Peter Kolek
Galánta város polgármestere

A galántai reneszánsz kastély felújítása
A reneszánsz kastély, 
amely eredetileg a ma-
gyar nemesi Esterházy 
család birtokában volt, 
a 16. és 17. század for-
dulóján épült. Az év-
századok során több-
ször is átalakították. A 
kastély jelenlegi formá-

ját egy jelentős barokk–klasszicista átépítés során nyerte el a 
18. század második felében. A 19. és 20. század fordulóján a 
kastélyt különböző célokra használták, ami jelentősen rontot-
ta megjelenését és történelmi értékét. Egy időben cukorgyári 
raktárként, műteremként, műhelyként és tornateremként is 
funkcionált. Az 1970-es években lebontották a kastélyt kö-
rülvevő erődítményt, és magát az épületet is bontásra ítélték. 
A Műemlékvédelmi Hivatal közbenjárásának köszönhetően 
azonban a kastély megmenekült, és éveken át tartó tervezést 
követően egy átfogó rekonstrukciós folyamat vette kezdetét, 
amely körülbelül 10 évig tartott. A felújítás befejeztével, 1992 
óta a kastély a nagyközönség számára is látogatható, és Galán-

ta városának kulturális központjaként működik, reprezentatív 
és kiállítóterekkel. Az épületben található egy házasságkötő 
terem, a polgármester fogadóhelyisége, valamint a pincete-
ret kisebb rendezvények lebonyolítására használták. Galánta 
városának Tata magyarországi testvérvárossal együtt sike-
rült támogatást nyernie az Interreg Magyarország–Szlovákia 
Program keretében, amelyet az Európai Unió finanszíroz. Az 
Esterházy Heritage – Preserving History for Future (Esterházy 
örökség – a történelem megőrzése a jövő számára) elnevezésű 
projekt keretében összesen 1 253 755,79 euró támogatást kap-
tak, amelyből Galánta városának részesedése 755 115 euró. 
Ezt az összeget a Nemzeti Kulturális Örökség részét képező 
reneszánsz kastély felújítására és a projekt egyéb kiegészítő te-
vékenységeire fordítják. A galántai reneszánsz kastély felújítá-
sa, amely várhatóan 2026 márciusáig befejeződik, a következő 
munkálatokat foglalja magában: a külső homlokzat helyreállí-
tása, az épület modernizálása, a házasságkötő terem felújítása, 
a pince szigetelése és a nedvesség eltávolítása, az épület köz-
műhálózatának teljes cseréje, egy tanösvény kialakítása, amely 
bemutatja az Esterházy család történelmét.

Ing. Kővágó Zoltán

Idén már 10. alkalommal került megrendezésre az újévi káposztafőző verseny
A rendezvény ötletgazdája Jarka Kováčová, a Polgári Bizottság 
elnöke. A verseny megnyitásakor egy perces néma csenddel tisz-
telegtünk azok előtt, akik már nem lehetnek velünk, de mindig 
részt vettek ezen a versenyen: Tonko Reisinger id., Martin Jendek 
és Ondrík Laššú. Fiúk, köszönjük, hogy velünk voltatok! Gyö-
nyörű időnk volt, ami biztosan nektek is köszönhető. Nyugod-
jatok békében! A január 18-án megrendezett versenyen 9 csapat 
vett részt, és nagyon hálásak vagyunk, hogy évről évre csatla-
koznak hozzánk. A versenyző csapatok a következők voltak: a 
Goruš testvérek, a bazini építőmesterek, a Tenis Klub, a Takáč 
család, a Ceco csapat, a Hodské hviezdy – a Hody Nappali Köz-
pont lánycsapata, a Privat Brands, a Rosťa csapat és Patrik Grell. 
A verseny szakmai zsűrijében helyet foglalt: Ondrej Mešťanek, 
a zsűri elnöke, pozsonyi séf, Mgr. Peter Kolek, Galánta polgár-
mestere, Mgr. Arnold Popluhár, a Galántai Közterület-fenntartó 
Vállalat igazgatója. A győztes káposztaleves kiválasztása nem 
volt könnyű feladat, mivel mindegyik rendkívül finom volt. 
Hosszas mérlegelés után a zsűri kihirdette a nyerteseket: 1. hely: 
Takáč család – ők főzték a legjobb káposztalevest, 2. hely: Pat-

rik Grell, 3. hely: Rosťa csapat. Értékes díjakat minden csapat 
kapott a Hódi Polgári Bizottság és a Hódi Nappali Központ tá-
mogatásának köszönhetően. A rendezvény kiváló levezetéséért 
hálás köszönet Natália Dinušovának, aki mindig szán ránk időt, 
és profi módon vezeti le az eseményeinket. Hálásak vagyunk 
minden résztvevőnek, akik versenyeztek és kóstoltak, valamint 
a szponzoroknak és mindenkinek, aki segített a szervezésben. 
Már most izgatottan várjuk a következő évi versenyt! 

Hódi Polgári Bizottság
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Mgr. Katarína Barcziová az oktatási, kulturális, 
sport- és ifjúságügyi osztály új vezetője Galántán

2025. február 1-jétől Mgr. Katarína 
Barcziová tölti be a Galántai Városi 
Hivatal oktatási, kulturális, sport- 
és ifjúságügyi osztályának vezetői 
posztját. Tapasztalatával és új el-
képzeléseivel szeretne hozzájárulni 
e fontos területek fejlődéséhez. A 
Pöstyénből származó Barcziová há-
zassága révén került Galántára, és itt 
kezdte pedagógiai pályafutását egye-
temi tanulmányainak befejezése után. 
Az oktatás területén több különböző 
pozíciót is betöltött – dolgozott ta-
nárként, majd szakmai módszertani 
munkatársként a galántai oktatási 
osztályon, később pedig a taksonyfal-

vai alapiskola és óvoda igazgatójaként tevékenykedett.

Visszatérés egy ismerős helyre
Katarína Barcziová korábban már dolgozott ezen az osztályon 
módszertani munkatársként. Nagyon élvezte a munkáját, ezért 
amikor meghirdették a vezetői pozíciót, egy pillanatig sem habo-
zott. „Nagyon szerettem volna visszatérni ide, mert ez a munka 
rendkívül inspiráló számomra. Ez az, amit igazán szeretek, és ami-
ben megtaláltam önmagam: szervezés, tervezés, kommunikáció 
az iskolaigazgatókkal, menedzsment, valamint együttműködés 
kulturális intézményekkel, sportegyesületekkel és a fiatalokkal” 
– mondta az új vezető. Hogyan sikerült beilleszkednie a „régi-új” 
munkahelyére? „Az első napok rengeteg információval voltak tele, 
de a korábbi tapasztalataim nagy előnyt jelentettek, így gyorsan el-
igazodtam a feladatokban. Bár az elmúlt nyolc év alatt sok minden 
megváltozott, és a rendszer teljesen másként működik, az alapokat 
már ismertem.“ 

Új tervek és célok az oktatásban
Katarína Barcziová határozott elképzelésekkel kezdte meg munká-
ját: célja, hogy a galántai iskolák biztonságosak legyenek, és hogy 
a szülők biztosak lehessenek benne, hogy gyermekeik jó kezekben 

vannak. „Be kell ismernünk, hogy a zaklatás minden iskolában 
jelen van. Fontos azonban, hogy ne söpörjük szőnyeg alá a prob-
lémákat, hanem aktívan dolgozzunk a megoldásukon az igazga-
tókkal, támogató csapatokkal és szakemberekkel együttműködve” 
– hangsúlyozta. Ezenkívül szeretné javítani a pedagógusok, diákok 
és szülők közötti kommunikációt, valamint erősíteni az együtt-
működést az iskolaigazgatók és a város között. „Fontos, hogy az 
igazgatók ne csupán fenntartóként tekintsenek ránk, hanem olyan 
partnerként, aki segít és tanácsot ad. Célom, hogy bizalomra épü-
lő, konstruktív kapcsolatot alakítsunk ki” – tette hozzá. Emellett 
kiemelt figyelmet kíván fordítani a fiatalokra. „Szeretném, ha a ga-
lántai fiatalok több lehetőséget kapnának a fejlődésre, és felelőssé-
get vállalhatnának saját jövőjük alakításában” – mondta. 

Kultúra és sport támogatása
Barcziová szerint a sikeres vezetés kulcsa a szervezési, kommu-
nikációs és menedzsmentképességek megfelelő kombinációja. „A 
kultúra, az oktatás és a sport azok a pillérek, amelyek összetartják 
a társadalmat. Ezért fontos, hogy Galántán ezek a területek tovább 
fejlődjenek, és hozzájáruljanak az itt élők életminőségének javításá-
hoz” – hangsúlyozta. Folytatni kívánja az együttműködést a városi 
kulturális intézményekkel, támogatni a helyi művészeket és alko-
tókat, valamint aktívan részt venni kulturális események szerve-
zésében. Melyik galántai rendezvény áll a legközelebb a szívéhez? 
„A Galántai Vásár – válaszol gondolkodás nélkül. „Minden évben 
elviszem oda az egész családomat, ez már hagyomány számunk-
ra. Úgy gondolom, Galánta más városokhoz képest erős kulturális 
háttérrel rendelkezik, és csodálatos, melegszívű emberekkel, akik 
különlegessé teszik ezt a várost.” A sport terén is új tervei vannak: 
szeretné fejleszteni a sportinfrastruktúrát, sportrendezvényeket 
szervezni, támogatni a helyi klubokat és sportolókat, valamint ha-
tékony rendszert kialakítani a sporttevékenységek összehangolt 
működésére. „Öröm látni, amikor galántai fiatal sportolók beke-
rülnek a szlovák válogatottba. Ezért fontos számunkra a sport tá-
mogatása és fejlesztése” – tette hozzá.

szöveg, fotó: Mária Májeková

Olvasói zónát nyitottak a galántai SZNF-lakótelepi Alapiskolában
2025. január 15-én ünnepélyes meg-
nyitót tartottak az SZNF-lakótelepi 
Alapiskolában az új Olvasói zóna át-
adásának alkalmából. Az eseményen 
részt vett Mgr. Peter Kolek, Galánta 
polgármestere, valamint PhDr. Anna 
Jónásová írónő és történész, aki az is-
kola 8. B osztályos tanulóival tartott 

érdekes beszélgetést a novellák írásáról, az olvasás fontosságáról és 
az élethez való hozzáállásról. A megújult tér a részvételi költségve-
tés keretében Galánta városának támogatásával, valamint a Galán-
tai Könyvtár, az Albatros Media kiadó iskolai könyvtári program-
ja, a tanárok, a diákok és a szülők együttműködésével valósult meg. 

Az Olvasói zónát a tanulók a szünetek alatti pihenésre, valamint az 
oktatás izgalmasabbá tételére használhatják, például blokkosított, 
projektalapú vagy csoportos tanítási formákhoz különböző tantár-
gyak keretében. Célunk, hogy ezzel elősegítsük a diákok olvasási 
készségeinek fejlesztését, kritikus gondolkodásuk erősítését és ál-
talános műveltségük bővítését. A közeljövőben egy új könyvklub is 
indul, amelybe a nagyközönség is bekapcsolódhat. Ezúton is hálás 
köszönetünket fejezzük ki az iskola azon dolgozóinak, akik segítet-
tek a projekt megvalósításában: Mgr. Radka Vrabcová igazgatónő, 
Mgr. Janka Krúteková, Mgr. Mária Michalcová, Ľubica Lauková, 
Denisa Marková, az iskola karbantartói, takarítói, valamint a 6. B, 
7. B és 8. B osztályok diákjai.

Mgr. Kamila Hubináková
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Február az a hónap, amikor még a tél 
uralkodik, de hamarosan érezni fogjuk, 
hogy közeleg a tavasz. Ez az új tervek és 
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tettük – első alkalommal van lehetőség 
elektronikus úton benyújtani a pályá-
zatokat, ami jelentősen leegyszerűsíti és 
felgyorsítja az ügyintézést. Ezen kívül 
szeretnénk elismerni azoknak a szemé-
lyeknek a tevékenységét, akik jelentősen 
hozzájárulnak Galánta fejlődéséhez. 
Legyen szó oktatásról, sportról, egész-
ségügyről, közösségi tevékenységről 
vagy akár életmentésről – ha ismernek 
valakit, aki megérdemli az elismerést, 
kérjük, jelezzék nekünk február 28-ig. 
Ugyanígy lehetőségük van jelölni az 

év legjobb sportolóit is, akik teljesít-
ményükkel városunkat képviselik. A 
díjak hagyományosan, egy ünnepélyes 

gálaest keretében kerülnek átadásra. És 
még egy nagyszerű hír! Tavaly először 
indítottuk el a részvételi költségvetést, 
és indul a második évad. Ha tehát van 
egy jó ötletük, hogyan lehetne még 
jobbá tenni városunkat, ne habozza-
nak, jelentkezzenek! Az önök projekt-

jei is hozzájárulhatnak ahhoz, hogy 
Galánta tovább fejlődjön. A következő 
hónapokban a Galántai Újság minden 
számában bemutatunk néhány érdekes 
projektet, amelyeken a város dolgo-
zik – a reneszánsz kastély felújítása, az 
amfiteátrum teljes körű megújítása, új 
félig földbe süllyesztett hulladéktáro-
lók elhelyezése, az autóbusz-pályaudvar 
korszerűsítése, amely új parkolóházzal 
is bővül. Hiszem, hogy ezek a beruhá-
zások új lendületet adnak városunknak. 
Végül pedig – bár ezt a köszöntőt már 
Valentin-nap után olvassák, szeretném 
emlékeztetni önöket arra, hogy a szere-
tet nem csupán egyetlen napról szól. Ez 
egy energia, amely összeköt bennünket, 
előre visz, és szebbé teszi az életet. Ép-
pen ezért becsüljük meg nemcsak a pár-
kapcsolatokban, hanem a barátságok-
ban, és abban is, ahogyan városunkhoz 
viszonyulunk.
Kívánok mindannyiuknak sikeres feb-
ruárt, tele inspirációval, jó ötletekkel és 
szép pillanatokkal azok körében, akik 
igazán fontosak az önök számára.

Mgr. Peter Kolek
Galánta város polgármestere

A galántai reneszánsz kastély felújítása
A reneszánsz kastély, 
amely eredetileg a ma-
gyar nemesi Esterházy 
család birtokában volt, 
a 16. és 17. század for-
dulóján épült. Az év-
századok során több-
ször is átalakították. A 
kastély jelenlegi formá-

ját egy jelentős barokk–klasszicista átépítés során nyerte el a 
18. század második felében. A 19. és 20. század fordulóján a 
kastélyt különböző célokra használták, ami jelentősen rontot-
ta megjelenését és történelmi értékét. Egy időben cukorgyári 
raktárként, műteremként, műhelyként és tornateremként is 
funkcionált. Az 1970-es években lebontották a kastélyt kö-
rülvevő erődítményt, és magát az épületet is bontásra ítélték. 
A Műemlékvédelmi Hivatal közbenjárásának köszönhetően 
azonban a kastély megmenekült, és éveken át tartó tervezést 
követően egy átfogó rekonstrukciós folyamat vette kezdetét, 
amely körülbelül 10 évig tartott. A felújítás befejeztével, 1992 
óta a kastély a nagyközönség számára is látogatható, és Galán-

ta városának kulturális központjaként működik, reprezentatív 
és kiállítóterekkel. Az épületben található egy házasságkötő 
terem, a polgármester fogadóhelyisége, valamint a pincete-
ret kisebb rendezvények lebonyolítására használták. Galánta 
városának Tata magyarországi testvérvárossal együtt sike-
rült támogatást nyernie az Interreg Magyarország–Szlovákia 
Program keretében, amelyet az Európai Unió finanszíroz. Az 
Esterházy Heritage – Preserving History for Future (Esterházy 
örökség – a történelem megőrzése a jövő számára) elnevezésű 
projekt keretében összesen 1 253 755,79 euró támogatást kap-
tak, amelyből Galánta városának részesedése 755 115 euró. 
Ezt az összeget a Nemzeti Kulturális Örökség részét képező 
reneszánsz kastély felújítására és a projekt egyéb kiegészítő te-
vékenységeire fordítják. A galántai reneszánsz kastély felújítá-
sa, amely várhatóan 2026 márciusáig befejeződik, a következő 
munkálatokat foglalja magában: a külső homlokzat helyreállí-
tása, az épület modernizálása, a házasságkötő terem felújítása, 
a pince szigetelése és a nedvesség eltávolítása, az épület köz-
műhálózatának teljes cseréje, egy tanösvény kialakítása, amely 
bemutatja az Esterházy család történelmét.

Ing. Kővágó Zoltán

Idén már 10. alkalommal került megrendezésre az újévi káposztafőző verseny
A rendezvény ötletgazdája Jarka Kováčová, a Polgári Bizottság 
elnöke. A verseny megnyitásakor egy perces néma csenddel tisz-
telegtünk azok előtt, akik már nem lehetnek velünk, de mindig 
részt vettek ezen a versenyen: Tonko Reisinger id., Martin Jendek 
és Ondrík Laššú. Fiúk, köszönjük, hogy velünk voltatok! Gyö-
nyörű időnk volt, ami biztosan nektek is köszönhető. Nyugod-
jatok békében! A január 18-án megrendezett versenyen 9 csapat 
vett részt, és nagyon hálásak vagyunk, hogy évről évre csatla-
koznak hozzánk. A versenyző csapatok a következők voltak: a 
Goruš testvérek, a bazini építőmesterek, a Tenis Klub, a Takáč 
család, a Ceco csapat, a Hodské hviezdy – a Hody Nappali Köz-
pont lánycsapata, a Privat Brands, a Rosťa csapat és Patrik Grell. 
A verseny szakmai zsűrijében helyet foglalt: Ondrej Mešťanek, 
a zsűri elnöke, pozsonyi séf, Mgr. Peter Kolek, Galánta polgár-
mestere, Mgr. Arnold Popluhár, a Galántai Közterület-fenntartó 
Vállalat igazgatója. A győztes káposztaleves kiválasztása nem 
volt könnyű feladat, mivel mindegyik rendkívül finom volt. 
Hosszas mérlegelés után a zsűri kihirdette a nyerteseket: 1. hely: 
Takáč család – ők főzték a legjobb káposztalevest, 2. hely: Pat-

rik Grell, 3. hely: Rosťa csapat. Értékes díjakat minden csapat 
kapott a Hódi Polgári Bizottság és a Hódi Nappali Központ tá-
mogatásának köszönhetően. A rendezvény kiváló levezetéséért 
hálás köszönet Natália Dinušovának, aki mindig szán ránk időt, 
és profi módon vezeti le az eseményeinket. Hálásak vagyunk 
minden résztvevőnek, akik versenyeztek és kóstoltak, valamint 
a szponzoroknak és mindenkinek, aki segített a szervezésben. 
Már most izgatottan várjuk a következő évi versenyt! 

Hódi Polgári Bizottság
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Mgr. Katarína Barcziová az oktatási, kulturális, 
sport- és ifjúságügyi osztály új vezetője Galántán

2025. február 1-jétől Mgr. Katarína 
Barcziová tölti be a Galántai Városi 
Hivatal oktatási, kulturális, sport- 
és ifjúságügyi osztályának vezetői 
posztját. Tapasztalatával és új el-
képzeléseivel szeretne hozzájárulni 
e fontos területek fejlődéséhez. A 
Pöstyénből származó Barcziová há-
zassága révén került Galántára, és itt 
kezdte pedagógiai pályafutását egye-
temi tanulmányainak befejezése után. 
Az oktatás területén több különböző 
pozíciót is betöltött – dolgozott ta-
nárként, majd szakmai módszertani 
munkatársként a galántai oktatási 
osztályon, később pedig a taksonyfal-

vai alapiskola és óvoda igazgatójaként tevékenykedett.

Visszatérés egy ismerős helyre
Katarína Barcziová korábban már dolgozott ezen az osztályon 
módszertani munkatársként. Nagyon élvezte a munkáját, ezért 
amikor meghirdették a vezetői pozíciót, egy pillanatig sem habo-
zott. „Nagyon szerettem volna visszatérni ide, mert ez a munka 
rendkívül inspiráló számomra. Ez az, amit igazán szeretek, és ami-
ben megtaláltam önmagam: szervezés, tervezés, kommunikáció 
az iskolaigazgatókkal, menedzsment, valamint együttműködés 
kulturális intézményekkel, sportegyesületekkel és a fiatalokkal” 
– mondta az új vezető. Hogyan sikerült beilleszkednie a „régi-új” 
munkahelyére? „Az első napok rengeteg információval voltak tele, 
de a korábbi tapasztalataim nagy előnyt jelentettek, így gyorsan el-
igazodtam a feladatokban. Bár az elmúlt nyolc év alatt sok minden 
megváltozott, és a rendszer teljesen másként működik, az alapokat 
már ismertem.“ 

Új tervek és célok az oktatásban
Katarína Barcziová határozott elképzelésekkel kezdte meg munká-
ját: célja, hogy a galántai iskolák biztonságosak legyenek, és hogy 
a szülők biztosak lehessenek benne, hogy gyermekeik jó kezekben 

vannak. „Be kell ismernünk, hogy a zaklatás minden iskolában 
jelen van. Fontos azonban, hogy ne söpörjük szőnyeg alá a prob-
lémákat, hanem aktívan dolgozzunk a megoldásukon az igazga-
tókkal, támogató csapatokkal és szakemberekkel együttműködve” 
– hangsúlyozta. Ezenkívül szeretné javítani a pedagógusok, diákok 
és szülők közötti kommunikációt, valamint erősíteni az együtt-
működést az iskolaigazgatók és a város között. „Fontos, hogy az 
igazgatók ne csupán fenntartóként tekintsenek ránk, hanem olyan 
partnerként, aki segít és tanácsot ad. Célom, hogy bizalomra épü-
lő, konstruktív kapcsolatot alakítsunk ki” – tette hozzá. Emellett 
kiemelt figyelmet kíván fordítani a fiatalokra. „Szeretném, ha a ga-
lántai fiatalok több lehetőséget kapnának a fejlődésre, és felelőssé-
get vállalhatnának saját jövőjük alakításában” – mondta. 

Kultúra és sport támogatása
Barcziová szerint a sikeres vezetés kulcsa a szervezési, kommu-
nikációs és menedzsmentképességek megfelelő kombinációja. „A 
kultúra, az oktatás és a sport azok a pillérek, amelyek összetartják 
a társadalmat. Ezért fontos, hogy Galántán ezek a területek tovább 
fejlődjenek, és hozzájáruljanak az itt élők életminőségének javításá-
hoz” – hangsúlyozta. Folytatni kívánja az együttműködést a városi 
kulturális intézményekkel, támogatni a helyi művészeket és alko-
tókat, valamint aktívan részt venni kulturális események szerve-
zésében. Melyik galántai rendezvény áll a legközelebb a szívéhez? 
„A Galántai Vásár – válaszol gondolkodás nélkül. „Minden évben 
elviszem oda az egész családomat, ez már hagyomány számunk-
ra. Úgy gondolom, Galánta más városokhoz képest erős kulturális 
háttérrel rendelkezik, és csodálatos, melegszívű emberekkel, akik 
különlegessé teszik ezt a várost.” A sport terén is új tervei vannak: 
szeretné fejleszteni a sportinfrastruktúrát, sportrendezvényeket 
szervezni, támogatni a helyi klubokat és sportolókat, valamint ha-
tékony rendszert kialakítani a sporttevékenységek összehangolt 
működésére. „Öröm látni, amikor galántai fiatal sportolók beke-
rülnek a szlovák válogatottba. Ezért fontos számunkra a sport tá-
mogatása és fejlesztése” – tette hozzá.

szöveg, fotó: Mária Májeková

Olvasói zónát nyitottak a galántai SZNF-lakótelepi Alapiskolában
2025. január 15-én ünnepélyes meg-
nyitót tartottak az SZNF-lakótelepi 
Alapiskolában az új Olvasói zóna át-
adásának alkalmából. Az eseményen 
részt vett Mgr. Peter Kolek, Galánta 
polgármestere, valamint PhDr. Anna 
Jónásová írónő és történész, aki az is-
kola 8. B osztályos tanulóival tartott 

érdekes beszélgetést a novellák írásáról, az olvasás fontosságáról és 
az élethez való hozzáállásról. A megújult tér a részvételi költségve-
tés keretében Galánta városának támogatásával, valamint a Galán-
tai Könyvtár, az Albatros Media kiadó iskolai könyvtári program-
ja, a tanárok, a diákok és a szülők együttműködésével valósult meg. 

Az Olvasói zónát a tanulók a szünetek alatti pihenésre, valamint az 
oktatás izgalmasabbá tételére használhatják, például blokkosított, 
projektalapú vagy csoportos tanítási formákhoz különböző tantár-
gyak keretében. Célunk, hogy ezzel elősegítsük a diákok olvasási 
készségeinek fejlesztését, kritikus gondolkodásuk erősítését és ál-
talános műveltségük bővítését. A közeljövőben egy új könyvklub is 
indul, amelybe a nagyközönség is bekapcsolódhat. Ezúton is hálás 
köszönetünket fejezzük ki az iskola azon dolgozóinak, akik segítet-
tek a projekt megvalósításában: Mgr. Radka Vrabcová igazgatónő, 
Mgr. Janka Krúteková, Mgr. Mária Michalcová, Ľubica Lauková, 
Denisa Marková, az iskola karbantartói, takarítói, valamint a 6. B, 
7. B és 8. B osztályok diákjai.

Mgr. Kamila Hubináková
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„Ne tegyünk másokkal olyat, amit nem szeretnénk, hogy velünk tegyenek“ 
ez Mgr. Miroslav Štibráni galántai képviselő életfilozófiája.

Mgr. Miroslav Štibráni, aki 
Galántán született és Hódi 
városrészben él, a helyi po-
litika aktív szereplője. Bár 
középiskolai tanulmányait 
egy hotelakadémián végezte, 
később politikatudományt és 
közigazgatást tanult a Szent 
Cirill és Metód Egyetemen 
Nagyszombatban. Pályafu-
tása során több területen is 
kipróbálta magát – dolgozott 
pincérként, esküvői deko-
ratőrként és virágfutárként 
is. Tapasztalatokat szerzett 
a biztosítási szektorban, je-
lenleg pedig a Galántai Köz-
terület-fenntartó Vállalatnál 
dolgozik, ahol immár máso-
dik éve látja el az üzemeltetési és műsza-
ki részleg vezetői, valamint a közlekedési 
részleg helyettesi feladatait. Munkája és 
elkötelezettsége révén elnyerte a lakosok 
bizalmát, akik képviselővé választották.

• Mióta tölti be a képviselői tisztséget? 
- Bár ez az első önkormányzati ciklusom 
képviselőként, a döntés, hogy induljak a 
választáson, már korábban megszületett 
bennem. Végül az unokatestvérem, Mar-
tuška Vajdová bátorított, aki immár har-
madik ciklusát tölti képviselőként. Hálás 
vagyok a választók bizalmáért. 

• Milyen problémákkal keresik meg Önt 
a lakosok?
- A leggyakoribb panaszok a hulladékgaz-
dálkodással, fák metszésével és a közte-
rületek karbantartásával kapcsolatosak. 
Gyakran érdeklődnek járdák építésének 
lehetőségéről is – például a vasúti átjárón 
keresztül –, ami azonban a védősáv miatt 
nem lehetséges. Egy másik jelentős prob-
léma a Hódi városrész temetőjének bő-
vítése, mivel annak kapacitása már nem 

elegendő. Ez azon-
ban a rendezési 
terv módosítását és 
környezetvédelmi 
hatástanulmányt 
(EIA) igényel, ami 
hosszabb időt vesz 
igénybe.

• Milyen eredmé-
nyekre a legbüsz-
kébb eddigi mun-
kája során?
- Galánta város-
részeinek gondo-
zását természetes 
kötelességemnek 
érzem. Ha látom, 
hogy valamire 

szükség van, habozás nélkül egyeztetek a 
Közterület-fenntartó Vállalat igazgatójá-
val a megoldásról. Szívvel-lélekkel kötő-
döm Hódihoz, ezért számomra a város-
rész tisztán tartása és szépítése nemcsak 
munka, hanem küldetés is. Már képvi-
selővé válásom előtt is rendszeresen részt 
vettem önkéntes munkákban és közösségi 
eseményeken, és ezt képviselőként és a 
Közterület-fenntartó Vállalat alkalma-
zottjaként is folytatom. Különösen büszke 
vagyok arra, hogy részt vehettem a park 
szépítésében és a Szűz Mária-szobor fel-
újításában. 

• Ön szervezte a Közterület-fenntartó 
Vállalat dolgozóinak karácsonyi ünnep-
ségét. Ez az Ön ötlete volt?
- Igen. Már Mikulás-napján is kedvesked-
tünk a munkatársaknak egy-egy aján-
dékcsomaggal. A karácsonyi ünnepséget 
pedig egyfajta köszönetként szerveztem 
meg a vezetőséggel egyeztetve – ez volt 
az első ilyen esemény a Közterület-fenn-
tartó Vállalat újkori történetében. Ezek az 
emberek minden időjárási körülmények 

között dolgoznak – legyen szó esőről, hó-
ról vagy tűző napról –, és megérdemelnek 
egy kis figyelmességet. Gondoskodtam a 
dekorációról, a cateringről, és mindenki, 
aki tudott, segített a lebonyolításban. Az 
esemény hatalmas sikert aratott a vezető-
ség és az alkalmazottak körében is. 

• Hódiból származik, itt is él és aktív 
tagja a Hódiért polgári társulásnak és a 
Hódi Városrész Tanácsának. Milyen fel-
adatokat lát el?
- Rendszeresen találkozunk a közössé-
gi házban, ahol megbeszéljük a közelgő 
eseményeket és azok szervezését. Rendez-
vényeink közé tartozik az anyák napja, a 
nőnap, a gyermeknap, a Mikulás-nap, a 
lampionos felvonulás, valamint káposz-
taleves- és gulyásfőző versenyek. Tavaly 
először szerveztünk karácsonyi vásárt 
hazai termékekkel, ami nagyon pozitív 
fogadtatásra talált. Rendszeresen meg-
szervezzük a legjobb sütemény versenyt 
is, amelyet mindig egy ünnephez kötünk. 
Legutóbb, január 18-án tartottuk meg a 
Hódi Újévi Káposztaleves-főzést.

• Hogyan pihen és tölti a szabadidejét?
- Leginkább a fitneszteremben kapcsoló-
dom ki, ahol a mozgás és a barátaimmal 
való beszélgetés segít a stressz levezetésé-
ben. Szeretek kávézni a barátaimmal, időt 
tölteni a családommal és sétáltatni a két 
kutyámat. Tavasszal pedig a kertészkedés-
ben lelek örömet.

• Végül, milyen életmottó vezérli Önt?
„Ne tegyél másokkal olyat, amit nem sze-
retnél, hogy veled tegyenek.” Édesanyám 
váratlan halála után újraértékeltem a gon-
dolkodásmódomat, és igyekszem úgy élni, 
hogy tisztességes legyek azokkal szemben, 
akik körülvesznek.

- maja -

A Közterület-fenntaró Vállalat alkalmazottjainak karácsonyi estje

- 4 -    Galántai Újság

A tehetséges gyermekdobosok 
kiváló előadással mutatkoztak be

Az év kezdete hagyományosan összeköti a galántaiakat a művészettel. Ezúttal a 
tehetséges dobosok mutatkoztak be a Dobos Show keretében, amelyet a tapasz-
talt pedagógus, Karol Daniš vezetett. A hosszú évek óta tanító szakember azzal 
az ötlettel állt elő, hogy egy olyan show-t szervezzen, amely nemcsak a tanítvá-
nyok tehetségét mutatja be, hanem egyben látványos esemény is. „A Dobos Show 
workshopot minden év januárjában rendezzük meg a Spektrum Galanta szaba-
didőközpont igazgatónőjével, Katka Kovács-Šimekovával, valamint a Galántai 
VMK közreműködésével. Ez egy hagyományos újévi esemény, amelyet immár 
harmadik alkalommal tartottunk meg. A műsorban a tehetséges dobosok – a 
KarDans Drum Kids csoport tagjai – lépnek fel az én irányításommal, és bemu-
tatják eddig megszerzett tudásukat az ütős hangszerek terén” – mondta Karol 
Daniš. A rendezvényre 2025. január 10-én került sor a VMK bábszínháztermé-
ben, és 16 különböző korú diák, 5 és 18 év között, lépett színpadra. A program 
klasszikus szimfonikus zenére épült. Az első részben olyan nagy klasszikusok 
művei csendültek fel, mint A. Vivaldi, J. S. Bach, W. A. Mozart és L. van Bee-

thoven. Ezután világhírű dobosok ismert szólóit hallhatta a közönség, a műsor 
harmadik részében pedig a modern zenekari műfaj ismert darabjai hangzottak 
el” – magyarázta Karol Daniš kiváló pedagógus, aki évek óta különböző kor-
osztályoknak tanít ütőhangszeres játékot. Zenei tevékenysége és pedagógiai mes-
tersége mellett különböző lehetőségeket teremt tanítványainak a közönség előtti 
bemutatkozásra, ezáltal fejlesztve művészi tapasztalatukat és zenei képességeiket. 
A dobos show teljesen magával ragadta a jelenlévő közönség lelkét és szívét. Karol 
Daniš szerint a dobosok izgalmas és feszült hangulatot teremtettek a teremben, 
amelyet így írt le: „A koncerttermi zene egészen más atmoszférát nyújt, mint 
amit otthon átélhet az ember. Ha például filmzenével is ötvözzük, akkor különle-
ges élményt közvetíthet. A közönség tapssal fejezte ki elégedettségét, és a szívből 
jövő lelkesedés volt a legnagyobb jutalom.” Vajon Karol Daniš úgy látja, hogy a 
show növeli a gyermekek és fiatalok érdeklődését e zenei műfaj iránt? „A klasszi-
kus zene továbbra is fontos helyet foglal el a zenei világban, még a fiatal generáció 
körében is. Úgy gondolom, hogy a fiataloknak meg kell kapniuk az ösztönzést a 
komolyzenéhez, és meg kell tapasztalniuk azt. Ha értelmesen van megragadva 
és előadva, akkor elnyeri a közönség szívét. Bízom benne, hogy dobosaink ese-
tében ezt sikerült elérnünk. A tanulók nemcsak tehetségüket és teljesítményüket 
mutatják be, hanem az ütőhangszerek játékán keresztül igyekeznek kifejezni a 
zenei gondolat karakterét, és így magukkal ragadni a hallgatóságot” – vélekedett 
a tehetséges pedagógus és zenész.
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Ing. Anna Kivarothová, a Galántai 
VMK igazgatónője és Karol Daniš

VILLÁMHÍREK 
Galántáról

A Penta Hospitals Galanta kórházban ta-
valy 762 gyermek született. A szülészeten 
388 fiú és 374 lány jött a világra. Hat édes-
anya ikrekkel térhetett haza. A leggyakoribb 
fiúnév, amelyet a szülők újszülötteiknek vá-
lasztottak, a Dominik, a Tobias és az Adam 
volt. A lányoknál az Ema, a Nela és a Lea ne-
vek voltak a legnépszerűbbek.

k
Az édesanyák a galántai kórházban az egész-
ségügyi személyzettel együtt megtervezhetik a 
szülésük lezajlását. A pszicho-fizikai felkészítő 
tornateremben részt vehetnek szülésfelkészítő 
tanfolyamon, és a szülés után kipróbálhatják 
a rebozo (kendős) technikát is. Újdonság-
ként lehetőség van újszülöttjük profi fotóssal 
való megörökítésére. A szülészet alkalmazza 
a „bonding” és a „skin to skin” módszereket, 
valamint rooming-in rendszert biztosít az 
osztályon. A szülészet emellett professzionális 
szoptatási tanácsadást, légzésfigyelőt kölcsön-
zésre, valamint speciális diétás étrendet kínál, 
amely kiegészítő adagokkal van gazdagítva az 
egészséges táplálkozás jegyében.

k
A Galántai Művelődési Központ, az OZ Temp-
lars Slovakia, a Spektrum szabadidőközpont és 
a PRO Galanta szeretettel meghív mindenkit a 
hagyományos ÁLARCOS BÁLRA, amelyre 2025. 
március 8-án 16:00 órától kerül sor. A jelmez-
be öltözött gyermekek és felnőttek ingyenesen 
léphetnek be, míg a jelmez nélküli résztvevők 
számára a belépőjegy ára gyermekek és felnőt-
tek esetében egyaránt 2 euró. A gyermekeket 
szórakoztató és versenyjátékok, kabalafigurák, 
tombola, arcfestés, csillámtetoválás és édes meg-
lepetés várja.

k
2025. február 8-án az Ezüst-tó Ranch terü-
letén úszóversenyre került sor, amelyre úszók, 
szülők és szurkolók kaptak meghívást. Az ese-
mény számos lelkes jeges fürdőzőt vonzott, 
akik izgatottan várták a remek versenyhangu-
latot. A megmérettetés barátságos légkörben 
zajlott, ahol a versenyzők nemcsak állóké-
pességüket mutatták meg, hanem bátorságu-
kat is, hiszen csak néhány fokos hideg vízbe 
merültek. További információk a következő 
számban.

k
VIGYÁZAT, CSALÓK! Galánta városa fi-
gyelmezteti a lakosokat olyan személyekre, 
akik hamisan a város alkalmazottainak ad-
ják ki magukat, és személyesen keresik fel az 
otthonokat az ablakok műszaki állapotának 
ellenőrzésére hivatkozva. A Galántai Városi 
Hivatal elhatárolódik az ilyen állításoktól, 
alkalmazottai nem végeznek ilyen ellenőr-
zéseket. Ezen kívül telefonos csalások is 
előfordultak, amelyek során a telefonálók 
valótlanul állítják, hogy a Szlovák Posta cso-
magot kézbesít a feladó – Galántai Városi 
Hivatal – nevében. A városi hivatal azonban 
nem küld csomagokat postai úton. Ha ilyen 
gyanús személyeket vagy telefonhívásokat 
észlel a környezetében, javasoljuk, hogy fo-
kozott óvatossággal járjon el, és szükség ese-
tén értesítse az állami rendőrséget a 158-as 
telefonszámon. folytatás a 7. oldalon
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„Ne tegyünk másokkal olyat, amit nem szeretnénk, hogy velünk tegyenek“ 
ez Mgr. Miroslav Štibráni galántai képviselő életfilozófiája.

Mgr. Miroslav Štibráni, aki 
Galántán született és Hódi 
városrészben él, a helyi po-
litika aktív szereplője. Bár 
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Cirill és Metód Egyetemen 
Nagyszombatban. Pályafu-
tása során több területen is 
kipróbálta magát – dolgozott 
pincérként, esküvői deko-
ratőrként és virágfutárként 
is. Tapasztalatokat szerzett 
a biztosítási szektorban, je-
lenleg pedig a Galántai Köz-
terület-fenntartó Vállalatnál 
dolgozik, ahol immár máso-
dik éve látja el az üzemeltetési és műsza-
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vítése, mivel annak kapacitása már nem 

elegendő. Ez azon-
ban a rendezési 
terv módosítását és 
környezetvédelmi 
hatástanulmányt 
(EIA) igényel, ami 
hosszabb időt vesz 
igénybe.

• Milyen eredmé-
nyekre a legbüsz-
kébb eddigi mun-
kája során?
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részeinek gondo-
zását természetes 
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Közterület-fenntartó Vállalat alkalma-
zottjaként is folytatom. Különösen büszke 
vagyok arra, hogy részt vehettem a park 
szépítésében és a Szűz Mária-szobor fel-
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tek esetében egyaránt 2 euró. A gyermekeket 
szórakoztató és versenyjátékok, kabalafigurák, 
tombola, arcfestés, csillámtetoválás és édes meg-
lepetés várja.

k
2025. február 8-án az Ezüst-tó Ranch terü-
letén úszóversenyre került sor, amelyre úszók, 
szülők és szurkolók kaptak meghívást. Az ese-
mény számos lelkes jeges fürdőzőt vonzott, 
akik izgatottan várták a remek versenyhangu-
latot. A megmérettetés barátságos légkörben 
zajlott, ahol a versenyzők nemcsak állóké-
pességüket mutatták meg, hanem bátorságu-
kat is, hiszen csak néhány fokos hideg vízbe 
merültek. További információk a következő 
számban.

k
VIGYÁZAT, CSALÓK! Galánta városa fi-
gyelmezteti a lakosokat olyan személyekre, 
akik hamisan a város alkalmazottainak ad-
ják ki magukat, és személyesen keresik fel az 
otthonokat az ablakok műszaki állapotának 
ellenőrzésére hivatkozva. A Galántai Városi 
Hivatal elhatárolódik az ilyen állításoktól, 
alkalmazottai nem végeznek ilyen ellenőr-
zéseket. Ezen kívül telefonos csalások is 
előfordultak, amelyek során a telefonálók 
valótlanul állítják, hogy a Szlovák Posta cso-
magot kézbesít a feladó – Galántai Városi 
Hivatal – nevében. A városi hivatal azonban 
nem küld csomagokat postai úton. Ha ilyen 
gyanús személyeket vagy telefonhívásokat 
észlel a környezetében, javasoljuk, hogy fo-
kozott óvatossággal járjon el, és szükség ese-
tén értesítse az állami rendőrséget a 158-as 
telefonszámon. folytatás a 7. oldalon
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„A tűzoltók munkája az alázatról, 
pontosságról és fegyelemről szól“ 

– mondja Zoltán Tánczos, a Nagyszombati 
Kerületi Tűzoltó- és Mentőszolgálat új igazgatója.

2024. november 1-jétől vette át a Nagy-
szombati Kerületi Tűzoltó- és Men-
tőszolgálat vezetését, miután korábban 
18 évig a Galántai Járási Tűzoltó- és 
Mentősolgálatt igazgatója volt. Ing. 
Zoltán Tánczos, PhD. ezredes hosszú 
pályafutása alatt részt vett speciális csa-
patok kialakításában és kihívást jelentő 
gyakorlatok szervezésében. A Galántai 
Újságnak adott interjújában pályakez-
déséről, új szerepkörének céljairól és a 
jövőbeli kihívásokról beszél.

• Hogyan lett kerületi igazgató, és mi-
lyen volt a szakmai pályafutásának 
kezdete?
- A belügyminiszter, Matúš Šutaj Eštok, 
a Nagyszombati Kerületi Tűzoltó- és 
Mentőszolgálat elnökének javaslatá-
ra nevezett ki 2024. november 1-jén. 
Tűzoltói pályafutásom azonban még 
a Tűzvédelmi szakirányú Építőipari 
Szakközépiskolában kezdődött. Tanul-
mányaim után teljesítettem sorkatonai 
szolgálatomat, ahol szintén tűzoltóként 
tevékenykedtem. 1998 mérföldkő volt 
számomra, ekkor csatlakoztam a Ga-
lántai Járási Hivatal Tűzvédelmi Osz-
tályához hivatásos tűzoltóként. Az évek 
során különböző pozíciókat töltöttem 
be, és széles körű elméleti és gyakorlati 
tapasztalatokat szereztem a bevetések 
során. 2006 novemberében neveztek ki 
a Galántai Kerületi Tűzoltó- és Men-
tőszolgálat igazgatójává, ahol 18 évig 
dolgoztam. Mindig fontosnak tartot-
tam a kollégákkal való korrekt kap-
csolatokat és a hatékony csapatmun-
kát, mert úgy vélem, ez a siker kulcsa a 
szakmánkban.

• Galántán jelentős sikereket ért el, és 
több innovatív megoldást vezetett be. 
Megosztaná ezeket olvasóinkkal?
- A Galántai Kerületi Tűzoltó- és Men-
tőszolgálatnál sikerült egy olyan spe-
ciális csapatot létrehoznunk, amely az 
EU bármely országában bevethető, és 
nagy kapacitású vízszivattyúzásra sza-
kosodott. Több sportolót is neveltünk, 
köztük egy olyan tűzoltót, aki nem-
zetközi szinten képviseli Szlovákiát. 
Próbálkoztunk úttörő megoldásokkal 

az elektromobilitás terén, különös te-
kintettel a nagyfeszültségű akkumulá-
torok tűzoltási taktikáira. Szerveztünk 
autóbusz-baleseteket szimuláló gyakor-
latokat, hiszen bár nem mindennapos 
eseményről van szó, az én időm alatt 
három ilyen baleset is történt a Galán-
tai járásban.

• Már néhány hónapja a Nagyszomba-
ti Kerületi Tűzoltó- és Mentőszolgálat 
igazgatója. Mik az elsődleges céljai?
- A kerületünkben kb. 360 tűzoltó szol-
gál, és 251 települést felügyelünk. Bár 
Nagyszombat megye az ország kisebb 
régiói közé tartozik, a bevetések szá-
mát tekintve az egyik legforgalmasabb. 
Fontos feladat a személyi állomány sta-
bilizálása, mivel sok tűzoltó élt a ked-
vező nyugdíjba vonulási lehetőséggel. 
Ez azonban egy természetes generáci-
ós váltás. A másik nagy cél a technikai 
felszerelések megújítása és a szakmai 
képzések fejlesztése. A kiválóan képzett 
szakemberek képzése mindig is köz-
ponti szerepet játszott a munkámban, 
és ezt az elvet szeretném a megye mind 
a hat járási igazgatóságára kiterjeszteni. 
Emellett kiemelten fontos a szolgálati 
feltételek javítása, hiszen egy elégedett 
és jól felkészült tűzoltó a legjobb mun-
kát tudja végezni a terepen. Tűzoltóink 
életük egyharmadát a laktanyán töltik, 
ezért örömmel mondhatom, hogy a 
megye összes állomása – egy kivétel-
lel – már felújításra került. A fejleszté-
sek folyamatosan zajlanak, és aktívan 
egyeztetek a belügyminisztérium veze-
tésével a tűzoltótechnika korszerűsíté-
séről.

• Szükségesnek lát törvényi változtatá-
sokat, amelyek hatékonyabbá tennék a 
tűzoltók munkáját?
- Mindenképpen. Ahogyan az ipar és 
a technológia fejlődik, nekünk is al-
kalmazkodnunk kell. Néhány éve még 
senki sem gondolta volna, hogy a villa-
nyautók, töltőállomások és napelemek 
mindennapi valósággá válnak. Ma vi-
szont ezek már elválaszthatatlan részei 
a tűzvédelmi kihívásoknak.

• Milyen értékeket képvisel a Tűzoltó- 
és Mentőszolgálatban?
- A legfontosabb értékeink: Büszkeség, 
Cselekvőképesség, Bátorság, Kezdemé-
nyezőkészség, Becsület.
Munkánkban nincs helye hibáknak 
vagy a „próbálkozás és tévedés” mód-
szerének. Minden kudarc súlyos követ-
kezményekkel járhat, ezért maximális 
szakmaiságra és felelősségvállalásra 
törekszünk.

• A nőknek is van helyük a Tűzoltó- és 
Mentőtestületben?
- Igen, a nők is elengedhetetlen részei 
a csapatunknak, bár nem közvetlenül 
a beavatkozó egységeknél dolgoznak. 
Többnyire a tűzmegelőzési osztályokon 
vagy műveleti központokban tevékeny-
kednek, ahol precizitásuk és alapos-
ságuk jelentősen hozzájárul az egész 
rendszer hatékonyságához.

• Eléggé elismert a tűzoltók munkája 
Szlovákiában?
- Úgy vélem, hogy 2001 óta, amikor a 
Tűzoltó- és Mentőtestületet újraszer-
vezték, hatalmas fejlődés történt. Ma 
már a lakosság 97%-a bízik bennünk, 
ami rendkívül fontos és értékes visz-
szajelzés. Nemcsak szakmai feladataink 
ellátására törekszünk, hanem arra is, 
hogy tiszteletet építsünk ki a közösség 
és az emberek iránt

szöveg és fotó: Mgr. Mária Májeková

Galántai Futás – A Felszabadulás Futása
Szombaton, 2025. április 12-én immár 41. 
alkalommal dördül el a rajtpisztoly lövése, 
amely hatalmas futótömeget indít el Ga-
lántai Futás – A Felszabadulás Futása ver-
senyen. Az esemény iránti érdeklődés óri-
ási, nemcsak Szlovákia minden részéről, 
hanem külföldről is érkeznek sportolók. 
Mivel szervezési és kapacitásbeli lehetősé-

geink korlátozottak, más népszerű és színvonalas versenyekhez 
hasonlóan a résztvevők számát limitálnunk kell. A gyermek-ka-
tegóriákban azonban nem lesz változás – a legkisebbek korlát-
lan számban indulhatnak, és a nevezés a helyszínen történik (a 

Városi Művelődési Központ – VMK épületében), ahogyan az 
előző években is. Figyelem! A 10 000 m, 2 500 m és váltófutás 
kategóriákban a regisztráció kizárólag online zajlik, és csak a 
létszámkeret beteltéig lehetséges. A versenyen 600 egyéni futó és 
20 váltócsapat vehet részt. A galántai lakosok, akik rendelkeznek 
Galakartával, kedvezményes nevezési díjra jogosultak. Ne ha-
bozzon, ha szeretne részt venni az eseményen, jelentkezzen mi-
nél előbb. Regisztráció: www.beh.sk, bejelentkezni ezen a linken 
lehet: https://registrace.sportsoft.cz/main.aspx?e=3235&lng=sk

További információk:
 Peter Tomič – a rendezvény igazgatója: 0905 717 434

 Štefan Varga – a szervezőbizottság elnöke: 0910 936 903
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VILLÁMHÍREK 
Galántáról

Január végén Galántán nagyon magas 
volt a diákok megbetegedési aránya, 
ezért a legtöbb alapiskola és óvoda influ-
enzaszünetet tartott. A négy alapiskola 
közül hármat, az öt óvodából szintén 
hármat zártak be.

k
2025. január 23-án Galánta egy fontos 
eseménynek lehetett tanúja – a West és az 
Észak lakótelepen ünnepélyesen megnyílt 
az új COOP Jednota Tempo Szupermar-
ket. Ez a modern üzlet széles választékban 
kínál élelmiszereket, helyi termékeket és 
ipari cikkeket, ezáltal javítva a szolgálta-
tásokat a város egyik legdinamikusabban 
fejlődő részén. A szalag átvágása után a 
város polgármestere és a COOP Jednota 
igazgatósági elnöke, Július Belovič kife-
jezték abbéli reményüket, hogy az új szu-
permarket elnyeri a lakosok tetszését, és 
egy olyan hely lesz, amely tele van elége-
dett vásárlókkal és pozitív energiával.

k
2025. február 12-én, szerdán a Neogó-
tikus kastély északi szárnyában egy estét 
szenteltek a zenei kincseknek és a nosz-
talgiának. Az eseményre a bakelitleme-
zek szerelmesei és gyűjtői érkeztek, akik 
rock, jazz, blues és elektronikus műfajú 
albumokat cserélhettek vagy vásárolhat-
tak.

k
Galánta városa csatlakozott a „Digitális 
Szeniorok” projekthez, amely segít a 65 
év feletti lakosoknak fejleszteni digitá-
lis készségeiket. A találkozók a Galántai 
Művelődési Központban zajlanak, ahol az 
idősek megtanulhatják a táblagépek hasz-
nálatának alapjait, az információkeresést, 
az online kommunikációt, az informati-
kai biztonságot és a csalások elleni véde-
kezést. A projekt végén minden résztvevő 
egy táblagépet és egy adatcsomagot kap 
internetkapcsolattal. További informáci-
ók a következő számban.

k
A Neogótikus kastély északi szárnyá-
nak galériájában 2025. február 7-én 
nyílt meg egy gyufásdoboz- és címke-
gyűjteményt bemutató kiállítás Marek 
L. Guspan és Ladislav Ďurík gyűjtemé-
nyéből, amelyek a legnagyobbak közé 
tartoznak Szlovákiában. A kiállítást a 
VMK és a TIK Galanta szervezte.

k
A Galántai Honismereti Múzeumban 
2025. február 13-án előadás zajlott a pipák 
történetéről, amelyet az aktuális kiállítás 
kurátora, Margaréta Novák tartott a mú-
zeum kiállítótermében. A kiállítás célja 
a pipázás történetének és kultúrájának 
bemutatása. Márciusban a látogatók egy 
bemutatón is részt vehetnek, ahol bepil-
lanthatnak egy lassú pipázási verseny 
kulisszái mögé, és lehetőségük lesz ki-
próbálni a pipázást is. A „Pipa története” 
kiállítás 2025. március 22-ig látogatható.

- R -

Legnagyobb kulturális szervezetünk, a Csemadok a magyar kultúra napi rendez-
vényen Galántán ismét átadta kitüntetéseit. A január 19-én megtartott ünnepséget 
megtisztelte jelenlétével Tóth László, a Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtit-
kársága felvidéki főosztályának vezetője, valamint Gubík László, a Magyar Szövetség 
elnöke, megyei képviselők, polgármesterek, civil szervezetek vezetői és természetesen 
a Csemadok tisztségviselői. A program elején Dráfi  Mátyás előadásában elhangzott 
a Himnusz. Tóth László, a Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkársága felvi-
déki főosztályának vezetője a  magyar kormány nevében is üdvözölt mindenkit. Külön 
köszöntötte azokat, akiket elismeréssel jutalmaz a Csemadok, akiket lámpásnak neve-
zett. Majd felolvasta Nacsa Lőrinc államtitkár levelét: aki szerint méltó helyszín Ga-
lánta, hiszen Kodály Zoltánnak is ihletet adott a város, itt a magyar szöveg és a magyar 
zene is otthon van. Gubík László, a Magyar Szövetség elnöke is szólt az ünneplőkhöz. 
Az elnök nemzeti imánk első sorával kezdte beszédét, kérte Isten áldását a magyar 
közösségre és a Csemadokra. Úgy véli: hit és az Isten áldása nélkül nincsen magyar 
kultúra, képzőművészet, irodalmi munka. Az elődeink nagyon sokat dolgoztak azon, 
hogy kultúránk megmaradjon, ezt meg kell köszönni a felvidéki magyar elődöknek 
is. A politikumnak is feladata van, nem szabad polarizálni a társadalmat, kulturált 
beszédet kell gyakorolni, hogy a közös feladatokat el lehessen végezni, a magyarság 
érdekeit kell támogatni. A magyar kultúra napján átadták a Csemadok Életmű Díja-
kat, melyeket a társadalmi és közművelődési szövetségünk 2009-től adományoz. Az 
alsóbodoki Holec Ilona 1979 óta vezeti az Alsóbodoki Asszonykórust, számos gyűjtő 
járt nála, több balladát és népdalt is nála gyűjtöttek. Csörgő Árpád is részesült a díj-
ban, aki nélkül Bősön nagyon sok rendezvény szinte elképzelhetetlen. A nagyfödé-
mesi Száraz Erzsébet az 1970-es évektől a Csemadok meghatározó személyisége, ő 
vezeti az egyik legnagyobb alapszervezetet, több mint 700 taggal, kiveszi részét a járá-

si rendezvények szervezéséből. Vojtek László ott volt a Szenczi Molnár Albert Napok 
indulásánál, sokáig annak szervezője volt, akkor is, amikor azt a hatalom nem nézte 
jó szemmel. 2014-től adják át a  Csemadok  Közművelődési Díjakat, az idén nyolc 
személyiség vette át az elismerést: az ipolynyéki Balík Judit, a rimaszombati Horváth 
Zsuzsanna, a nagyabonyi Moravek Iveta, Száraz László és Erzsébet Nagykérről, Üve-
ges Róbert Kaposkelecsényből, Végh Piroska, a Csemadok Felsőszeli Alapszervezeté-
nek elnöke és Strešňák Gábor, a szenci Möggyes Gyermek Néptáncegyüttes vezetője. 
A Gyurcsó István díjat az idén a pozsonypüspöki Czingel Magdolna vette át.  A Fáb-
ry Zoltán-díjat azoknak a határon túli személyiségeknek adja a Csemadok, akik se-
gítik a Szövetség munkáját. 2025-ben az elismerést a muravidéki Göncz László vette 
át. Göncz László kezdeményezője volt a Csemadok és a lendvai Magyar Nemzetiségi 
Művelődési Intézet közti együttműködésnek. Az ünnepségen értékelték ki az országos 
esszéíró pályázatot is, melynek eredményét Kiss Beáta ismertette. A fődíjas Csehy 
Flóra, a komáromi Selye János Gimnázium diákja, felkészítő pedagógusa Farkas Ad-
rianna.  A programban fellépett a Möggyes Gyermek Néptáncegyüttes, Régen volt, 
soká lesz – Egyszervolt táncaink (Vág-Garam-köz táncai) című műsorral. A felsőszeli 
Mátyus Néptáncműhely Höcögők csoportja Galga menti táncokat adott elő, kísért a 
Bendő Zenekar. A programot a Galántai Kodály Zoltán Daloskör műsora zárta, Ko-
dály Zoltán Ének Szent István királyhoz és Liszt Ferenc Magyar ünnepi dal című kó-
rusművével tették meghittebbé az ünnepet. Végezetül a kórus és az ünneplők közösen 
elénekelték nemzeti imánkat.

Neszméri Tünde

Galántán ünnepelt a Csemadok
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„A tűzoltók munkája az alázatról, 
pontosságról és fegyelemről szól“ 

– mondja Zoltán Tánczos, a Nagyszombati 
Kerületi Tűzoltó- és Mentőszolgálat új igazgatója.
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szombati Kerületi Tűzoltó- és Men-
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gyakorlatok szervezésében. A Galántai 
Újságnak adott interjújában pályakez-
déséről, új szerepkörének céljairól és a 
jövőbeli kihívásokról beszél.

• Hogyan lett kerületi igazgató, és mi-
lyen volt a szakmai pályafutásának 
kezdete?
- A belügyminiszter, Matúš Šutaj Eštok, 
a Nagyszombati Kerületi Tűzoltó- és 
Mentőszolgálat elnökének javaslatá-
ra nevezett ki 2024. november 1-jén. 
Tűzoltói pályafutásom azonban még 
a Tűzvédelmi szakirányú Építőipari 
Szakközépiskolában kezdődött. Tanul-
mányaim után teljesítettem sorkatonai 
szolgálatomat, ahol szintén tűzoltóként 
tevékenykedtem. 1998 mérföldkő volt 
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során különböző pozíciókat töltöttem 
be, és széles körű elméleti és gyakorlati 
tapasztalatokat szereztem a bevetések 
során. 2006 novemberében neveztek ki 
a Galántai Kerületi Tűzoltó- és Men-
tőszolgálat igazgatójává, ahol 18 évig 
dolgoztam. Mindig fontosnak tartot-
tam a kollégákkal való korrekt kap-
csolatokat és a hatékony csapatmun-
kát, mert úgy vélem, ez a siker kulcsa a 
szakmánkban.

• Galántán jelentős sikereket ért el, és 
több innovatív megoldást vezetett be. 
Megosztaná ezeket olvasóinkkal?
- A Galántai Kerületi Tűzoltó- és Men-
tőszolgálatnál sikerült egy olyan spe-
ciális csapatot létrehoznunk, amely az 
EU bármely országában bevethető, és 
nagy kapacitású vízszivattyúzásra sza-
kosodott. Több sportolót is neveltünk, 
köztük egy olyan tűzoltót, aki nem-
zetközi szinten képviseli Szlovákiát. 
Próbálkoztunk úttörő megoldásokkal 

az elektromobilitás terén, különös te-
kintettel a nagyfeszültségű akkumulá-
torok tűzoltási taktikáira. Szerveztünk 
autóbusz-baleseteket szimuláló gyakor-
latokat, hiszen bár nem mindennapos 
eseményről van szó, az én időm alatt 
három ilyen baleset is történt a Galán-
tai járásban.

• Már néhány hónapja a Nagyszomba-
ti Kerületi Tűzoltó- és Mentőszolgálat 
igazgatója. Mik az elsődleges céljai?
- A kerületünkben kb. 360 tűzoltó szol-
gál, és 251 települést felügyelünk. Bár 
Nagyszombat megye az ország kisebb 
régiói közé tartozik, a bevetések szá-
mát tekintve az egyik legforgalmasabb. 
Fontos feladat a személyi állomány sta-
bilizálása, mivel sok tűzoltó élt a ked-
vező nyugdíjba vonulási lehetőséggel. 
Ez azonban egy természetes generáci-
ós váltás. A másik nagy cél a technikai 
felszerelések megújítása és a szakmai 
képzések fejlesztése. A kiválóan képzett 
szakemberek képzése mindig is köz-
ponti szerepet játszott a munkámban, 
és ezt az elvet szeretném a megye mind 
a hat járási igazgatóságára kiterjeszteni. 
Emellett kiemelten fontos a szolgálati 
feltételek javítása, hiszen egy elégedett 
és jól felkészült tűzoltó a legjobb mun-
kát tudja végezni a terepen. Tűzoltóink 
életük egyharmadát a laktanyán töltik, 
ezért örömmel mondhatom, hogy a 
megye összes állomása – egy kivétel-
lel – már felújításra került. A fejleszté-
sek folyamatosan zajlanak, és aktívan 
egyeztetek a belügyminisztérium veze-
tésével a tűzoltótechnika korszerűsíté-
séről.

• Szükségesnek lát törvényi változtatá-
sokat, amelyek hatékonyabbá tennék a 
tűzoltók munkáját?
- Mindenképpen. Ahogyan az ipar és 
a technológia fejlődik, nekünk is al-
kalmazkodnunk kell. Néhány éve még 
senki sem gondolta volna, hogy a villa-
nyautók, töltőállomások és napelemek 
mindennapi valósággá válnak. Ma vi-
szont ezek már elválaszthatatlan részei 
a tűzvédelmi kihívásoknak.

• Milyen értékeket képvisel a Tűzoltó- 
és Mentőszolgálatban?
- A legfontosabb értékeink: Büszkeség, 
Cselekvőképesség, Bátorság, Kezdemé-
nyezőkészség, Becsület.
Munkánkban nincs helye hibáknak 
vagy a „próbálkozás és tévedés” mód-
szerének. Minden kudarc súlyos követ-
kezményekkel járhat, ezért maximális 
szakmaiságra és felelősségvállalásra 
törekszünk.

• A nőknek is van helyük a Tűzoltó- és 
Mentőtestületben?
- Igen, a nők is elengedhetetlen részei 
a csapatunknak, bár nem közvetlenül 
a beavatkozó egységeknél dolgoznak. 
Többnyire a tűzmegelőzési osztályokon 
vagy műveleti központokban tevékeny-
kednek, ahol precizitásuk és alapos-
ságuk jelentősen hozzájárul az egész 
rendszer hatékonyságához.

• Eléggé elismert a tűzoltók munkája 
Szlovákiában?
- Úgy vélem, hogy 2001 óta, amikor a 
Tűzoltó- és Mentőtestületet újraszer-
vezték, hatalmas fejlődés történt. Ma 
már a lakosság 97%-a bízik bennünk, 
ami rendkívül fontos és értékes visz-
szajelzés. Nemcsak szakmai feladataink 
ellátására törekszünk, hanem arra is, 
hogy tiszteletet építsünk ki a közösség 
és az emberek iránt

szöveg és fotó: Mgr. Mária Májeková

Galántai Futás – A Felszabadulás Futása
Szombaton, 2025. április 12-én immár 41. 
alkalommal dördül el a rajtpisztoly lövése, 
amely hatalmas futótömeget indít el Ga-
lántai Futás – A Felszabadulás Futása ver-
senyen. Az esemény iránti érdeklődés óri-
ási, nemcsak Szlovákia minden részéről, 
hanem külföldről is érkeznek sportolók. 
Mivel szervezési és kapacitásbeli lehetősé-

geink korlátozottak, más népszerű és színvonalas versenyekhez 
hasonlóan a résztvevők számát limitálnunk kell. A gyermek-ka-
tegóriákban azonban nem lesz változás – a legkisebbek korlát-
lan számban indulhatnak, és a nevezés a helyszínen történik (a 

Városi Művelődési Központ – VMK épületében), ahogyan az 
előző években is. Figyelem! A 10 000 m, 2 500 m és váltófutás 
kategóriákban a regisztráció kizárólag online zajlik, és csak a 
létszámkeret beteltéig lehetséges. A versenyen 600 egyéni futó és 
20 váltócsapat vehet részt. A galántai lakosok, akik rendelkeznek 
Galakartával, kedvezményes nevezési díjra jogosultak. Ne ha-
bozzon, ha szeretne részt venni az eseményen, jelentkezzen mi-
nél előbb. Regisztráció: www.beh.sk, bejelentkezni ezen a linken 
lehet: https://registrace.sportsoft.cz/main.aspx?e=3235&lng=sk

További információk:
 Peter Tomič – a rendezvény igazgatója: 0905 717 434

 Štefan Varga – a szervezőbizottság elnöke: 0910 936 903
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VILLÁMHÍREK 
Galántáról

Január végén Galántán nagyon magas 
volt a diákok megbetegedési aránya, 
ezért a legtöbb alapiskola és óvoda influ-
enzaszünetet tartott. A négy alapiskola 
közül hármat, az öt óvodából szintén 
hármat zártak be.

k
2025. január 23-án Galánta egy fontos 
eseménynek lehetett tanúja – a West és az 
Észak lakótelepen ünnepélyesen megnyílt 
az új COOP Jednota Tempo Szupermar-
ket. Ez a modern üzlet széles választékban 
kínál élelmiszereket, helyi termékeket és 
ipari cikkeket, ezáltal javítva a szolgálta-
tásokat a város egyik legdinamikusabban 
fejlődő részén. A szalag átvágása után a 
város polgármestere és a COOP Jednota 
igazgatósági elnöke, Július Belovič kife-
jezték abbéli reményüket, hogy az új szu-
permarket elnyeri a lakosok tetszését, és 
egy olyan hely lesz, amely tele van elége-
dett vásárlókkal és pozitív energiával.

k
2025. február 12-én, szerdán a Neogó-
tikus kastély északi szárnyában egy estét 
szenteltek a zenei kincseknek és a nosz-
talgiának. Az eseményre a bakelitleme-
zek szerelmesei és gyűjtői érkeztek, akik 
rock, jazz, blues és elektronikus műfajú 
albumokat cserélhettek vagy vásárolhat-
tak.

k
Galánta városa csatlakozott a „Digitális 
Szeniorok” projekthez, amely segít a 65 
év feletti lakosoknak fejleszteni digitá-
lis készségeiket. A találkozók a Galántai 
Művelődési Központban zajlanak, ahol az 
idősek megtanulhatják a táblagépek hasz-
nálatának alapjait, az információkeresést, 
az online kommunikációt, az informati-
kai biztonságot és a csalások elleni véde-
kezést. A projekt végén minden résztvevő 
egy táblagépet és egy adatcsomagot kap 
internetkapcsolattal. További informáci-
ók a következő számban.

k
A Neogótikus kastély északi szárnyá-
nak galériájában 2025. február 7-én 
nyílt meg egy gyufásdoboz- és címke-
gyűjteményt bemutató kiállítás Marek 
L. Guspan és Ladislav Ďurík gyűjtemé-
nyéből, amelyek a legnagyobbak közé 
tartoznak Szlovákiában. A kiállítást a 
VMK és a TIK Galanta szervezte.

k
A Galántai Honismereti Múzeumban 
2025. február 13-án előadás zajlott a pipák 
történetéről, amelyet az aktuális kiállítás 
kurátora, Margaréta Novák tartott a mú-
zeum kiállítótermében. A kiállítás célja 
a pipázás történetének és kultúrájának 
bemutatása. Márciusban a látogatók egy 
bemutatón is részt vehetnek, ahol bepil-
lanthatnak egy lassú pipázási verseny 
kulisszái mögé, és lehetőségük lesz ki-
próbálni a pipázást is. A „Pipa története” 
kiállítás 2025. március 22-ig látogatható.

- R -

Legnagyobb kulturális szervezetünk, a Csemadok a magyar kultúra napi rendez-
vényen Galántán ismét átadta kitüntetéseit. A január 19-én megtartott ünnepséget 
megtisztelte jelenlétével Tóth László, a Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtit-
kársága felvidéki főosztályának vezetője, valamint Gubík László, a Magyar Szövetség 
elnöke, megyei képviselők, polgármesterek, civil szervezetek vezetői és természetesen 
a Csemadok tisztségviselői. A program elején Dráfi  Mátyás előadásában elhangzott 
a Himnusz. Tóth László, a Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkársága felvi-
déki főosztályának vezetője a  magyar kormány nevében is üdvözölt mindenkit. Külön 
köszöntötte azokat, akiket elismeréssel jutalmaz a Csemadok, akiket lámpásnak neve-
zett. Majd felolvasta Nacsa Lőrinc államtitkár levelét: aki szerint méltó helyszín Ga-
lánta, hiszen Kodály Zoltánnak is ihletet adott a város, itt a magyar szöveg és a magyar 
zene is otthon van. Gubík László, a Magyar Szövetség elnöke is szólt az ünneplőkhöz. 
Az elnök nemzeti imánk első sorával kezdte beszédét, kérte Isten áldását a magyar 
közösségre és a Csemadokra. Úgy véli: hit és az Isten áldása nélkül nincsen magyar 
kultúra, képzőművészet, irodalmi munka. Az elődeink nagyon sokat dolgoztak azon, 
hogy kultúránk megmaradjon, ezt meg kell köszönni a felvidéki magyar elődöknek 
is. A politikumnak is feladata van, nem szabad polarizálni a társadalmat, kulturált 
beszédet kell gyakorolni, hogy a közös feladatokat el lehessen végezni, a magyarság 
érdekeit kell támogatni. A magyar kultúra napján átadták a Csemadok Életmű Díja-
kat, melyeket a társadalmi és közművelődési szövetségünk 2009-től adományoz. Az 
alsóbodoki Holec Ilona 1979 óta vezeti az Alsóbodoki Asszonykórust, számos gyűjtő 
járt nála, több balladát és népdalt is nála gyűjtöttek. Csörgő Árpád is részesült a díj-
ban, aki nélkül Bősön nagyon sok rendezvény szinte elképzelhetetlen. A nagyfödé-
mesi Száraz Erzsébet az 1970-es évektől a Csemadok meghatározó személyisége, ő 
vezeti az egyik legnagyobb alapszervezetet, több mint 700 taggal, kiveszi részét a járá-

si rendezvények szervezéséből. Vojtek László ott volt a Szenczi Molnár Albert Napok 
indulásánál, sokáig annak szervezője volt, akkor is, amikor azt a hatalom nem nézte 
jó szemmel. 2014-től adják át a  Csemadok  Közművelődési Díjakat, az idén nyolc 
személyiség vette át az elismerést: az ipolynyéki Balík Judit, a rimaszombati Horváth 
Zsuzsanna, a nagyabonyi Moravek Iveta, Száraz László és Erzsébet Nagykérről, Üve-
ges Róbert Kaposkelecsényből, Végh Piroska, a Csemadok Felsőszeli Alapszervezeté-
nek elnöke és Strešňák Gábor, a szenci Möggyes Gyermek Néptáncegyüttes vezetője. 
A Gyurcsó István díjat az idén a pozsonypüspöki Czingel Magdolna vette át.  A Fáb-
ry Zoltán-díjat azoknak a határon túli személyiségeknek adja a Csemadok, akik se-
gítik a Szövetség munkáját. 2025-ben az elismerést a muravidéki Göncz László vette 
át. Göncz László kezdeményezője volt a Csemadok és a lendvai Magyar Nemzetiségi 
Művelődési Intézet közti együttműködésnek. Az ünnepségen értékelték ki az országos 
esszéíró pályázatot is, melynek eredményét Kiss Beáta ismertette. A fődíjas Csehy 
Flóra, a komáromi Selye János Gimnázium diákja, felkészítő pedagógusa Farkas Ad-
rianna.  A programban fellépett a Möggyes Gyermek Néptáncegyüttes, Régen volt, 
soká lesz – Egyszervolt táncaink (Vág-Garam-köz táncai) című műsorral. A felsőszeli 
Mátyus Néptáncműhely Höcögők csoportja Galga menti táncokat adott elő, kísért a 
Bendő Zenekar. A programot a Galántai Kodály Zoltán Daloskör műsora zárta, Ko-
dály Zoltán Ének Szent István királyhoz és Liszt Ferenc Magyar ünnepi dal című kó-
rusművével tették meghittebbé az ünnepet. Végezetül a kórus és az ünneplők közösen 
elénekelték nemzeti imánkat.

Neszméri Tünde

Galántán ünnepelt a Csemadok
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A galántaiak családi orvosa – MUDr. Novák Albin (1894–1980)
Galánta szülöttei és egyéniségei

A 20. század eleji képeslapon a Fő utca bal oldalán lévő házak 
láthatók, a város úgynevezett felső végén.
A város ezen részét is teljes egészében lebontották a 20. szá-
zad 70-es éveiben. Jelenleg a városháza előtti tér található ezen 

a helyen. A hisztorizáló építészeti stílusban épült nagy házat 
Dr. Neumann Móric építtette. 1857-ben született Galántán, és 
számos kulturá-
lis és társadalmi 
esemény támo-
gatója volt a vá-
rosban. A Ga-
lántai Hitelbank 
ügyvezető igaz-
gatója volt, vala-
mint a Galántai 
Második Zsidó 

Vallási Község egyik alapítója. Fia, 
Neumann László, aki apjához ha-
sonlóan ügyvéd volt, folytatta ezt 
a tevékenységet, ám sajnos életét 
vesztette egy koncentrációs tábor-
ban. A család másik kiemelkedő 
tagja Dr. Neumann Albin – No-
vák orvos volt. 1894. február 6-án 
született Galántán. Katonaként 
részt vett az első világháborúban, 
harctéri érdemeiért kitüntetés-
ben részesült. Apja halála után, 
1931-től a Galántai Hitelbank 
vezetőségének tagja volt. Már or-
vostanhallgatóként megalapította 
a galántai futballklubot, és 1911–1919 között annak elnöke 
volt. Kiváló atléta volt, és ezt a sportágat a fiatalok körében is 
népszerűsítette. Dr. Neumann Albin nehéz éveket élt át a kon-
centrációs táborban, és a második világháború után megvál-
toztatta németesen hangzó Neumann vezetéknevét Novákra. 
Ezen a néven emlékeznek rá a fiatalabb galántaiak is. Családi 
orvosként ismerték. A város és a környező falvak lakói önfel-
áldozó orvosként emlékeznek rá, aki a két világháború közötti 
időszakban, rossz időjárási körülmények és nehézkes közle-
kedési lehetőségek dacára is látogatta betegeit, akár távolabbi 
településeken is. Galántán több generáció jól ismert és közked-
velt orvosa volt. A cikk írójának nagyapja kortársa és páciense 
volt, édesanyját pedig még gyermekkorában kezelte. Elismert 
és keresett szülész volt, ő segítette világra a cikk szerzőjét is. 
Dr. Novák nyugdíjasként, idős korában is látogatta korábbi pá-

cienseit, például a nemeskosúti idősek otthonában, ahol nem-
csak megörvendeztette, de kedves szavaival bátorította is őket. 
Az egykori páciensei megbíztak benne. Galántán elegáns idős 
úrként emlékeznek rá, akinek mindig volt egy kedves szava az 
emberekhez, amikor a városban sétált. Gyakran hűséges va-
dászkutyája, „Dany” – egy magyar vizsla – is elkísérte, akire 
családtagként tekintett, annak ellenére, hogy tartott a kutyák-
tól. Amikor házi vizitre ment, mindig megkérdezte: – „Van 
kutyájuk?”
– „Nincs, nincs.”
– „Akkor is kösse meg!

Szöveg: Juraj Pekarovič
Fotók: TASR archívum, Vojtech Fahn, Juraj Pekarovič

Összeállította: Juraj Stern

Balra Lőwinger József kisboltja. 
Az előtérben a Neumann család háza dominál a képen.

A Galántai Hitelbank épülete Dr. Novák Albin tanulók vizsgálatán egy tanműhelyben, 1953
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Adrian Fahn felpezsdítette a közönséget 
Karol Duchoň felejthetetlen dalaival

Adrian Fahn karizmatikus előadá-
sa és kivételes hangja teljesen magá-
val ragadta a galántai zenei esemény 
látogatóit. A népszerű énekes Karol 
Duchoň tiszteletére lépett színpadra 
a „Keď hudba rozpráva Karolov prí-
beh” (Amikor a zene elmeséli Karol 
történetét) című koncerttel. Az egy és 
fél órás koncertet 2025. február 10-én 
rendezték meg. Hogyan élte meg ezt a 
különleges eseményt Ing. Anna Kiva-
rothová, a Galántai Városi Művelődési 
Központ igazgatója? „A koncert han-
gulata fantasztikus volt. Adrian Fahn 
egy jelenség. Különleges hangszíne és 
hatalmas hangterjedelme van, ráadá-
sul olyan karizmával bír, hogy bármit 
csinál a színpadon, a közönség teljesen 
természetesen fogadja” – mondta az 
igazgatónő, majd hozzátette, hogy az 

énekes minden részletet kiválóan elő-
készített a koncertre. „A színpad ízlése-
sen volt berendezve, a zenekar fantasz-
tikus volt – kiváló zenészek léptek fel, 
akik a szlovák show-biznisz legnagyobb 
sztárjaival is dolgoznak. A produkciót 
vokalisták is kiegészítették.” A Galántai 
Városi Művelődési Központ színházter-
me teljesen megtelt. A galántaiak nagy 
lokálpatrióták, és ez meg is mutatko-
zott az est folyamán: kiváló hangulatot 
teremtettek a fellépők számára. Adrian 
Fahn saját maga vezette a koncertet, 
amelyet személyes történetekkel is szí-
nesített – olyan élményekkel, amelyeket 
Karol Duchoňnal, a feledhetetlen, ga-
lántai származású énekessel élt át, aki 
nemcsak a család barátja volt, hanem 
Adrian Fahn keresztapja is.
„A koncert látogatói között több pol-

gármester és városvezető is jelen volt a 
környékről. A műsor díszvendége Karol 
Duchoň lánya, Daniela volt, aki egy dal 
erejéig maga is színpadra lépett” – tette 
hozzá Ing. Anna Kivarothová, aki azt is 
elárulta, hogy számos izgalmas progra-
mot terveznek a közeljövőben.
Április 25-én, pénteken Kantiléna cím-
mel rendeznek koncertet, amelynek 
vendége Marcela Laiferová énekesnő 
lesz. A galántai kulturális szervezők 
műsorába olyan események is beke-
rültek, mint Ivan Mego beszélgetései 
a szlovák bűnügyekről, a gyerekeknek 
szóló Smejko és Tanculienka, a Na koho 
to slovo padne című színházi előadás 
neves színészek közreműködésével, 
valamint a legendás Radošinci társulat 
fellépése.   

Bc. Z. Gregorová

A galántai polgármester meghívását Miroslav Szabo, Marcel Filaga, Ondrej 
Kurbel, Jozef Belický, Gábor Krommer polgármesterek is elfogadták feleségeikkel

Álljunk meg egy szóra... a regionális tisztifőorvossal, MUDr. Iveta Šulekovával 
Galánta lakói a szamárköhögéssel és a kullancsok okozta problémákkal küzdenek

Arról, hogy a galántaiak hogyan birkóz-
tak meg és birkóznak meg a szezonális 
betegségekkel, MUDr. Iveta Šuleková, a 
Galántai Regionális Közegészségügyi Hi-
vatal epidemiológiai osztályának vezetője 
és regionális tisztifőorvos mesélt.

• Doktornő, hogyan alakult a megbete-
gedések száma az elmúlt évben?
Tavaly elsősorban a szamárköhögés súj-
totta a járás lakóit – az előző évekhez 

képest többszörösére nőtt a megbetegedések száma, nemcsak 
Szlovákiában, hanem egész Európában.

• Tehát ahogy a retró visszatér a divatba, sajnos bizonyos régi 
betegségek is visszatérnek, amelyek évek óta nem jelentkez-
tek nálunk?
Úgy tűnik, igen. Szlovákiában már az 1950-es években meg-
kezdődött a szamárköhögés elleni oltás, és ennek hatására az 
esetek száma fokozatosan csökkent, mígnem szinte teljesen 
eltűnt. Most azonban valószínűleg genetikai változás történt 
a baktérium szerkezetében, és a jelenlegi oltóanyag már nem 
teljesen illeszkedik az új baktériumtörzsekhez. Emellett az 
sem igaz már, hogy az oltás egész életen át tartó védelmet 
nyújt. A szerológiai vizsgálatok szerint az oltás vagy a beteg-
ség átvészelése után 7–10 évvel az immunválasz csökken, így 
egyes beoltott személyek újra megbetegedhetnek. A szamár-
köhögés kezdetben hasonló tüneteket okoz, mint egy felső 
légúti fertőzés, de idővel erős, rohamokban jelentkező köhö-
gés alakul ki, amely hetekig eltarthat. Súlyos szövődmények is 

felléphetnek, például tüdőgyulladás, agykárosodás vagy görcsök, 
különösen csecsemőknél. A betegség antibiotikumokkal kezelhető, 
hasonlóan más bakteriális légúti fertőzésekhez.

• A járás lakóit azonban egy másik kellemetlen betegség is 
érinti. Miről van szó, doktornő?
Egyre több a hepatitis A-fertőzés. Ez a betegség főként az alacso-
nyabb higiéniai színvonalú területeken fordul elő Kelet-Szlová-
kiában, de a nagyarányú vándorlás miatt már Nyugat-Szlováki-
ában is megjelent.

• Ezenkívül éppen a járványos infl uenzaszezon közepén va-
gyunk. Hogyan alakul a helyzet járásunkban?
Január végére a megbetegedések száma a 2025-ös év elejéhez ké-
pest megduplázódott, és helyi járványok alakultak ki. Januárban 11 
óvodát és 14 általános iskolát kellett bezárni, és már a középiskolák 
is érintettek. Az infl uenzavírus A és B típusa egyaránt terjed, emel-
lett a COVID is megjelent az idősebbek körében, valamint RSV-ví-
rusok és metapneumovírus-fertőzések is előfordultak.

• A kullancsok és az általuk terjesztett betegségek is komoly 
veszélyt jelentenek. Hogyan védekezhetünk ellenük?
Régebben a kullancsszezon április–májusban kezdődött és ok-
tóberben ért véget. Az enyhe telek miatt azonban a szezon egy-
re hosszabbra nyúlik. Az oltást még a szezon előtt, legalább két 
adag beadásával kell elvégezni. Éppen január-február a legideá-
lisabb időszak erre, hogy a kullancsszezon kezdetére megfelelő 
védettséget alakítsunk ki.

- R -
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Szerkesztőnk családokat látogatott 
meg az új galántai bérlakásokban

Ez az év több galántai család számára is új kezdetet jelentett! 
Sokak ugyanis beköltözhettek az új galántai bérlakásokba 
az Eszterházi utcában. Szerkesztőségünk úgy döntött, hogy 
meglátogat két családot – a Meszáros és a Štepánek családot 
–, hogy megtudja, hogyan érzik magukat az új környezetben, 
milyen változásokat hozott számukra az új otthon, és mi az, 
ami a leginkább megörvendeztette őket. A személyes beszél-
getések során bepillantást nyerhettünk mindennapjaikba, és 
olyan történeteket hallhattunk, amelyekből kiderül, mennyire 
fontos az otthon érzése.

Új otthon Diana Meszárosová 
családjának is

Az egyik új háromszobás lakásban Diana Meszárosová fogadott 
minket, aki január óta él itt férjével és három gyermekével – a 
9 éves Vivi, a 4 éves Karin és a 2 éves Tomáško társaságában. 
Évekig egy szűkös egyszobás lakásban éltek a Hódi utcában, így 
most egy teljesen új világ nyílt meg számukra: tágasabb tér, több 
magánszféra és nyugalom. Az új bérlők pontosan január 16-án 
költöztek be, miután bekötötték az áramot. Milyen változást ho-
zott számukra a költözés? „Eleinte hihetetlenül csendes volt itt. 
Még éjszaka is felébredtünk, és azon tanakodtunk, lakik-e raj-
tunk kívül valaki az épületben” – emlékszik vissza mosolyogva 
Diana. „A régi lakásunkban nem volt ilyen nyugalom, és sokkal 
zajosabb is volt. Így aztán mi és a gyerekek is nagyon gyorsan 
megszoktuk az új helyet.” Hozzátette, hogy a lakás elrendezése 
és mérete teljes mértékben megfelel az igényeiknek. „A gyere-
keknek megvan a saját terük, ahogy nekünk, szülőknek is, így 
egy nagyobb család számára is kényelmes. Ráadásul a legidősebb 
lányom iskolába jár, ezért fontos volt, hogy legyen saját szobája és 
helye a tanuláshoz.” A családnak egy felszerelt konyhát biztosí-

tottak, alapvető háztartási gépekkel, már csak be kellett költözni-
ük és megvenniük a szükséges bútorokat. A bérleti díj is kellemes 
meglepetés volt számukra. „Azt hittük, magasabb lesz. Egy há-
romszobás albérletért máshol akár 700 eurót is kérnek havonta. 
Itt pedig nagyjából 440 euró, ráadásul teljesen új lakásról van szó 
– ez hatalmas különbség” – mondja Diana, aki nagyon elégedett 
az új otthon megfizethetőségével. Az új lakásra azonban hosz-
szú éveken át vártak. „Már az előző városvezetés idején beadtuk 
a kérelmet, amikor még csak tervben volt a bérlakások építése.” 
Végül azonban eljött a várva várt pillanat, és a Meszáros család 
számára az új lakás nem csupán egy fedél a fejük felett, hanem 
egy hely, amit végre valódi otthonuknak nevezhetnek.  

A Štepánek család egy garzonból 
költözött háromszobás lakásba 

A Štepánek család is azon szerencsések közé tartozik, akik be-
költözhettek az új városi bérlakásokba. Arra a kérdésre, hogy 
miként jellemezné új otthonát, a lakás tulajdonosa, Monika így 
válaszolt: „Csodás. Egy garzonból egy háromszobás lakásba köl-
tözni – ez összehasonlíthatatlan.” Monika férjével együtt két fiút 
nevel: a 14 éves Jankót és a 2 éves Lionelt. „A nagyobbik fiam 
végre saját szobát kapott, így nagyon elégedett” – meséli moso-
lyogva, majd hozzáteszi, hogy a korábbi lakásuk már túl szűkös 
volt számukra, és régóta vágytak egy nagyobb otthonra. A köl-
tözés után leginkább 
a tágas térnek örül-
tek, amit még be kell 
rendezniük, azonban 
mindketten elfoglal-
tak a munkájukkal. 
Akárcsak a Meszáros 
család, ők is január 
16-án költöztek be, 
de a lakás kulcsait 
már karácsony előtt 
megkapták, így foko-
zatosan alakíthatták 
ki álomotthonukat. 
„A garzonból nem 
sok mindent hoz-
tunk magunkkal” 
– mondja Monika. 
„Újonnan kellett be-
szereznünk a kana-
pét, az étkezőasztalt, 
a komódot és egyéb 
bútorokat… Ugyan-
akkor nagyra értékelem, hogy a lakás már kezdetben jól felsze-
relt volt. Volt beépített konyhabútor, elszívó, főzőlap, sütő, és a 
fürdőszobában is megvolt a szükséges felszerelés”. Éppen ezért 
Monika maximálisan elégedett a lakással. „Nekem a legjobb la-
kást választották ki, nem cserélném le. Minden reggel örömmel 
ébredek, mert a konyhaablakból gyönyörű kilátás nyílik – ez 
felbecsülhetetlen” – mondja lelkesen. A bérleti díj is kellemes 
meglepetés volt számára. „Teljesen elfogadható. Más lakásokért 
a tulajdonosok akár 730 eurót is elkérnek, én inkább maradok 
itt, és a városnak fizetek. Ráadásul minden teljesen új” – ma-
gyarázza. A Štepánek család számára az új lakás nemcsak egy 
valóra vált álom, hanem egy hely is, ahol közösen élhetik meg 
mindennapok örömeit és kihívásait. 

Készítette: Mgr. Mária Májeková
(A cikk 2025. január 30-án készült, amikor az új bérlők éppen beköltöztek 

a kijelölt lakásokba. Beleegyeztek, hogy a Galántai Újságban információkat 
közöljenek róluk)

Štepánek család

Meszáros család

- 10 -    Galántai Újság

Galánta városa megkezdte 
az új bérlakások átadását

Galántán folytatódik az Eszterházy 
utcában található bérlakások átadási 
folyamata, eddig 72 lakásból 54-et osz-
tottak ki. A város vezetése szerint a la-
kások átadása szigorúan meghatározott 
feltételek alapján történik, és a folyamat 
befejezése 2025 első negyedévére van 
ütemezve.

A lakások kiutalásának feltételei
A bérlakások kiutalása Galánta város 
általánosan kötelező érvényű rendelete 
alapján történik, amely meghatározza a 
lakások kiutalásának kritériumait. Pá-
lyázó csak nagykorú, természetes sze-
mély lehet, aki nem tulajdonosa vagy 
társtulajdonosa lakásnak, családi ház-
nak vagy más lakás céljára szolgáló in-
gatlannak. A jelentkezés benyújtásának 
napján a pályázónak rendezett tartozá-
sa kell, hogy legyen a várossal szemben, 

és a pályázó, 
valamint az 
együtt elbí-
rált szemé-
lyek havi jö-
vedelmének 
meg kell haladnia az előző év december 
31-én érvényes létminimum 1,5-sze-
resét. Ugyanakkor az állami támoga-
tással épített bérlakásokra jelentkezők 
jövedelme nem haladhatja meg a külön 
jogszabályban meghatározott összege-
ket. 
„A pályázónak és az együtt elbírált 
személyeknek nem szükséges állandó 
lakcímmel rendelkezniük Galántán 
a jelentkezés benyújtásakor, de a bér-
leti szerződés aláírása után kötelesek 
igazolást benyújtani állandó galántai 
lakcímükről” – mondta Mgr. Adriana 

Molnáriová, a szociális szolgáltatások 
osztályának vezetője. Ezen kívül a szer-
ződés aláírása előtt hat hónap bérleti 
díjnak megfelelő kauciót kell befizetni, 
és további adminisztratív kötelezettsé-
geket is teljesíteni kell. 

A lakások átadási folyamata
Peter Kolek, Galánta polgármestere el-
mondta, hogy a lakás megszerzésének 
első feltétele a hat hónapnyi kaució, az 
úgynevezett biztosíték befizetése volt, 
amelynek 2024. november 30-ig kel-
lett kifizetni. A további kötelezettségek 
teljesítése után a bérlők megkapják a 
lakások kulcsait. A szerződések 2024. 
december 1-jétől érvényesek. A bérla-
kások közül már kiosztották mind a 
12 háromszobás lakást, 42 két szobás 
lakásból 30-at, valamint 18 egy szobás 
lakásból 12-t. A fennmaradó lakásokra 
a szociális szolgáltatások osztálya már 
új kérelmeket regisztrált. Peter Kolek 
polgármester és az IC Holding s. r. o. 
társaság képviselői aláírták a hivatalos 
átvételi jegyzőkönyvet.

- R -

A galántai fotóklub éves kiállítása

Ezúttal rendhagyó módon a neogótikus 
kastély és egyben a galántai Turisztikai 
Információs Központ adott otthont a 
Galántai Városi Művelődési Központ 
Fotóklubjának éves kiállításának. A 
tárlat kisebb, de otthonos terekben ka-
pott helyet. A galántai fotósok 2025. 
január 9-én tartották a megnyitót, ahol 
barátaikat és látogatóikat köszöntötték. 
A közönség 13 alkotó 45 művét tekint-
hette meg, amelyek az elmúlt év termé-
séből születtek. A kiállítást Bc. Ladislav 
Győrög, a fotóklub elnöke és Miroslav 
Helt, a Turisztikai Információs Köz-

pont referense mutatta be.
„A megnyitó után Damián Hartl zon-
gorista előadása örvendeztette meg a je-
lenlévőket. Számos vendéget fogadtunk, 
a helyi fotóklub tagjai mellett érkeztek 
kollégák Vágsellyéről és Nagyszombat-
ból is, tehát sok résztvevő gyűlt össze – 
ahogy az lenni szokott a fotóklub kiál-
lításain” – mondta Miroslav Helt. Hogy 
a látogatók teljes élményt 
kapjanak, a fotók szinte az 
összes belső falat beborí-
tották. A galántai fotósok 
tehetségét dicsérő alkotá-
sok között érdekes portrék, 
tájképek, csendéletek, ter-
mészetfotók és absztrakt 
művek is helyet kaptak. Bc. 
Ladislav Győrög, a fotóklub 
elnöke így fogalmazott: 
„Minden éves kiállításunk 
különféle tematikájú al-
kotásokból áll. Minden 
tag a saját műfaját hozza 
el, bemutatva az elmúlt év 
munkáit. Most a kisebb helyszín miatt 
nem hívtunk meg neves vendéget, de 
korábban már megfordult nálunk Ti-
bor Huszár, Jozef Sedlák, Laco Struhár, 
Vlado Bača, Matúš Zajac, Alan Hyža és 
más elismert művészek.” A galántai fo-
tósok idén ünneplik a klub megalaku-
lásának 50. évfordulóját, amelyre az év 

végén kerül sor. „Az ünneplést decem-
berre tervezzük, és ebből az alkalomból 
szeretnénk egy katalógust is kiadni, 
amelyben tagjaink munkái szerepelnek 
majd” – árulta el Bc. Ladislav Győrög. 
Még azelőtt, 2025 júniusában, a galán-
tai fotósok megrendezik a 14. Galántai 
Fotóműhelyt, amelyre a fotóklub elnö-
ke szerint nemcsak gyerekek, hanem 

felnőttek is elkezdtek jelentkezni. Aki 
szeretne elmélyedni a fényképezés mű-
vészetében, részt vehet az eseményen. 
A Galántai Városi Művelődési Központ 
biztosan közreműködik majd ezen a 
rendezvényen is, ahogyan a fotóklub 
szinte minden eseményén.

Bc. Zlatica Gregorová
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kollégák Vágsellyéről és Nagyszombat-
ból is, tehát sok résztvevő gyűlt össze – 
ahogy az lenni szokott a fotóklub kiál-
lításain” – mondta Miroslav Helt. Hogy 
a látogatók teljes élményt 
kapjanak, a fotók szinte az 
összes belső falat beborí-
tották. A galántai fotósok 
tehetségét dicsérő alkotá-
sok között érdekes portrék, 
tájképek, csendéletek, ter-
mészetfotók és absztrakt 
művek is helyet kaptak. Bc. 
Ladislav Győrög, a fotóklub 
elnöke így fogalmazott: 
„Minden éves kiállításunk 
különféle tematikájú al-
kotásokból áll. Minden 
tag a saját műfaját hozza 
el, bemutatva az elmúlt év 
munkáit. Most a kisebb helyszín miatt 
nem hívtunk meg neves vendéget, de 
korábban már megfordult nálunk Ti-
bor Huszár, Jozef Sedlák, Laco Struhár, 
Vlado Bača, Matúš Zajac, Alan Hyža és 
más elismert művészek.” A galántai fo-
tósok idén ünneplik a klub megalaku-
lásának 50. évfordulóját, amelyre az év 

végén kerül sor. „Az ünneplést decem-
berre tervezzük, és ebből az alkalomból 
szeretnénk egy katalógust is kiadni, 
amelyben tagjaink munkái szerepelnek 
majd” – árulta el Bc. Ladislav Győrög. 
Még azelőtt, 2025 júniusában, a galán-
tai fotósok megrendezik a 14. Galántai 
Fotóműhelyt, amelyre a fotóklub elnö-
ke szerint nemcsak gyerekek, hanem 

felnőttek is elkezdtek jelentkezni. Aki 
szeretne elmélyedni a fényképezés mű-
vészetében, részt vehet az eseményen. 
A Galántai Városi Művelődési Központ 
biztosan közreműködik majd ezen a 
rendezvényen is, ahogyan a fotóklub 
szinte minden eseményén.

Bc. Zlatica Gregorová
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Az FC Slovan Galanta számára 
az utánpótlás a jövő alapja

Az FC Slovan Galanta, a több mint egy évszázados múltra visz-
szatekintő labdarúgóklub az elmúlt években jelentős változá-
sokon ment keresztül. A klub elnöke, Alexander Mikovič, és a 
vezetőség olyan szilárd alapot épít, amely a jövő sikerességét 
hivatott biztosítani. Elképzeléseik középpontjában az után-
pótlás-nevelés áll. A vezetőség tisztában van vele, hogy a fiatal 
játékosok jelentik a további sikerek kulcsát, de az eredményes 
munka minőségi edzésfeltételeket, szakmai irányítást és át-
gondolt stratégiát követel.

A klub irányvonala
Az FC Slovan Galanta polgári társulás a klub működéséért fe-
lelős szervezet, amely biztosítja annak működését szervezési, 
technikai, sportbeli és gazdasági szempontból egyaránt. Ahogy 

a klub elnöke, Alexander Mikovič magyarázza, a társu-
lás feladata összetett: „Fő feladatunk a klub mindennapi 
tevékenységeinek biztosítása, a tréningek megtervezése, 
a mérkőzések és utazás megszervezése, az edzők kivá-
lasztása és biztosítása, valamint a stabil gazdasági és 
technikai háttér megteremtése. Egy ilyen méretű szerve-
zet működtetéséhez elengedhetetlen a pénzforrások fo-
lyamatos biztosítása és pontos ellenőrzése, miközben a 
kialakított koncepció keretein belül kell haladnunk.“ Ki-
emelte azt is, hogy egy olyan klub esetében, amely több 
mint 200 ember versenyszerű sporttevékenységét fogja 
össze, elengedhetetlen a hosszú távú koncepció meglé-
te. „Az érkezésem előtt a klub gazdaságilag stabil volt, 
és az itt dolgozó emberek hatalmas mennyiségű minő-
ségi munkát végeztek, amiért óriási köszönet jár nekik. 
Az én nézőpontomból azonban még mindig hiányzott 
számos fontos elem ahhoz, hogy a klubot egy még ma-
gasabb szintre emelhessük. Ahhoz, hogy az FC Slovan 
Galanta fejlődhessen és hosszú távon működhessen, 

mindig is szükség lesz arra, hogy világosan meghatározzuk az 
irányát. Mit akarunk? Miért akarjuk, és hogyan fogjuk meg-
valósítani?” A klub elnöke a vezetőséggel együtt ezért több fő 
célt tűzött ki: az infrastruktúra fejlesztése, a gazdasági stabili-
tás biztosítása, az edzői munka minőségének növelése, egész-
ségügyi ellátás és regeneráció bevezetése a játékosok számára, 
a saját nevelésű játékosok beépítése a felnőttcsapatba, valamint 
a klub pozitív hírnevének építése.

Edzési lehetőségek és 
az infrastruktúra fejlesztése

A klub egyik legnagyobb problémája az edzőpályák hiánya. 
Egy műfüves pályánk és egy főpályánk van. Hetente há-

balról Peter Eliáš a klub vezérigazgatója, Alexander Mikovič elnök, Vígh Tibor 
alelnök és Andrej Kostka a felügyelőbizottság elnöke – Forrás: FC Slovan Galanta

Petra Toth ékszerész vándorkiállítása a Galántai 
Honismereti Múzeumban kezdte országjáró körútját
Petra Toth, Szlovákia legismertebb ékszerészének kiállítása 
februárban kezdte meg országos körútját, melynek első meg-
állója a Galántai Honismereti Múzeumban volt. A látogatók 
limitált gyártású ékszereket és az ország 25 néprajzi tájegy-
ségére jellemző népviseletek fotóit láthatták. A kiállítás része 
volt az az egyedi ékszerkorona is, amelyet a 2024-es jasnái Al-
pesi Sí Világkupa női győztesei részére készített Petra Toth. 

„Ezt a projektet azért találtam ki, hogy mindenkinek megmu-
tassam Szlovákia szépségét és gazdagságát” – mondta Petra 
Toth ékszerész és dizájner, aki munkáiban a népviseletek dí-
szítőmotívumaiból merít ihletet. „Lefotóztunk 25 népviseletet 
25 helyi modellen 25 faluban és városban Szlovákia 25 néprajzi 
tájegységében.” Petra Toth négy hónapig tartó országjáró útja 
során, amikor a Dunamente tájegységben járt, ellátogatott a 

Galántai Honismereti Múzeumba is. „Hatalmas öröm szá-
munkra, hogy ez a különleges ékszerkollekció éppen nálunk 
kezdi meg országos körútját” – mondta Pukkai Judit, a kiállí-
tás szervezője. „Ezzel a kiállítással az előző években sikeresen 
bevezetett Randevú a múzeumban programsorozatra kap-
csolódunk rá. Ezek a gyönyörű ékszerek finom nőiességükkel 
szépen kiegyenlítik az aktuális pipatörténeti kiállításunk erős 
férfias energiáit. Ezzel a két kiállításunkkal invitálunk a múze-
umba egy különleges randevúra nemcsak párokat és nemcsak 
Valentin napon, hanem egész februárban.” A kiállítás megnyi-
tójára 2025. február 5-én, szerdán délután 17:00 órakor került 
sor a Galántai Honismereti Múzeum etnográfiai termében. A 
kiállítás 2025. február 1. és március 1. között tekinthető meg. 

Judit PUKKAI
Galántai Honismereti Múzeum
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rom-négy alkalommal 11 vagy 12 csapat számára rendsze-
res edzéseket tartani gyakorlatilag lehetetlen” – magyarázza 
Mikovič. Ezért az egyik elsődleges cél az volt, hogy üzembe 
helyezzék a Štefánikova utcai alapiskola melletti pályát, amely 
öntözőrendszerrel van felszerelve, de hosszú ideje nem hasz-
nálták. A cél a tréningkapacitások bővítése volt, ám techni-
kai, személyzeti és gazdasági hiányosságok miatt ez eddig 
nem valósult meg. Emellett a klub alkalmanként használta a 
Hódi városrészben található pályát is, ahol azonban a szociális 
háttér nem megfelelő a rendszeres használathoz. „Szerettünk 
volna több lehetőséget biztosítani az edzésekhez, de továbbra 
is mindössze két-három pályánk van” – jegyezte meg a klub 
elnöke.

A klub gazdasági stabilitása
A második kulcsfontosságú cél a klub átalakítása polgári tár-
sulásból dotációs szervezetté. Ez a változás nemcsak a klub 
működéséhez, hanem annak teljes potenciáljának kiaknázá-
sához is alapvető fontosságú. „Minden évben kaptunk támo-
gatást a várostól, de a jóváhagyási folyamat lassú volt. Gyakran 

csak márciusban kaptuk meg a pénzt, pedig a klubnak már 
januártól működnie kellett” – magyarázta Mikovič. Az átala-
kulás dotációs szervezetté stabilabb finanszírozást biztosítana, 
ami stabilabb környezetet teremtene az utánpótlásneveléshez 
és a klub szisztematikusabb működéséhez. 
„178 gyerekünk van, akik nálunk edzenek. Fontos, hogy fejlő-
désük ne attól függjön, hogy kapunk-e pénzt, vagy sem, illet-
ve hogy mennyit. Biztosítanunk kell a fejlődésükhöz és a klub 
egészének stabilitásához szükséges feltételeket!”
Jelenleg polgári társulásként a klub főként néhány lelkes ön-
kéntesnek köszönhetően működik, akik saját munkájuk és 
magánéleti kötelezettségeik mellett foglalkoznak a klub ügye-
ivel. „Egy olyan szervezet, amely több mint 200 ember tevé-
kenységét fogja össze, nem alapulhat azon, hogy három-négy 
ember más tevékenységek mellett működteti” – hangsúlyozta 
a klub elnöke.
Az átalakulás dotációs szervezetté lehetővé tenné, hogy főál-
lású alkalmazottakat foglalkoztassanak, akik nemcsak a napi 
működésért, hanem a stratégiai tevékenységekért is felelősek 
lennének, például az edzőpályák számának bővítéséért, az 
edzői munka minőségének javításáért, a tehetségek felkutatá-
sáért és figyelmmel követéséért, a gyerekek szervezett tobor-
zásáért, az edzésfolyamat ellenőrzéséért, valamint az átfogó 
hosszú távú koncepció biztosításáért. Ez a cél már közel áll a 
megvalósuláshoz.

Az edzői munka minőségének javítása
Egy másik prioritás az edzői munka színvonalának emelése és 
a licencszintek fejlesztése volt. „Az edzői licencek szintje nem 
volt olyan magas, amilyen lehetett volna” – ismerte el a klub 
elnöke. Ennek ellenére nagyra értékelte az edzők emberséges 
hozzáállását, többéves tapasztalatát és áldozatos munkáját. 

„Szeretnénk, ha az edzők folyamatosan fejlesztenék magukat, 
és emelnék edzéseik színvonalát.” Az erőfeszítések eredménye-
ként nőtt a B szintű licenccel rendelkező edzők száma, amit si-
kerként és a kitűzött célok egyikének teljesülésének könyvel el.

Játékosok egészségügyi 
ellátása és regenerációja

Egy jelentős terület, amely eddig nem állt a figyelem közép-
pontjában, a játékosok egészségügyi ellátása és regeneráció-
ja volt. A klub ezért arra összpontosított, hogy kondicionáló 
edzőt, gyógytornászokat és egészségügyi szakembereket biz-
tosítson. „Sikerült szakembert biztosítanunk mind a felnőtt 
csapat, mind az ifjúsági csapatok számára, akik mindig elér-
hetők voltak az alsóbb korosztályok számára is. Emellett az 
ifjúsági és diák-mérkőzéseken professzionális egészségügyi 
szolgálat is jelen van” – mondta Alexander Mikovič.

Az utánpótlás támogatása 
és az átlépés a felnőtt labdarúgásba

Az FC Slovan Galanta hosszú ideje törekszik a saját nevelésű 
játékosokkal való rendszeres munkára és fokozatos bevoná-
sukra az A-csapatba. Ez a folyamat azonban nem egyszerű. 
„Az átmenet az ifjúsági korosztályból a felnőtt kategóriába na-
gyon nehéz. A felnőtt futball gyorsabb, dinamikusabb, erőtel-
jesebb, és mind fizikailag, mind mentálisan nagyobb kihívást 
jelent. Ennek ellenére sikerült újabb saját nevelésű játékosokat 
az A-csapatba juttatnunk, valamint létrehoztunk egy B-csapa-
tot, ahol a fiatalok a játék során fejlődhetnek” – hangsúlyozta 
Mikovič. „Fontos számunkra, hogy az átmenet a fiatalok és a 
felnőttek között gördülékenyebb legyen.”
A saját nevelésű játékosok beépítése azonban nemcsak futball-
tudás kérdése. „Megfelelő edzői munka, alkalmas pályák és 
egyéb feltételek is szükségesek. Ráadásul az edzőknek jó pszi-
chológusoknak is kell lenniük” – tette hozzá. Az utánpótlással 
végzett munka nemcsak sportbeli, hanem mentális felkészítést 
is magában foglal, amely napjainkban különösen fontos.

Kapcsolat a nyilvánossággal 
és jövőbeli tervek

Az FC Slovan Galanta vezetése a nyilvánossággal való kommu-
nikáció javítását is célul tűzte ki, különösen a közösségi média 
platformokon keresztül. Hosszú ideig nem állt rendelkezésre 
elegendő információ a klub mindennapi működéséről, ami 
különböző téves információk terjedéséhez vezetett. „Hosszabb 
idő után sikerült találni egy embert, aki az FC Slovan Galanta 
nevében rendszeresen kommunikál a közösségi médián ke-
resztül, tájékoztat a mérkőzésekről, a klub tevékenységeiről és 
az aktuális eseményekről. Ez hozzájárult ahhoz, hogy a klub 
szorosabb kapcsolatot alakítson ki a szurkolóival és a nyilvá-
nossággal” – tette hozzá a klub elnöke. 
„Nem szerencsés, ha dezinformációkat olyan emberek ter-
jesztenek, akik jelentős politikai befolyással bírnak a város-
ban, mert ezek hatásai messze túlmutatnak azon, amit sokan 
gondolnak. Nemcsak a klub vezetése és maga a klub szenved 
ettől, hanem azok a gyerekek is, akik a klubban nőnek fel, és 
gyermekkori álmaikat, ideáljaikat próbálják megvalósítani! 
Ráadásul mindig tárt ajtóval várjuk azokat, akik valódi és 
kompetens kérdésekkel fordulnak hozzánk. Minden pontat-
lan és inkompetens információ azonban káros a klub és a nyil-
vánosság számára is!” Az FC Slovan Galanta jelentős munkát 
végzett, de szponzorok és támogatók nélkül nem lenne ott, 
ahol ma van. „Ezúton szeretném az egész vezetőség nevében 
megköszönni minden szponzornak, akik akár anyagilag, akár 
más módon támogatják a klub működését, ezáltal nemcsak 
megfelelő sporteredményeket biztosítanak, hanem a gyerekek 
egészséges fejlődéséhez szükséges környezetet is.”
Több mint 100 évvel az alapítása után az FC Slovan Galanta 
továbbra is a futballhagyomány szimbóluma és ígéretes bázis a 
jövő generációi számára.

-R-
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rom-négy alkalommal 11 vagy 12 csapat számára rendsze-
res edzéseket tartani gyakorlatilag lehetetlen” – magyarázza 
Mikovič. Ezért az egyik elsődleges cél az volt, hogy üzembe 
helyezzék a Štefánikova utcai alapiskola melletti pályát, amely 
öntözőrendszerrel van felszerelve, de hosszú ideje nem hasz-
nálták. A cél a tréningkapacitások bővítése volt, ám techni-
kai, személyzeti és gazdasági hiányosságok miatt ez eddig 
nem valósult meg. Emellett a klub alkalmanként használta a 
Hódi városrészben található pályát is, ahol azonban a szociális 
háttér nem megfelelő a rendszeres használathoz. „Szerettünk 
volna több lehetőséget biztosítani az edzésekhez, de továbbra 
is mindössze két-három pályánk van” – jegyezte meg a klub 
elnöke.

A klub gazdasági stabilitása
A második kulcsfontosságú cél a klub átalakítása polgári tár-
sulásból dotációs szervezetté. Ez a változás nemcsak a klub 
működéséhez, hanem annak teljes potenciáljának kiaknázá-
sához is alapvető fontosságú. „Minden évben kaptunk támo-
gatást a várostól, de a jóváhagyási folyamat lassú volt. Gyakran 

csak márciusban kaptuk meg a pénzt, pedig a klubnak már 
januártól működnie kellett” – magyarázta Mikovič. Az átala-
kulás dotációs szervezetté stabilabb finanszírozást biztosítana, 
ami stabilabb környezetet teremtene az utánpótlásneveléshez 
és a klub szisztematikusabb működéséhez. 
„178 gyerekünk van, akik nálunk edzenek. Fontos, hogy fejlő-
désük ne attól függjön, hogy kapunk-e pénzt, vagy sem, illet-
ve hogy mennyit. Biztosítanunk kell a fejlődésükhöz és a klub 
egészének stabilitásához szükséges feltételeket!”
Jelenleg polgári társulásként a klub főként néhány lelkes ön-
kéntesnek köszönhetően működik, akik saját munkájuk és 
magánéleti kötelezettségeik mellett foglalkoznak a klub ügye-
ivel. „Egy olyan szervezet, amely több mint 200 ember tevé-
kenységét fogja össze, nem alapulhat azon, hogy három-négy 
ember más tevékenységek mellett működteti” – hangsúlyozta 
a klub elnöke.
Az átalakulás dotációs szervezetté lehetővé tenné, hogy főál-
lású alkalmazottakat foglalkoztassanak, akik nemcsak a napi 
működésért, hanem a stratégiai tevékenységekért is felelősek 
lennének, például az edzőpályák számának bővítéséért, az 
edzői munka minőségének javításáért, a tehetségek felkutatá-
sáért és figyelmmel követéséért, a gyerekek szervezett tobor-
zásáért, az edzésfolyamat ellenőrzéséért, valamint az átfogó 
hosszú távú koncepció biztosításáért. Ez a cél már közel áll a 
megvalósuláshoz.

Az edzői munka minőségének javítása
Egy másik prioritás az edzői munka színvonalának emelése és 
a licencszintek fejlesztése volt. „Az edzői licencek szintje nem 
volt olyan magas, amilyen lehetett volna” – ismerte el a klub 
elnöke. Ennek ellenére nagyra értékelte az edzők emberséges 
hozzáállását, többéves tapasztalatát és áldozatos munkáját. 

„Szeretnénk, ha az edzők folyamatosan fejlesztenék magukat, 
és emelnék edzéseik színvonalát.” Az erőfeszítések eredménye-
ként nőtt a B szintű licenccel rendelkező edzők száma, amit si-
kerként és a kitűzött célok egyikének teljesülésének könyvel el.

Játékosok egészségügyi 
ellátása és regenerációja

Egy jelentős terület, amely eddig nem állt a figyelem közép-
pontjában, a játékosok egészségügyi ellátása és regeneráció-
ja volt. A klub ezért arra összpontosított, hogy kondicionáló 
edzőt, gyógytornászokat és egészségügyi szakembereket biz-
tosítson. „Sikerült szakembert biztosítanunk mind a felnőtt 
csapat, mind az ifjúsági csapatok számára, akik mindig elér-
hetők voltak az alsóbb korosztályok számára is. Emellett az 
ifjúsági és diák-mérkőzéseken professzionális egészségügyi 
szolgálat is jelen van” – mondta Alexander Mikovič.

Az utánpótlás támogatása 
és az átlépés a felnőtt labdarúgásba

Az FC Slovan Galanta hosszú ideje törekszik a saját nevelésű 
játékosokkal való rendszeres munkára és fokozatos bevoná-
sukra az A-csapatba. Ez a folyamat azonban nem egyszerű. 
„Az átmenet az ifjúsági korosztályból a felnőtt kategóriába na-
gyon nehéz. A felnőtt futball gyorsabb, dinamikusabb, erőtel-
jesebb, és mind fizikailag, mind mentálisan nagyobb kihívást 
jelent. Ennek ellenére sikerült újabb saját nevelésű játékosokat 
az A-csapatba juttatnunk, valamint létrehoztunk egy B-csapa-
tot, ahol a fiatalok a játék során fejlődhetnek” – hangsúlyozta 
Mikovič. „Fontos számunkra, hogy az átmenet a fiatalok és a 
felnőttek között gördülékenyebb legyen.”
A saját nevelésű játékosok beépítése azonban nemcsak futball-
tudás kérdése. „Megfelelő edzői munka, alkalmas pályák és 
egyéb feltételek is szükségesek. Ráadásul az edzőknek jó pszi-
chológusoknak is kell lenniük” – tette hozzá. Az utánpótlással 
végzett munka nemcsak sportbeli, hanem mentális felkészítést 
is magában foglal, amely napjainkban különösen fontos.

Kapcsolat a nyilvánossággal 
és jövőbeli tervek

Az FC Slovan Galanta vezetése a nyilvánossággal való kommu-
nikáció javítását is célul tűzte ki, különösen a közösségi média 
platformokon keresztül. Hosszú ideig nem állt rendelkezésre 
elegendő információ a klub mindennapi működéséről, ami 
különböző téves információk terjedéséhez vezetett. „Hosszabb 
idő után sikerült találni egy embert, aki az FC Slovan Galanta 
nevében rendszeresen kommunikál a közösségi médián ke-
resztül, tájékoztat a mérkőzésekről, a klub tevékenységeiről és 
az aktuális eseményekről. Ez hozzájárult ahhoz, hogy a klub 
szorosabb kapcsolatot alakítson ki a szurkolóival és a nyilvá-
nossággal” – tette hozzá a klub elnöke. 
„Nem szerencsés, ha dezinformációkat olyan emberek ter-
jesztenek, akik jelentős politikai befolyással bírnak a város-
ban, mert ezek hatásai messze túlmutatnak azon, amit sokan 
gondolnak. Nemcsak a klub vezetése és maga a klub szenved 
ettől, hanem azok a gyerekek is, akik a klubban nőnek fel, és 
gyermekkori álmaikat, ideáljaikat próbálják megvalósítani! 
Ráadásul mindig tárt ajtóval várjuk azokat, akik valódi és 
kompetens kérdésekkel fordulnak hozzánk. Minden pontat-
lan és inkompetens információ azonban káros a klub és a nyil-
vánosság számára is!” Az FC Slovan Galanta jelentős munkát 
végzett, de szponzorok és támogatók nélkül nem lenne ott, 
ahol ma van. „Ezúton szeretném az egész vezetőség nevében 
megköszönni minden szponzornak, akik akár anyagilag, akár 
más módon támogatják a klub működését, ezáltal nemcsak 
megfelelő sporteredményeket biztosítanak, hanem a gyerekek 
egészséges fejlődéséhez szükséges környezetet is.”
Több mint 100 évvel az alapítása után az FC Slovan Galanta 
továbbra is a futballhagyomány szimbóluma és ígéretes bázis a 
jövő generációi számára.
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